
Z á p i s n i c a 

z XV. zasadnutia Zastupiteľstva 

Trenčianskeho samosprávneho kraja – 23.9.2024 

 

 

 

Prítomní: - podľa prezenčnej listiny 

 

 

P r o g r a m: - podľa pozvánky 

 

1. Otvorenie zasadnutia (schválenie overovateľov zápisnice        
a programu rokovania). Verejné poďakovanie študentom stredných 

škôl v zriaďovateľskej pôsobnosti TSK, za úspechy dosiahnuté 

na medzinárodnej úrovni.  

   Predkladá: Ing. Jaroslav Baška – predseda TSK 

 

2. Správa z kontroly plnenia uznesení prijatých na XIV. zasadnutí 
Zastupiteľstva Trenčianskeho samosprávneho kraja. 

   Predkladá: Ing. Pavol Zigo – hlavný kontrolór TSK 

 

3. Slovo pre verejnosť. 
 

4. Správa o kontrole vybavovania sťažností a petícií na Úrade 
Trenčianskeho samosprávneho kraja za I. polrok 2024. 

    Predkladá: Ing. Pavol Zigo – hlavný kontrolór TSK 

 

5. Návrhy na riešenie prebytočného majetku TSK.  
    Predkladá: Mgr. Tomáš Baláž – vedúci Odd. právneho, SMaVO 

a) Návrh na schválenie zámeru prevodu nehnuteľného majetku - 
pozemku reg. "C" parc. č. 495/14 k. ú. Lubina v prospech 

Adriany Kubišovej z dôvodu hodného osobitného zreteľa. 

b) Návrh na schválenie prevodu prebytočného nehn.majetku -  
pozemkov reg. „E" p.č. 283/5 a reg. „C" p.č. 5172/57, 

957/14, 627/10 v k. ú. Prievidza a Veľká Lehôtka v prospech 

Mesta Prievidza z dôvodu hodného osobitného zreteľa. 

c) Návrh na schválenie prevodu prebytočného nehnuteľného    
majetku - pozemkov registra "C" p. č. 793/11, 793/12 k.ú. 

Dolné Naštice v prospech Obce Dolné Naštice z dôvodu    

hodného osobitného zreteľa. 

d) Návrh na schválenie prevodu prebytočného nehnuteľného    
majetku - pozemkov registra "C" p. č. 877/5, 6, 7, 1185/3, 

4, 1848/2, 3, 4, 5, v prospech Obce Veľké Hoste  z dôvodu 

hodného osobitného zreteľa. 

e) Návrh na schválenie zámeny nehnuteľného majetku TSK -    
pozemku parc. č. 6103/13 s pozemkom parc. č. 6103/12       

vo vlastníctve Zuzany Frtúsovej, zastavaných stavbami       

v k. ú. Považská Bystrica. 

f) Návrh na schválenie prevodu prebytočného nehnuteľného    
majetku nachádzajúceho sa v k. ú. Prievidza, zapísaného   

na LV č. 13042 (pavilón "A", s.č. 189, pozemok CKN p. č. 

5362/12). 
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g) Návrh na schválenie prevodu prebytočného nehnuteľného    

majetku nachádzajúceho sa v k. ú. Nováky, zapísaného      

na LV č. 6004 (stavba s.č. 8, stavba bez s.č., pozemky CKN 

p. č. 393/1-2). 

h) Návrh na schválenie nadobudnutia vlastníckeho práva        
k pozemku CKN p. č.174/2 v k. ú Trenčín od Cirkevného zboru 

evanjelickej cirkvi augsburského vyznania na Slovensku    

so sídlom v Trenčíne. 

i) Návrh na schválenie zriadenia vecného bremena na pozemkoch 
registra "C" parc. č. 1473, 1516/1, 1516/2, 1517 k. ú. 

Trenčianska Turná v prospech Západoslovenskej distribučnej, 

a. s., Bratislava. 

j) Návrh na schválenie zriadenia vecného bremena na pozemku 
registra "C" parc. č. 1174/2 k. ú. Trenčianske Biskupice   

v prospech Mesta Trenčín. 

k) Návrh na schválenie zriadenia vecného bremena na pozemku 
registra "C" parc. č. 843/8 k. ú. Adamovské Kochanovce     

v prospech Západoslovenskej distribučnej, a. s., Bratisla-

va. 

l) Návrh na rozhodnutie o zverení nehnuteľného majetku TSK – 
stavby "Zlepšenie cyklistickej infraštruktúry v TSK - časť 

5: úsek Ladce - Púchov" do správy správcu - Správy ciest 

TSK. 

m) Návrh na rozhodnutie o zverení nehnuteľného majetku TSK -  
stavby "Rekonštrukcia cesty č. II/517 Považská Bystrica 

(most Orlové) - Domaniža, 3.a 4. ETAPA" do správy správcu - 

Správy ciest TSK. 

n) Návrh na rozhodnutie o neupotrebiteľnosti a vyradení      
majetku TSK v správe SC TSK ( M2551 most cez rieku Nitra    

v obci Nedožery - Brezany) Brnianska 3, 911 05 Trenčín       

z evidencie formou likvidácie.   

 

6. Návrh na schválenie odpisu nevymožiteľných pohľadávok podľa 
čl. 34 ods. 1 bod 1.2. Zásad hospodárenia s majetkom Tren-

čianskeho samosprávneho kraja. 

    Predkladá: Mgr. Tomáš Baláž – vedúci Odd. právneho, SMaVO 

 

7. Vyhodnotenie plnenia príjmov a čerpania výdavkov Trenčianskeho 
samosprávneho kraja za I. polrok 2024. 

    Predkladá: Ing. Renáta Ozimová - vedúca Odboru finančného 

 

8. Návrh na Zmenu Rozpočtu Trenčianskeho samosprávneho kraja  
   na roky 2024-2026 (2. zmena). 

    Predkladá: Ing. Renáta Ozimová - vedúca Odboru finančného 

 

9. Návrh na udelenie súhlasu s odoslaním ponuky na prevádzkovanie 
nemocníc v zriaďovateľskej pôsobnosti kraja miestnym samosprá-

vam. 

    Predkladá: Mgr. Tomáš Baláž – vedúci Odd. právneho, SMaVO 
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10. Návrhy na zabezpečenie realizácie a spolufinancovania projek-

tov v rámci európskych štrukturálnych a investičných fondov.  

 Predkladá: Ing. Martina Lamačková-vedúca Odboru region.rozvoja  

a) Návrh na zabezpečenie realizácie a spolufinancovania    
projektu v rámci Programu Slovensko 2021 - 2027 s názvom 

"Modernizácia odborného vzdelávania na hornej Nitre – SOŠ 

OaS Prievidza".  

b) Návrh na zabezpečenie realizácie a spolufinancovania    
projektu v rámci Programu Slovensko 2021 - 2027 s názvom 

"Modernizácia odborného vzdelávania na hornej Nitre – SOŠ 

Handlová“. 

 

11. Návrh na menovanie riaditeľa kultúrneho zariadenia v zriaďo-
vateľskej pôsobnosti Trenčianskeho samosprávneho kraja. 

    Predkladá: Ing. Martina Knappová – vedúca Odboru školstva a kult. 

 

12. Priorizovaný zásobník investičných zámerov Trenčianskeho    
samosprávneho kraja na rok 2025. 

    Predkladá: Mgr. Monika Horváthová-manažér Hodnoty za peniaze  

 

13. Výročná správa KOCR Trenčín región za rok 2023. 
    Predkladá: Ing. Pavol Štefčík – výkonný riaditeľ KOCR  

                                       Trenčín región   
 

14. Diskusia – Rôzne.  
15. Interpelácie poslancov Zastupiteľstva TSK.  
16. Záver.  
 

 

 

R o k o v a n i e: 

 

1. Otvorenie zasadnutia (schválenie overovateľov zápisnice         
                      a programu rokovania). 

   Predkladal: Ing. Jaroslav Baška – predseda TSK 

 

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Tak panie poslankyne, páni poslanci, vážená verejnosť, zástupcovia 

médií, mohli by sme teda aj začať. Takže dovoľte mi privítať vás 

na dnešnom XV. zasadnutí Zastupiteľstva Trenčianskeho samospráv-

neho kraja. Dovoľte mi zasa pripomenúť, ako vždy na začiatku, že  

v rámci zvyšovania transparentnosti a otvorenosti regionálnej 

samosprávy, je aj dnešné rokovanie zastupiteľstva vysielané online 

a jeho celý priebeh môže verejnosť sledovať naživo na webovom 

sídle TSK aj na portáli youtube.com. Záznamy z rokovaní zastu-

piteľstva sú zverejnené na webovej stránke TSK v sekcii Úradná 

tabuľa/Zasadnutia zastupiteľstva a samozrejme, o prerokovaných 

bodoch dnešného zastupiteľstva budeme informovať médiá na tlačovom 

brífingu po ukončení rokovania.  

Dovoľte mi ešte raz vás privítať, vážené panie poslankyne, páni 

poslanci, vážení zamestnanci Úradu Trenčianskeho samosprávneho 
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kraja (TSK), videl som tu aj pána prednostu Okresného úradu       

v sídle kraja, pána Paráka. Dovoľte mi privítať aj médiá a našich 

hostí, ktorých sme si dnes pozvali. O chvíľu poviem teda, prečo. 

Začneme tak netradične dnešné zastupiteľstvo. A chcem privítať, 

samozrejme, na dnešnom rokovaní aj prítomných tlmočníkov, ktorí 

budú tlmočiť do posunkovej reči. Tiež zástupca spoločnosti, ktorý 

zabezpečí online prenos z nášho dnešného rokovania, vitajte! 

Dúfam, že máte všetko nastavené.  

Vážené panie poslankyne, páni poslanci, chcem vám oznámiť, že 

zápisnica z ostatného rokovania zastupiteľstva zo dňa 1. júla 2024 

bola overená a bola aj zverejnená na webovej stránke TSK. 

Konštatujem, že z celkového počtu 44 poslancov by malo byť 

prítomných 36 poslancov, podľa prezenčky. Ospravedlnili sa Janko 

Bielik, Erik Dvonč, pani Majka Hajšová a Roman Hvizdák a ešte 

neskôr príde pán poslanec Panáček, pán Matušík a Božik. A neviem, 

pán rektor, či tu je. Momentálne tu nie je, takže uvidíme, či 

príde. Čo sa týka programu rokovania dnešného zastupiteľstva, tak 

verejnosť, ale aj vy, panie poslankyne, páni poslanci, ste boli 

informovaní písomne, elektronicky zaslanou pozvánkou. Je to 

zverejnené na Úradnej tabuli TSK aj prostredníctvom internetovej 

stránky TSK a poslanci majú všetky tieto materiály, o ktorých 

budeme dnes rokovať, uvedené aj v intranetovej knižnici TSK. Pri 

hlasovaní budeme vychádzať z návrhu uznesení uvedených na každom 

materiáli. Zo 6 komisií, ktoré preberali tieto body, tak 2 sa 

konali prezenčne a 4 boli formou per rollam. Všetky materiály sme 

prerokovali na zasadnutí Rady predsedov 9. septembra.  

Písaním zápisnice z dnešného rokovania poverujem Mgr. Annu 

Hájkovú. Pre prípad nefunkčnosti hlasovacieho zariadenia za skru-

tátorov určujem Mgr. Kukučkovú a Ing. Antala.  

Za overovateľov zápisnice z dnešného zasadnutia navrhujem týchto 

poslancov: ako prvý overovateľ, pani podpredsedníčka Porubcová, 

ktorá tu je a druhým overovateľom by bol pán poslanec Juraj Hort. 

A chcem vás, panie poslankyne, páni poslanci požiadať, aby sme sa 

pred prvým hlasovaním zaprezentovali a zistili tak fyzickú účasť. 

Nech sa páči, prezentujme sa. Takže prezentovaných 36 poslancov, 

ako som hovoril, uvidíme, koľko nám ešte príde ďalších počas 

samotného rokovania. Sme uznášaniaschopní a dávam teraz hlasovať, 

panie poslankyne, páni poslanci, o návrhu overovateľov zápisnice 

tak, ako som ich navrhol - pani poslankyňa Porubcová a pán 

poslanec Hort. Nech sa páči, hlasujeme.  

 

ZA: 36 poslancov, PROTI: 0, ZDRŽALO SA: 0, NEHLASOVALO: 0. 

Konštatujem, že oboch overovateľov zápisnice z dnešného rokovania 

zastupiteľstva sme schválili. Ďakujem veľmi pekne.  

 

   U z n e s e n i e  číslo 343 A/2024 

           (obsah uznesenia viď príloha 

                                  tejto zápisnice). 

 

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Teraz sa chcem spýtať, či máte nejaký návrh na doplnenie, resp. 
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zmeny programu rokovania dnešného zastupiteľstva. Ak nikto, tak 

budeme hlasovať o návrhu programu tak, ako bol predložený. Takže 

nech sa páči, panie poslankyne, páni poslanci, hlasujeme o návrhu 

rokovania - programu dnešného zastupiteľstva.  

 

ZA: 36 poslancov, PROTI: 0, ZDRŽALO SA: 0, NEHLASOVALO: 0.  

Program rokovania dnešného zastupiteľstva sme schválili. Ďakujem 

veľmi pekne. 

   U z n e s e n i e  číslo 343 B/2024 

             (obsah uznesenia viď príloha  

tejto zápisnice). 

 

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

A dovoľte mi teda v úvode začať trošku netradične dnešné 

zastupiteľstvo. Pretože sme sa rozhodli, že chceme oceniť takto 

verejne, a teraz sa neurazte, panie poslankyne a páni poslanci 

pred nastúpenou jednotkou, ktorou ste teda vy, ale aj nastúpenou 

jednotkou našich zamestnancov TSK, oceniť mladých ľudí, mladých 

študentov, ktorí niečo dokázali v rámci nielen Slovenska, ale 

celého sveta a dnes sme sa teda rozhodli takýmto spôsobom oceniť   

a verejne uznať ich schopnosti a vedomosti z týchto medzinárodných 

súťaží aj takto, na začiatku rokovania dnešného zastupiteľstva. 

Keď v televízii sa môžu ukazovať rôzne "celebrity", tak my chceme 

takýmto spôsobom ukázať naše celebrity, našich študentov, naše 

študentky, ktorí naozaj niečo vedia. Dobre reprezentovali nielen 

seba, nielen svoju školu, ale aj náš kraj v zahraničí a dnes teda 

chceme oceniť prvých takýchto študentov, ktorí naozaj zabojovali   

v zahraničí a hája dobré meno, teda nielen svoje, kraja, školy, 

ale aj celého Slovenska v zahraničí, čiže sú to študenti spolu    

s troma riaditeľmi týchto škôl, ktorí vyhrali, alebo sa im darilo 

v súťažiach svetového charakteru. Myslím si, že práve rokovanie 

zastupiteľstva je tým dobrým priestorom na to, aby sme aj teda 

naživo a online vzdali vďaku, úctu a ocenili naozaj týchto troch 

študentov. Takéto ocenenie, online ocenenie a ocenenie pred vami 

ako zastupiteľstvom chceme robiť, nie je to teda posledné, keďže 

sa nám nazbierajú takíto študenti aj počas roka, tak ad hoc by sme 

chceli takýchto študentov oceniť aj v budúcnosti. Teda sú to 

študenti, ktorí získajú medaily, ocenenia nie na slovenskej 

úrovni, ale na tej zahraničnej úrovni, takže myslím, že aj 

takýchto budeme mať v budúcnosti. Dnes sú to teda traja. Ja by som 

poprosil vedúcu odboru školstva, aby postupne týchto troch žiakov 

uviedla. Teraz neviem, či každého oceníme zvlášť, atď., takže už 

to nechám, pani vedúca na Vás, nech sa páči, ak by ste mohla teda 

o každom povedať a aj ho predstaviť.  

Ing. Martina Knappová (vedúca Odboru školstva a kultúry TSK)  

Ďakujem. Vážený pán predseda, vážená pani podpredsedníčka, vážení 

páni podpredsedovia, vážené panie poslankyne, páni poslanci, milí 

kolegovia a ctená verejnosť. Dovoľte mi, aby som teda v úvode 

predstavila týchto našich troch úžasných, šikovných žiakov našich 

škôl.  

Prvým je Pavol Ragula, štvrták na Gymnáziu Dominika Tatarku       
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v Považskej Bystrici. V máji 2024 sa v americkom Austine zúčastnil 

Majstrovstiev sveta v silovej disciplíne bench press, tlak       

na lavičke, a podaril sa mu fantastický úspech, skončil na prvom 

mieste a stal sa majstrom sveta v tejto disciplíne v kategórii 

dorastencov do 66 kg. Poprosím Pavla Ragulu, aby si prišiel 

prevziať ocenenie.  

Druhým je Michal Lajčiak, študent Strednej priemyselnej školy 

Dubnica nad Váhom, študijný odbor Mechatronika, ktorý v Los 

Angeles úspešne reprezentoval školu Trenčiansky kraj i Slovensko 

na celosvetovej súťaži, najprestížnejšej celosvetovej súťaži 

vedeckých projektov žiakov do 20 rokov. V obrovskej konkurencii 85 

projektov v kategórii Robotics and intelligent machines získal    

so svojím projektom robotického roja špeciálnu cenu firiem, 

univerzít či rôznych organizácií, konkrétne Cenu Nadácie kráľa 

Abdulaziz a jeho spoločníkov pre nadanie a kreativitu a zlatú 

medailu za prvé miesto. Poprosím Michala Lajčiaka, aby si prišiel 

prevziať ocenenie.  

A tretím žiakom je Ctibor Karol Strmenský, študent Obchodnej 

akadémie Milana Hodžu v Trenčíne, ktorý získal bronzovú medailu   

za tretie miesto v 10-minútových odpisoch vo viacerých jazykoch   

na Majstrovstvách sveta INTERSTENO v Katowiciach. Okrem toho sa   

v disciplíne Oprava textu-korektúry, umiestnil na štvrtom mieste. 

Je to v histórii Slovenska prvá medaila, ktorú získal práve žiak 

trenčianskej strednej školy. V júli 2024 v tomto poľskom meste 

súťažilo 539 účastníkov z 29 krajín sveta v rôznych disciplínach   

a vekových kategóriách. Poprosím Ctibora Karola Strmenského, aby 

si prišiel prevziať ocenenie.  

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Ešte raz ďakujeme oceneným za to, že prijali naše pozvanie a chcem 

vyjadriť presvedčenie, že aj v budúcnosti budete vzorovo 

reprezentovať Slovensko. Dúfam, že teda zostanete na Slovensku. To 

nikto nevie, ale boli by sme veľmi radi. A keď pôjdete študovať do 

zahraničia, tak aby ste sa aspoň potom vrátili a pomohli teda 

Slovensku v rozvoji. Všimli ste si, pani poslankyne a páni 

poslanci, že sme využili teda všeobecne záväzné nariadenie, ktoré 

bolo schválené a predseda Trenčianskeho samosprávneho kraja môže 

udeliť aj také finančné ocenenie, tak tí dvaja prví víťazi dostali 

po 1 000  euro a ten, ktorý skončil študent na treťom mieste, 

dostal 500 eur, takže sme veľmi radi, že tieto finančné 

prostriedky môžu smerovať práve takýmto šikovným ľuďom. Pani 

podpredsedníčka chcela niečo povedať asi.  

PaedDr. Eleonóra Porubcová (podpredsedníčka TSK)  

Ďakujem pekne za slovo, vážený pán, neodíďte chlapci! Chcem sa 

práve vám a vašim pánom riaditeľom a vašim učiteľom prihovoriť. 

Viem, aké ťažké je v dobe, kedy máte tisíc možností, ktoré vás 

rozptyľujú a odvádzajú od kníh a od tejto práce, aké ťažké je 

motivovať ľudí k takémuto výkonu a ja vám chcem, keďže to viem    

a poznám osobne, veľmi srdečne zablahoželať vám, chlapci, ktorí 

ste dosiahli takéto významné úspechy, ale chcem pripomenúť, že 

rovnako vďační sme aj vašim učiteľom. To sú ľudia, bez ktorých 

oddanosti, podpory a všetkého, čo do toho vkladajú, by sa takéto 
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úspechy nedosiahli. Trenčiansky samosprávny kraj buduje svoje 

školy. Robí v rámci svojich možností všetko pre to, aby to boli 

moderné vzdelávacie inštitúcie. Niekde sa to darí viac, niekde 

menej, ale vždy to robí s najväčším možným odhodlaním a snahou    

a ja sa teším, že vy ste všetku túto snahu zúročili. Takže srdečne 

blahoželám vám, ale aj vašim pánom učiteľom, aj samozrejme vašim 

rodičom za všetko, čo pre vás robia. Ďakujem pekne.  

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Takže ďakujem ešte raz. Nemusíte sa ponáhľať, škola je už asi aj 

tak zatvorená, 13:50. Môžete sa občerstviť tam vzadu a prípadne 

nadýchať tú atmosféru krajského zastupiteľstva tu, dobre? Ešte raz 

držíme palce. Ďakujeme pekne.  

 

 

2. Správa z kontroly plnenia uznesení prijatých na XIV. zasadnutí  
Zastupiteľstva TSK 

Predkladal: Ing. Pavol Zigo – hlavný kontrolór TSK 

 

Písomný materiál je prílohou zápisnice. 

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Vážené panie poslankyne, páni poslanci, prejdeme k bodu číslo 2., 

a to je Správa z kontroly plnenia uznesení prijatých na XIV. 

zasadnutí Zastupiteľstva Trenčianskeho samosprávneho kraja. 

Predkladá pán hlavný kontrolór. Pán hlavný kontrolór, sme radi, že 

si medzi nami. Nech sa páči.  

Ing. Pavol Zigo (hlavný kontrolór)  

Ďakujem slovo, pán predseda. Vážený pán predseda, pani 

podpredsedníčka, páni podpredsedovia, vážené panie poslankyne, 

poslanci, hostia, novinárska obec, dovoľte mi, aby som uviedol bod 

2. rokovania Zastupiteľstva TSK, ktorý sa týka prijatých uznesení 

na XIV. zasadnutí Zastupiteľstva TSK, kde bolo prijatých 35 

uznesení, ktoré mali väčšinou charakter „berie na vedomie“, 

respektíve „schvaľovacie“. Z týchto 35 sa 32 uznesení týkalo 

hlavne, polovica bola teda uznesenia ohľadne riešenia prebytočného 

majetku, boli prijaté 2 všeobecne záväzné nariadenia. Z hľadiska 

riešenia dodatkov k zriaďovacím listinám boli prijaté 3 uznesenia, 

boli schválené finančné prostriedky na projekt Erasmus, ďalej bolo 

schválené v 5 prípadoch spolufinancovanie projektov v rámci 

európskych fondov a 4 z toho boli z Programu Slovensko 21. Ďalej 

tu boli schválené uznesenia - Informatívna správa o plnení 

Programu hospodárskeho rozvoja a sociálneho rozvoja TSK a odpočet 

plnenia Koncepcie rozvoja sociálnych služieb. Čo sa týka uznesení, 

ktoré mali ukladací charakter, sú v sledovaní 2 uznesenia,        

z ktorých jedno uznesenie týkajúce sa monitorovania a hodnotenia 

plnenia Programu hospodárskeho a sociálneho rozvoja TSK na roky 

2022-2030 bolo splnené, táto monitorovacia správa bola predložená 

do zastupiteľstva. V druhom prípade predkladá zastupiteľstvu 

odpočet plnenia Akčného plánu TSK spolu s aktualizáciou Akčného 

plánu pravidelne raz za rok, najneskôr v termíne predloženia 

návrhu rozpočtu. Tu ešte nenastal termín plnenia. Ďakujem pekne    

za pozornosť.  
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Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Ďakujem pekne za uvedenie bodu a materiálu číslo 2.. Nech sa páči, 

otváram diskusiu k tomuto bodu. Ak nikto, uzatváram možnosť hlásiť 

sa do diskusie a budeme hlasovať o návrhu uznesenia k bodu číslo 

2.. Nech sa páči, panie poslankyne, páni poslanci, hlasujeme.  

 

ZA: 36 poslancov, PROTI: 0, ZDRŽALO SA: 0, NEHLASOVAL: 1. 

Uznesenie k bodu číslo 2. sme schválili.  

 

    U z n e s e n i e  číslo 344/2024 

(obsah uznesenia viď príloha  

 tejto zápisnice). 

 

 

3. Slovo pre verejnosť. 

 

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Nasleduje tradičný bod číslo 3. Slovo pre verejnosť. Chcem vás 

oboznámiť, že v stanovenej lehote 72 hodín pred rokovaním 

zastupiteľstva nebola na TSK doručená žiadna písomná žiadosť 

o vystúpenie. 

 

 

4. Správa o kontrole vybavovania sťažností a petícií na Úrade  

Trenčianskeho samosprávneho kraja za I. polrok 2024. 

Predkladal: Ing. Pavol Zigo – hlavný kontrolór TSK 

 

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Takže prejdeme k bodu číslo 4. a ten bod predkladá opätovne pán 

hlavný kontrolór: Správa o kontrole vybavovania sťažností         

a petícií na Úrade TSK za I. polrok 2024. Nech sa páči, pán hlavný 

kontrolór, máte slovo.  

Ing. Pavol Zigo (hlavný kontrolór)  

Ďakujem pekne za slovo. Takže táto správa bola vypracovaná       

na základe vykonanej kontroly, v zmysle Plánu kontrolnej činnosti 

na  obdobie jún - december 2024, za obdobie od 1.1. 2024 do 30.6. 

2024. Kontrola prijímania, evidovania a vybavovania sťažností,    

ku kontrole bola predložená evidencia, v kontrolovanom období bolo 

na Úrade TSK zaevidovaných 21 sťažností v evidencii sťažností. 

Tieto sa týkali rôznych oblastí. 3 podania boli postúpené v zmysle 

zákona o sťažnostiach na vybavenie orgánom príslušným na vyba-

venie, 8 sťažností bolo odložených vzhľadom k tomu, že tieto 

nespĺňali charakter a boli vybavované ako podnet, takisto 5 bolo 

vyhodnotených, ďalej sťažnosti, ktoré sa takisto riešili ako 

podnet. 2 sťažnosti boli vyhodnotené ako neopodstatnené, jedna 

opodstatnená, jedno bolo odložené vzhľadom k tomu, že táto bola 

vzatá späť a jedno je v riešení. Celá kontrola bola vykonaná      

a kontrolou neboli zistené nedostatky pri týchto sťažnostiach. 

Boli chronologicky zaevidované podľa dátumu doručenia v centrálnej 

evidencii. Ku každej sťažnosti bol zavedený osobitný spis. 

Sťažnosti k vybaveniu boli postupované kompetentnému odboru TSK    
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a príslušnému úradu, orgánu verejnej správy alebo riaditeľovi 

organizácie a sťažnosti boli vybavované v lehotách tak, ako 

prikazuje zákon. Čo sa týka kontroly prijímania, evidovania       

a vybavovania petícií, bola tu jedna petícia, ktorá teda bola 

postúpená z Centra sociálnych služieb Domov Javorina, tá bola 

odložená v zmysle § 7 o správe a o petičnom práve, v znení 

neskorších predpisov. K odloženiu bolo postúpené z dôvodu, že 

orgán TSK ako orgán verejnej funkcie zistil, že vo veci, ktorá je 

predmetom petície, koná súd a orgány činné v trestnom konaní. 

Kontrolou plnenia opatrení na nápravu táto nebola, vzhľadom        

k tomu, že neboli z minulosti prijaté opatrenia, vzhľadom k tomu, 

že neboli kontrolou zistené nedostatky. To je všetko. Ďakujem 

pekne za pozornosť.  

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Ďakujem pekne za uvedenie tejto správy, otváram diskusiu k bodu 

číslo 4.. Ak nikto, uzatváram možnosť hlásiť sa do diskusie       

a budeme hlasovať o návrhu uznesenia tak, ako je uvedené pod týmto 

bodom číslo 4.. Nech sa páči, hlasujme.  

 

ZA: 32 poslancov, PROTI: 0, ZDRŽALO SA: 0, NEHLASOVALI: 5, 

uznesenie k bodu číslo 4. sme schválili. Ďakujem zároveň pánovi 

hlavnému kontrolórovi za uvedenie oboch bodov a prajem pevné 

zdravie.  

U z n e s e n i e  číslo 345/2024 

(obsah uznesenia viď príloha 

 tejto zápisnice). 

 

 

 5. Návrhy na riešenie prebytočného majetku TSK. 

    Predkladal: Mgr. Tomáš Baláž – vedúci Odd. právneho, SMaVO 

 

Písomný materiál je prílohou zápisnice. 

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Prejdeme k bodu číslo 5., to sú návrhy na riešenie prebytočného 

majetku, ktorých máme viac. Tých prvých 5 a), b), c), d), prvé 4 

sú osobitný zreteľ. Takže Tomáš, nech sa páči, v krátkosti k týmto 

bodom. Na jednotlivých komisiách neboli žiadne pripomienky asi      

k týmto majetkovým. A ak boli, tak ak by si mohol tiež v krátkosti 

povedať, že čoho sa týkali. Nech sa páči.  

 

 

 5. 

a) Návrh na schválenie zámeru prevodu nehnuteľného majetku - 

pozemku reg. "C" parc. č. 495/14 k. ú. Lubina v prospech  

Adriany Kubišovej z dôvodu hodného osobitného zreteľa. 

 

Písomný materiál je prílohou zápisnice. 

Mgr. Tomáš Baláž  

Ďakujem za slovo, pán predseda. Vážený pán predseda, vážená pani 

podpredsedníčka, vážení páni podpredsedovia, vážené panie 

poslankyne, vážení páni poslanci, kolegyne, kolegovia, hostia. Ako 
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prvý teda Návrh na schválenie zámeru, prevodu nehnuteľného majetku 

pozemku registra "C", parc.  č.  495/14, k. ú. Lubina v prospech  

súkromného žiadateľa z dôvodu hodného osobitného zreteľa. Ide      

o pozemok o výmere 83 m2, ktoré žiadateľ dlhodobo využíva ako 

záhrada, ňou aj právnymi predchodcami, nachádzajúca sa oproti jej 

rodinného domu. Je to teda prvé kolo Návrhu na schválenie zámeru 

prevodu nehnuteľného majetku. Kúpna cena sa navrhuje vo výške 30,- 

eur/m2, stanovená na základe prieskumu cien obdobných pozemkov      

v lokalite Lubiny. Celková je teda navrhovaná kúpna cena vo výške   

2 490,-  EUR. Ďakujem.  

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Ďakujem veľmi pekne, otváram diskusiu k bodu číslo 5. a). Neviem, 

prečo nám to tu nesvieti. Pán riaditeľ, už to ide? Ešte chvíľku 

počkáme, aby ste si to pozreli, aj verejnosť, o čom vlastne sa ide 

hlasovať. Tomáš, prosím ťa, aby sme nestrácali čas, tak môžeš 

uviesť aj tie ďalšie a potom sa to celé premietne, dobre? 

Súhlasíte, panie poslankyne, páni poslanci? Tak nech sa páči, 

pouvádzaj aj tie ostatné.  

 

 5. 

 b) Návrh na schválenie prevodu prebytočného nehn. majetku - 

pozemkov reg. „E" p.č. 283/5 a reg. „C" p.č. 5172/57, 

957/14, 627/10 v k. ú. Prievidza a Veľká Lehôtka v prospech 

Mesta Prievidza z dôvodu hodného osobitného zreteľa. 

 

Písomný materiál je prílohou zápisnice. 

Mgr. Tomáš Baláž  

Ďakujem za slovo. V ďalšom bode Návrh na schválenie prevodu 

prebytočného nehnuteľného majetku, pozemkov registra "E", 

parc.  č.  283/5 a reg. "C", parc.  č.  5172/57, 957/14, 627/10,   

v k. ú. Prievidza a Veľká Lehôtka v prospech Mesta Prievidza,      

z dôvodu hodného osobitného zreteľa. Ide o pozemky vo vlastníctve 

TSK, o ktoré prejavilo záujem mesto Prievidza. Na týchto častiach 

pozemkov sa nachádzajú zastávky a zastávkové pruhy, ktoré sú      

vo vlastníctve mesta Prievidza, a ktoré sú v zlom technickom stave 

a vyžadujú rekonštrukciu. Na základe uvedeného sa teda navrhuje 

rozhodnúť o trvalej prebytočnosti tohto nehnuteľného majetku      

a odpredať tento prebytočný nehnuteľný majetok v prospech mesta 

Prievidza za kúpnu cenu vo výške 1,- eura za celý predmet prevodu 

z dôvodu hodného osobitného zreteľa, kde teda mesto Prievidza 

plánuje zrekonštruovať zastávkové pruhy a zastávku autobusov. 

Toľko k bodu b).  

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Nech sa páči, ešte ďalšie body.  

 

 5. 

c) Návrh na schválenie prevodu prebytočného nehnuteľného    

majetku - pozemkov registra "C" p. č. 793/11, 793/12 k.ú. 

Dolné Naštice v prospech Obce Dolné Naštice z dôvodu    

hodného osobitného zreteľa. 
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Písomný materiál je prílohou zápisnice. 

Mgr. Tomáš Baláž  

K bodu c) Návrh na schválenie prevodu prebytočného nehnuteľného 

majetku - pozemkov registra "C", parc.  č.  793/11, 793/12, k. ú. 

Dolné Naštice v prospech Obce Dolné Naštice z dôvodu hodného 

osobitného zreteľa. Ide o pozemky o celkovej výmere 153 m²,      

na ktorých sa nachádza časť chodníka, ktorý chce obec Dolné 

Naštice zrekonštruovať, s využitím nenávratného finančného prís-

pevku od Poľnohospodárskej platobnej agentúry. Navrhuje sa preto 

odpredaj týchto 2 pozemkov za kúpnu cenu vo výške 1,- eura za celý 

predmet prevodu, ako dôvod hodný osobitného zreteľa, kde teda 

dôvod hodný osobitného zreteľa spočíva v zámere zrekonštruovať 

chodník s využitím nenávratného finančného príspevku.  

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Nech sa páči, ďalší.  

 

 5. 

d) Návrh na schválenie prevodu prebytočného nehnuteľného     

majetku - pozemkov registra "C" p. č. 877/5, 6, 7, 1185/3, 

4, 1848/2, 3, 4, 5, v prospech Obce Veľké Hoste z dôvodu 

hodného osobitného zreteľa. 

 

Písomný materiál je prílohou zápisnice. 

Mgr. Tomáš Baláž  

V ďalšom, posledný osobitný zreteľ Návrh na schválenie prevodu 

prebytočného nehnuteľného majetku - pozemkov registra "C", 

parc.  č.  877/5,6,7, 1185/3,4, 1848/2,3,4,5 v prospech obce Veľké 

Hoste z dôvodu hodného osobitného zreteľa. Ide o pozemky o celko- 

vej výmere 6882 m², na ktorých v zmysle žiadosti obce Veľké Hoste 

obec plánuje vybudovať chodníky, teda zrekonštruovať existujúce 

chodníky. Kúpna cena sa navrhuje vo výške jedného eura za celý 

predmet prevodu ako dôvod hodný osobitného zreteľa, kde teda tento 

je, tak, ako som povedal, ten, že obec má zámer zrekonštruovať 

jestvujúce chodníky pre zabezpečenie ich lepšieho verejnopros-

pešného využitia. Tu len teda upozorňujem, že oproti materiálom, 

ktoré boli predložené poslancom na prerokovanie v komisiách, došlo 

na základe zrevidovanej žiadosti obce Veľké Hoste aj k zmene tohto 

materiálu, kde z pôvodnej výmery 16.038 m² sa navrhuje prevod len 

výmery 6.882 m², na ktorých teda obec plánuje rekonštruovať 

chodníky. Nič iné sa v materiáloch oproti teda predloženému      

na komisiách nemenilo. A teda označenie jednotlivých pozemkov, 

ktoré boli taktiež zmenené. Ale teda ten zámer, tá idea bola 

zachovaná. Ďakujem.  

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Nech sa páči, ďalší.  

 

 5. 

  e) Návrh na schválenie zámeny nehnuteľného majetku TSK -     

pozemku parc. č. 6103/13 s pozemkom parc. č. 6103/12       

vo vlastníctve Zuzany Frtúsovej, zastavaných stavbami       

v k. ú. Považská Bystrica. 
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Písomný materiál je prílohou zápisnice. 

Mgr. Tomáš Baláž  

V ďalšom Návrh na schválenie zámeny nehnuteľného majetku TSK - 

pozemku parc.  č.  6103/13 s pozemkom parc. č. 6103/12 vo vlast- 

níctve súkromnej žiadateľky, zastavaných stavbami v k. ú. Považská 

Bystrica. Ide o pozemky o výmere 11 m² každý, kde žiadateľka 

požiadala TSK o zámenu týchto pozemkov o rovnakej výmere 11 m², 

ktoré sú susediacimi pozemkami, a ktoré sa nachádzajú pod cestou 

II/517, na ktorej bolo vybudované dopravné napojenie účelovej 

komunikácie na túto cestu. Navrhuje sa teda zámena bez finančného 

vyrovnania, nakoľko teda ide o výmerovo totožné pozemky, susediace 

pozemky a tieto sú teda zastavané stavbami, čiže bez finančného 

vyrovnania. Ďakujem.  

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Čo, Roman, ako, ide to už? Ktorú máte teraz časť?  

Mgr. Tomáš Baláž  

Toto je ešte teda písmeno a), ten zámer prevodu 83 m² pozemku.  

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Dobre, môžeme b) premietnuť.  

Mgr. Tomáš Baláž  

Toto je teda pod písmenom b). To sú vlastne pozemky v prospech 

mesta Prievidza, v ktorých teda sú zastávkové, teda zastávky 

autobusov a niky.  

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Bod c). Ďalší osobitný zreteľ.  

Mgr. Tomáš Baláž  

Písmeno c), prevod pozemkov pre obec Dolné Naštice.  

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Bod 5. d), to sú Veľké Hoste.  

Mgr. Tomáš Baláž  

Prevod z dôvodu hodného osobitného zreteľa pre obec Veľké Hoste.  

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Bod 5. e). To už nie je osobitný zreteľ, to je zámena.  

Mgr. Tomáš Baláž  

To je zámena teda pozemkov o výmerách 11 m² na totožnej, teda 

susediacich pozemkov, na ktorom bolo teda spravené dopravné 

napojenie.  

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Dobre. Poďme na bod 5. f). Už to zbehneme celé a potom to 

odhlasujeme každé zvlášť.  

 

 5. 

f) Návrh na schválenie prevodu prebytočného nehnuteľného    

majetku nachádzajúceho sa v k. ú. Prievidza, zapísaného    

na LV č. 13042 (pavilón "A", s.č. 189, pozemok CKN p. č. 

5362/12). 

 

Písomný materiál je prílohou zápisnice. 

Mgr. Tomáš Baláž  

Takže písmeno f) Návrh na schválenie prevodu prebytočného nehnu-

teľného majetku nachádzajúceho sa v katastrálnom území Prievidza, 
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zapísaného na LV číslo 13042 pavilón A, súpisné číslo 189, pozemok 

CKN, parc. číslo 5362/12. Ide o návrh na schválenie prevodu 

prebytočného nehnuteľného majetku, ktorý bol teda ponúkaný        

v zmysle obchodnej verejnej súťaže, ktorej podmienky schválilo 

Zastupiteľstvo TSK na svojom riadnom májovom zasadnutí, OVS-ka 

bola vyhlásená v termíne od 10. júna do 10. júla 2024. Bola teda 

predložená jedna ponuka, a to od záujemcu Veterinárna klinika 

ZOOVET, s. r. o., ktorý ponúkol sumu 259.400,-  EUR, ktorá je teda 

sumou nad hodnotu znaleckého posudku, ktorá bola zaokrúhlene 

259.000,-. Záujemca taktiež splnil všetky ostatné požadované 

podmienky obchodnej verejnej súťaže, a teda navrhuje sa, aby 

Zastupiteľstvo TSK schválilo odpredaj uvedeného nehnuteľného 

majetku v prospech záujemcu. Ďakujem.  

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Ďakujem, nech sa páči, ďalší bod, 5. g).  

 

 5. 

 g) Návrh na schválenie prevodu prebytočného nehnuteľného      

majetku nachádzajúceho sa v k. ú. Nováky, zapísaného na LV 

č. 6004 (stavba s.č. 8, stavba bez s.č., pozemky CKN p. č. 

393/1-2). 

 

Písomný materiál je prílohou zápisnice. 

Mgr. Tomáš Baláž  

V ďalšom bode taktiež teda Návrh na schválenie prevodu 

prebytočného nehnuteľného majetku nachádzajúceho sa v katastrálnom 

území Nováky, zapísanom na liste vlastníctva číslo 6004. Ide 

taktiež o návrh na schválenie prevodu po úspešnej obchodnej 

verejnej súťaži, kedy záujemca v rámci už prezentovanej lehoty na 

predkladanie ponúk predložil ponuku. Ide o záujemcu, obchodnú 

spoločnosť Vaša, s.r.o. z Novák, ktorý ponúkol cenu 380.000,- EUR, 

čiže hodnotu, ktorá je nad úrovňou znaleckého posudku. Taktiež 

splnil všetky ostatné podmienky a navrhuje sa odpredať tento 

prebytočný majetok tomuto záujemcovi. Ďakujem.  

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Tu len podotknem a pristavím sa, že sme veľmi radi konečne, že sa 

našiel nejaký záujemca, že sa toho môžeme konečne zbaviť podľa 

zásad. Je to spojené s tou investíciou MOBISu, ktorá vlastne sa 

stavia, teda ktorá bude vyrábať elektromotory pre KIU v Novákoch, 

takže neviem, či tam budú budovať nejaké ubytovne alebo tak, ale 

sme radi, že po rokoch a po neúspešných ponukách teda sa 

Trenčianska župa toho naozaj zbaví. Nech sa páči, Tomáš, ďalej. 

 

 5. 

   h) Návrh na schválenie nadobudnutia vlastníckeho práva        

k pozemku CKN p. č.174/2 v k. ú Trenčín od Cirkevného  

zboru evanjelickej cirkvi augsburského vyznania           

na Slovensku so sídlom v Trenčíne. 

 

Písomný materiál je prílohou zápisnice. 
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Mgr. Tomáš Baláž  

Ďakujem. Ďalej pod písmenom h) Návrh na schválenie nadobudnutia 

vlastníckeho práva k pozemku CKN parc.  č.  174/2, v katastrálnom 

území Trenčín od Cirkevného zboru evanjelickej cirkvi augsburského 

vyznania na Slovensku so sídlom v Trenčíne. TSK je teda 

zriaďovateľom Gymnázia Ľudovíta Štúra. V súčasnej dobe sa 

pripravuje investičná akcia pre toto gymnázium v Trenčíne, a to 

vybudovanie telocvične pre gymnázium, nakoľko škola nedisponuje 

kapacitne a priestorovo vhodnou telocvičňou pre gymnázium, ktoré 

má 800 žiakov. Za účelom majetko-právneho vyporiadania toho 

miesta, na ktorom má stáť telocvičňa, je potrebné teda odkúpiť 

pozemok, ktorý je teraz vo vlastníctve cirkevného zboru a ktorý 

tvorí s areálom gymnázia neoddeliteľný celok, a to určené, a to 

teda kúpou za kúpnu cenu vo výške 22.500,-  EUR, ktorá bola určená 

na základe znaleckého posudku. Ďakujem.  

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Nech sa páči, ďalej.  

 

 5. 

i) Návrh na schválenie zriadenia vecného bremena na pozemkoch 

registra "C" parc. č. 1473, 1516/1, 1516/2, 1517 k. ú. 

Trenčianska Turná v prospech Západoslovenskej distribučnej, 

a. s., Bratislava. 

 

Písomný materiál je prílohou zápisnice. 

Mgr. Tomáš Baláž  

Ďalej nasledujú vecné bremená. Prvé je Návrh na schválenie 

zriadenia vecného bremena na pozemkoch registra "C" parc. č. 1473, 

1516/1, 1516/2, 1517, katastrálne územie Trenčianska Turná v pros-

pech Západoslovenskej distribučnej, ktorá na predmetných pozemkoch 

vybudovala elektroenergetické zariadenia, podzemné káblové VN a NN 

vedenie v rámci stavby sušičky VNK, TS, NNK. Vecné bremeno spočíva 

v povinnosti TSK strpieť vecné bremeno zriadenia, uloženia 

elektroenergetických zariadení a spojených služobností, kde sa 

teda navrhuje zriadenie vecného bremena za jednorazovú náhradu, 

ktorá je v zmysle platných Zásad hospodárenia s majetkom TSK pre 

intravilán obce Trenčianska Turná stanovená vo výške 10,22  EUR/m2, 

čo je pri výmere 260 m² suma 2.657,20  eur, a pre extravilán obce 

Trenčianska Turná vo výške 8,18 EUR/m², čo je pri výmere 136 m² 

suma 1.112,48 EUR, spolu jednorazová náhrada celkom v sume 

3.769,68 eura. Ďakujem.  

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Nech sa páči, ďalší bod.  

 

 5. 

 j) Návrh na schválenie zriadenia vecného bremena na pozemku 

registra "C" parc. č. 1174/2 k. ú. Trenčianske Biskupice   

v prospech Mesta Trenčín. 

 

Písomný materiál je prílohou zápisnice. 
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Mgr. Tomáš Baláž  

V ďalšom opäť Návrh na schválenie zriadenia vecného bremena, 

tentokrát na pozemku registra "C", parc.  č.  1174/2, k. ú. 

Trenčianske Biskupice v prospech Mesta Trenčín, kde bolo teda 

uložené predĺžené verejné osvetlenie v rámci stavby „Radové 

rodinné domy – Pod Lúčky“. Navrhuje sa teda zriadenie vecného 

bremena spojené s uložením verejného vodovodu a verejného 

osvetlenia v prospech mesta Trenčín, kde povinný uhradiť náhradu 

za vecné bremeno je investor stavby, kde v zmysle platných Zásad 

hospodárenia s majetkom TSK pre extravilán mesta Trenčín sa 

navrhuje odplata vo výške 23,47 EUR/m2, čo je pri výmere 253 m² 

dielu jednorazová náhrada celkom vo výške 5.937,91 eur. Ďakujem.  

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Ďakujem pekne. Nech sa páči, ďalší bod.  

 

 5. 

k) Návrh na schválenie zriadenia vecného bremena na pozemku re-

gistra "C" parc. č. 843/8 k. ú. Adamovské Kochanovce v pros-

pech Západoslovenskej distribučnej, a. s., Bratislava. 

 

Písomný materiál je prílohou zápisnice. 

Mgr. Tomáš Baláž  

Ďakujem. Ďalší Návrh na schválenie zriadenia vecného bremena     

na pozemku registra "C", parc. číslo 843/8, k. ú. Adamovské 

Kochanovce v prospech Západoslovenskej distribučnej. Ide o poze- 

mok, ktorý bol zaťažený v rámci stavby „NN rozvody – Areál PD 

Adamovské Kochanovce“, kde sa navrhuje zriadenie vecného bremena   

v prospech Západoslovenskej distribučnej, kde náhrada sa navrhuje 

vo výške 7,29 EUR/m2, celkom vo výške 131,22 EUR, stanovená         

v zmysle platných Zásad hospodárenia s majetkom TSK pre intravilán 

obce Adamovské Kochanovce.  

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Ktorý bod teraz, Tomáš?  

Mgr. Tomáš Baláž  

Ideme na 5. l) To bolo posledné vecné bremeno.  

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

5. l). Nech sa páči.  

 

 5. 

 l) Návrh na rozhodnutie o zverení nehnuteľného majetku TSK – 

stavby "Zlepšenie cyklistickej infraštruktúry v TSK - časť 

5: úsek Ladce - Púchov" do správy správcu - Správy ciest 

TSK. 

 

Písomný materiál je prílohou zápisnice. 

Mgr. Tomáš Baláž  

Ideme na zverovania. Prvé Návrh na rozhodnutie o zverení 

nehnuteľného majetku TSK - stavby „Zlepšenie cyklistickej 

infraštruktúry v TSK, časť 5: úsek Ladce – Púchov“ do správy 

správcu Správy ciest TSK. Ide teda o zverenie cyklotrasy úseku 5 

Ladce - Púchov, ktorý je evidovaný na inventárnej karte majetku 
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TSK v nadobúdacej hodnote 10.622.497,91 EUR. Nakoľko teda ide     

o sumu vyššiu ako 700.000  EUR, o zverení do správy musí rozhodnúť 

Zastupiteľstvo TSK a týmto návrhom sa teda navrhuje zverenie 

správy.  

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Ďakujem, nech sa páči, ďalšie.  

 

 5. 

 m) Návrh na rozhodnutie o zverení nehnuteľného majetku TSK -  

stavby "Rekonštrukcia cesty č. II/517 Považská Bystrica 

(most Orlové) - Domaniža, 3.a 4. ETAPA" do správy správcu - 

Správy ciest TSK. 

 

Písomný materiál je prílohou zápisnice. 

Mgr. Tomáš Baláž  

Ďalší opäť Návrh na rozhodnutie o zverení nehnuteľného majetku TSK 

- stavby „Rekonštrukcia cesty č. II/517 Považská Bystrica (most 

Orlové) - Domaniža, 3. a 4. ETAPA“ do správy správcu - Správy 

ciest TSK. Ide teda o obdobný prípad ako v predchádzajúcom bode, 

kedy o zverejní majetku do správy správcu nad 700.000 EUR musí 

rozhodnúť Zastupiteľstvo TSK, o takomto zverení. V tomto prípade 

ide o majetok, ktorý je evidovaný v obstarávacej cene 

5.423.609,12 EUR. A po tom, čo bola predmetná stavba skolaudovaná 

a bol udelený súhlas Ministerstva investícií, regionálneho rozvoja 

a informatizácie Slovenskej republiky o zverení do správy, 

navrhuje sa, aby teda zastupiteľstvo o tomto zverení rozhodlo.  

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Áno, ešte máme posledný bod, majetkový - 5. n), a to je vyradenie 

z majetku TSK, zlikvidovaný most v obci Nedožery - Brezany. To je 

ten, ktorý išiel na Lazany, hej?  

 

 5. 

n) Návrh na rozhodnutie o neupotrebiteľnosti a vyradení      

majetku TSK v správe SC TSK (M2551 most cez rieku Nitra    

v obci Nedožery - Brezany) Brnianska 3, 911 05 Trenčín       

z evidencie formou likvidácie.   

 

Písomný materiál je prílohou zápisnice. 

Mgr. Tomáš Baláž  

Áno, ide teda o Návrh na rozhodnutie o neupotrebiteľnosti a vyra- 

dení majetku TSK v správe Správy ciest TSK (most cez rieku Nitra  

v obci Nedožery – Brezany) z evidencie formou likvidácie. Bola 

teda doručená žiadosť správcu - Správy ciest Trenčianskeho samo-

správneho kraja o rozhodnutí o neupotrebiteľnosti a vyradení tohto 

majetku a bola vlastne v roku 2019 vypracovaná diagnostika       

na mostnom objekte. Rozhodlo sa teda o jeho likvidácii a teda 

nahradení novým mostom a teda evidenčne sa navrhuje, aby Správa 

ciest TSK mohla tento starý most vyradiť z evidencie formou 

likvidácie. Ďakujem. 

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Ďakujem veľmi pekne. Čiže ten most už neexistuje, bol zbúraný     
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a stojí tam teda nový, úplne nový most. To je, neviem, či sme už 

dali do majetku. Ešte asi nie.  

Mgr. Tomáš Baláž  

Ešte nie je zverený.  

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Nie je zverený do majetku. Čiže to príde asi potom na tom ďalšom 

zastupiteľstve alebo na tých ďalších zastupiteľstvách, kedy vám 

zveríme do správy nový most v obci Nedožery - Brezany.  

Ďakujem veľmi pekne, chcem sa spýtať a otváram diskusiu k týmto 

bodom, ak chce niekto vystúpiť k bodom 5. a) až 5. n), nech sa 

páči.  

     Ak nikto, tak budeme hlasovať postupne o jednotlivých bodoch 

a začneme hlasovať teda o návrhu uznesenia pod bodom číslo 5. a), 

nech sa páči. To je prvý osobitný zreteľ. Hlasujeme.  

 

ZA: 38 poslancov, PROTI: 0, ZDRŽALO SA: 0, NEHLASOVALI: 2. 

Uznesenie k bodu číslo 5. a) a osobitný zreteľ sme schválili.  

 

U z n e s e n i e  číslo 346/2024 

(obsah uznesenia viď príloha  

 tejto zápisnice). 

 

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Nech sa páči, budeme hlasovať o návrhu pod bodom číslo 5. b). To 

je druhý osobitný zreteľ. Nech sa páči, hlasujeme.  

 

ZA: 40 poslancov, PROTI: 0, ZDRŽALO SA: 0, NEHLASOVALO: 0. 

Uznesenie bodu číslo 5. b) s osobitným zreteľom sme schválili. 

 

U z n e s e n i e  číslo 347/2024 

(obsah uznesenia viď príloha  

 tejto zápisnice). 

 

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Ďakujem, budeme hlasovať o návrhu pod bodom číslo 5. c), to je 

tretí osobitný zreteľ. Nech sa páči, hlasujeme.  

 

ZA: 40 poslancov, PROTI: 0, ZDRŽALO SA: 0, NEHLASOVALO: 0. 

Uznesenie k bodu číslo 5. c), osobitný zreteľ sme schválili.  

 

U z n e s e n i e  číslo 348/2024 

(obsah uznesenia viď príloha  

 tejto zápisnice). 

 

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Ďakujem, budeme hlasovať o návrhu uznesenia pod bodom číslo 5. d). 

To je štvrtý, posledný, osobitný zreteľ, nech sa páči, hlasujeme. 

  

ZA: 40 poslancov, PROTI: 0, ZDRŽALO SA: 0, NEHLASOVALO: 0. 

Uznesenie aj s osobitným zreteľom k bodu číslo 5. d) sme schválili. 
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U z n e s e n i e  číslo 349/2024 

(obsah uznesenia viď príloha  

 tejto zápisnice). 

 

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Ďakujem veľmi pekne, prejdeme k hlasovaniu v bode číslo 5. e). 

Nech sa páči, hlasujeme.  

 

ZA: 40, PROTI: 0, ZDRŽALO SA: 0, NEHLASOVALO: 0.  

Uznesenie k bodu číslo 5. e) sme schválili.  

 

U z n e s e n i e  číslo 350/2024 

(obsah uznesenia viď príloha  

 tejto zápisnice). 

 

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Ďakujem, budeme hlasovať teraz o návrhu uznesenia pod bodom číslo 

5. f). Hlasujeme.  

 

ZA: 40 poslancov, PROTI: 0, ZDRŽALO SA: 0, NEHLASOVALO: 0. 

Uznesenie k bodu číslo 5. f) sme schválili. 

 

U z n e s e n i e  číslo 351/2024 

(obsah uznesenia viď príloha  

 tejto zápisnice). 

 

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Ďakujem pekne, budeme hlasovať o návrhu uznesenia pod bodom číslo 

5. g). Nech sa páči, hlasujme.  

 

ZA: 40 poslancov, PROTI: 0, ZDRŽALO SA: 2, NEHLASOVALO: 0. 

Uznesenie pod bodom 5. g) sme schválili.  

 

U z n e s e n i e  číslo 352/2024 

(obsah uznesenia viď príloha  

 tejto zápisnice). 

 

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Ďakujem, budeme hlasovať o návrhu uznesenia pod bodom číslo 5. h). 

Nech sa páči, hlasujme.  

 

ZA: 40 poslancov, PROTI: 0, ZDRŽALO SA: 0, NEHLASOVALO: 0. 

Uznesenie k bodu číslo 5. h) sme schválili.  

 

U z n e s e n i e  číslo 353/2024 

(obsah uznesenia viď príloha  

 tejto zápisnice). 

 

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Nech sa páči, hlasujeme o uznesení pod bodom číslo 5. i).  
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ZA: 40 poslancov, PROTI: 0, ZDRŽALO SA: 0, NEHLASOVALO: 0. 

Uznesenie pod bodom 5. i) sme schválili.  

 

U z n e s e n i e  číslo 354/2024 

(obsah uznesenia viď príloha  

 tejto zápisnice). 

 

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Prejdeme k hlasovaniu pod bodom číslo 5. j). Nech sa páči, 

hlasujme.  

 

ZA: 37 poslancov, PROTI: 0, ZDRŽALO SA: 0, NEHLASOVALI: 3, 

uznesenie pod bodom 5. j) sme schválili. Ďakujem veľmi pekne.  

 

U z n e s e n i e  číslo 355/2024 

(obsah uznesenia viď príloha  

 tejto zápisnice). 

 

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Teraz budeme hlasovať o návrhu uznesenia pod bodom číslo 5. k). 

Nech sa páči, hlasujme.  

 

ZA: 39 poslancov, PROTI: 0, ZDRŽALO SA: 0, NEHLASOVAL: 1. 

Uznesenie k bodu číslo 5. k) sme schválili.  

 

U z n e s e n i e  číslo 356/2024 

(obsah uznesenia viď príloha  

 tejto zápisnice). 

 

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK) 

Teraz ešte 2 zverovačky. Budeme hlasovať o návrhu pod bodom 5. l). 

Nech sa páči, hlasujeme.  

 

ZA: 39 poslancov, PROTI: 0, ZDRŽALO SA: 0, NEHLASOVAL: 1.  

Uznesenie k bodu číslo 5. l) sme schválili.  

 

U z n e s e n i e  číslo 357/2024 

                     (obsah uznesenia viď príloha  

 tejto zápisnice). 

 

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK) 

Nech sa páči, ďalšia zverovačka do Správy ciest TSK pod bodom 5. 

m). Hlasujme.  

 

ZA: 39 poslancov, PROTI: 0, ZDRŽALO SA: 0, NEHLASOVAL: 1.   

Uznesenie k bodu číslo 5. m) sme schválili.  

 

U z n e s e n i e  číslo 358/2024 

           (obsah uznesenia viď príloha  

 tejto zápisnice). 
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Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK) 

Posledný majetkový bod pod bodom číslo 5. n), to je vyradenie 

vlastne toho mostu, ktorý už neexistuje, ktorý bol zbúraný v obci 

Nedožery-Brezany. Nech sa páči, hlasujeme o uznesení pod bodom 

číslo 5. n).  

 

ZA: 39 poslancov, PROTI: 0, ZDRŽALO SA: 0, NEHLASOVAL: 1. 

Uznesenie pod bodom číslo 5. n) sme schválili.  

 

U z n e s e n i e  číslo 359/2024 

(obsah uznesenia viď príloha  

 tejto zápisnice). 

 

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Ďakujem veľmi pekne, panie poslankyne, poslanci. To bol posledný 

majetkový bod a prejdeme bodu číslo 6., ktorý opäť predkladá Tomáš 

Baláž, vedúci oddelenia právneho: Návrh na schválenie odpisu 

nevymožiteľných pohľadávok podľa čl. 34 ods. 1 bod 1.2 Zásad 

hospodárenia s majetkom TSK. Tomáš, nech sa páči, v krátkosti 

uviesť tento bod 6..  

 

 

 6. Návrh na schválenie odpisu nevymožiteľných pohľadávok podľa 

čl. 34 ods. 1 bod 1.2. Zásad hospodárenia s majetkom Trenčian-

skeho samosprávneho kraja. 

    Predkladal: Mgr. Tomáš Baláž – vedúci Odd. právneho, SMaVO 

 

Písomný materiál je prílohou zápisnice. 

Mgr. Tomáš Baláž  

Ďakujem za slovo, pán predseda. Ide o celkovo 9 prípadov Návrhu  

na schválenie odpisu nevymožiteľných pohľadávok. 8 z nich sa týka 

oblasti sociálnych služieb, jedna je z oblasti školstva, konkrétne 

pohľadávka Strednej odbornej školy technickej v Dubnici nad Váhom, 

ktorá vznikla ešte na začiatku 90.-tych rokov 20.-teho storočia 

voči Podpolianskym strojárňam Detva. Pohľadávka bola neúspešne 

vymáhaná v rámci konkurzného konania, alebo teda bola vymáhaná 

prostredníctvom konkurzu. Tento však skončil tak, že nebola 

vymožená ani len časť tejto pohľadávky a spoločnosť bola vymazaná 

z Obchodného registra. Zvyšných 8 pohľadávok sa teda týka oblasti 

sociálnych služieb, jeden prípad nevymožiteľnosti nastal po osob-

nom bankrote klientov zariadenia sociálnych služieb, zvyšných 7 

prípadov je pohľadávka, ktorá vznikla po zomretých klientov 

jednotlivých zariadení. Všetky pohľadávky boli uplatňované riadne 

v zmysle Zásad hospodárenia s majetkom TSK buď prostredníctvom 

konkurzného konania, alebo prostredníctvom dedičského konania. 

Žiaľ, neboli teda úspešne vymožené a navrhuje sa ich odpis. 

Ďakujem.  

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Koľko je, prosím ťa, ten objem tých 9 pohľadávok celkovo?  

Mgr. Tomáš Baláž  

Celkovo ide o objem 112.146,44 EUR. Z toho teda školská je 
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6.822,81 EUR, sociálna sféra 105.323,63.  

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Dobre, ďakujem veľmi pekne. Otváram diskusiu k bodu číslo 6..  

Ak nikto, uzatváram možnosť hlásiť sa do diskusie, budeme hlasovať 

o návrhu uznesenia. Stačí jedným uznesením, Tomáš, hej? Schváliť 

všetkých 9 pohľadávok nevymožiteľných, hej? Takže budeme hlasovať 

o návrhu uznesenia pod bodom číslo 6., nech sa páči, hlasujeme.  

 

ZA: 36 poslancov, PROTI: 0, ZDRŽALO SA: 0, NEHLASOVALI: 4. 

Uznesenie k bodu číslo 6. sme schválili.  

 

U z n e s e n i e  číslo 360/2024 

(obsah uznesenia viď príloha  

 tejto zápisnice). 

 

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Ďakujem veľmi pekne Tomášovi Balážovi za prednesenie bodov v rámci 

majetku a v rámci týchto nevymožiteľných pohľadávok.  

 

 

7. Vyhodnotenie plnenia príjmov a čerpania výdavkov Trenčianske-

ho samosprávneho kraja za I. polrok 2024. 

     Predkladala: Ing. Renáta Ozimová - vedúca Odboru finančného 

 

Písomný materiál je prílohou zápisnice. 

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

A prejdeme teraz k finančným bodom a bod číslo 7. je Vyhodnotenie 

plnenia príjmov a čerpania výdavkov TSK za I. polrok 2024. 

Predkladá Renáta Ozimová, vedúca finančného odboru. Nech sa páči, 

máte slovo.  

Ing. Renáta Ozimová (vedúca Odboru finančného TSK)  

Ďakujem za slovo. Vážený pán predseda, vážené panie poslankyne, 

vážení páni poslanci, milí hostia, kolegyne, kolegovia. Dovoľte, 

aby som vám v súlade s §  11 ods.  2, písmeno d) zákona 

č. 302/2001 O samospráve vyšších územných celkov predložila 

Vyhodnotenie plnenia príjmov a čerpania výdavkov Trenčianskeho 

samosprávneho kraja za I. polrok 2024. Plnenie bežných príjmov 

dosiahlo k 30.6.2024 objem 109.405.060,07 EUR, čo v percentuálnom 

vyjadrení predstavuje 51,35% z rozpočtovanej sumy 213.047.426,-

EUR. Rozhodujúci podiel na tejto skutočnosti však nemala, tak ako 

po minulé roky, hlavná kategória daňové príjmy, ale kategória 

granty a transfery, kde zaznamenal TSK zvýšenie takmer 

o 6.406.000,- EUR. Nárast, i keď v oveľa menšej podobe, na úrovni 

1.428.000,- zaznamenali aj nedaňové príjmy, a to hlavne v dôsledku 

vyšších ostatných príjmov sociálnych zariadení. Naproti tomu      

v oblasti plnenia daňových príjmov bol zaznamenaný medziročný 

pokles približne o 3.443.000,- EUR. Zvrat vo vývoji daňových 

príjmov, ktoré sú rozhodujúcim zdrojom financovania potrieb 

regiónu, nečakane priniesla posledná aktualizovaná makroekonomická 

prognóza poradného orgánu Ministerstva financií Slovenskej 

republiky, Výboru pre daňové prognózy z júna 2024, ktorá znížila 
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pre TSK odhad výnosu dane z príjmov smerom nadol.  

Kapitálové príjmy boli k 30.6.2024 plnené vo výške 

4.853.878,20 EUR, čo v percentuálnom vyjadrení predstavuje len 

11,84% z rozpočtovanej sumy 41.000.000,-. V rámci predaja 

kapitálových aktív dosiahlo plnenie 61,87% a v rámci kategórie 

Granty a transfery bolo plnenie na úrovni 8,51% z plánovaného 

objemu 38.448.193,-. Bežné výdavky boli k 30.6.2024 čerpané       

vo výške 102.196.996,16 EUR, čo predstavuje v percentuálnom 

vyjadrení 48,62% z rozpočtovanej sumy 210.191.112  EUR a nárast 

oproti rovnakému obdobiu predchádzajúceho roka takmer 11.536.000,- 

EUR. Jednalo sa o plánovaný medziročný nárast, ktorý bol zároveň 

predmetom schvaľovacieho procesu v rámci predkladania návrhu 

rozpočtu na roky 2024-2026. Kapitálové výdavky boli k 30.6.2024 

čerpané v objeme 12.966.150,05  EUR, čo predstavuje v percentuál-

nom vyjadrení 17,48% z rozpočtovaného objemu 74.195.718,- EUR.          

Čerpanie výdavkov na realizáciu investičných projektov implemen-

tovaných v rámci európskych štrukturálnych fondov dosiahlo objem 

čerpania 9.888.526,11  EUR, čo predstavuje 16,95% z rozpočtovanej 

sumy 53.619.620,- EUR. Čerpanie výdavkov na realizáciu inves-

tičných akcií Úradu TSK a organizácií v zriaďovateľskej pôsobnosti 

dosiahlo objem 3.877.623,94 EUR, čo predstavuje 18,85% z rozpoč-

tovanej sumy 20.576.098,- EUR. V termíne k 30.6.2024 boli uhradené 

2 splátky istiny úveru z Československej obchodnej banky, a. s.   

v celkovom objeme 1.121.026,- EUR a k tomu prislúchajúce úroky    

v objeme 82.636,95  EUR. Tieto boli uhradené teda v súlade so 

splátkovým kalendárom. K tomuto termínu boli taktiež uhradené 

úroky za nový úverový obchod uzatvorený na základe rámcovej 

úverovej zmluvy z Rozvojovej banky Rady Európy v objeme 276.960,-

EUR. Súčasťou predkladaného materiálu je aj monitorovanie rozpočtu 

TSK v Programovej štruktúre. Predkladaný materiál bol predložený      

na prerokovanie do všetkých komisií pri Zastupiteľstve TSK         

a taktiež aj Rade predsedov, ktoré odporúčajú Zastupiteľstvu TSK 

predkladaný materiál vziať na vedomie. Ďakujem za pozornosť.  

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Ďakujem veľmi pekne za uvedenie tohto bodu, otváram diskusiu        

k bodu číslo 7., nech sa páči. Ak nikto, uzatváram možnosť hlásiť 

sa do diskusie a budeme hlasovať o návrhu uznesenia pod bodom 

číslo 7., nech sa páči, hlasujeme.  

 

ZA: 36 poslancov, PROTI: 0, ZDRŽALO SA: 0, NEHLASOVALI: 4. 

Uznesenie k bodu číslo 7. sme schválili. Ďakujem veľmi pekne.  

 

U z n e s e n i e  číslo 361/2024 

(obsah uznesenia viď príloha  

      tejto zápisnice). 

 

 

 8. Návrh na Zmenu Rozpočtu Trenčianskeho samosprávneho kraja  

    na roky 2024-2026 (2. zmena). 

    Predkladala: Ing. Renáta Ozimová - vedúca Odboru finančného 
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Písomný materiál je prílohou zápisnice. 

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Prejdeme k bodu číslo 8., ktorý tiež predkladá pani Ozimová, to je 

Návrh na Zmenu Rozpočtu Trenčianskeho samosprávneho kraja na roky 

2024-2026. Je to druhá zmena v tomto roku. Nech sa páči, pani 

Ozimová, uviesť tento materiál.  

Ing. Renáta Ozimová (vedúca Odboru finančného TSK)  

Ďakujem opätovne za slovo. Dovolila by som si vám predložiť Návrh 

na Zmenu Rozpočtu Trenčianskeho samosprávneho kraja na roky 2024-

2026 (2. zmena). Hlavným dôvodom na spracovanie tohto predkla-

daného materiálu bolo predovšetkým nenapĺňanie daňových príjmov, 

ktoré sú rozhodujúcim zdrojom financovania potrieb regiónu. Ako 

som už spomínala, zvrat vo vývoji daňových príjmov so sebou 

priniesla posledná aktualizovaná makroekonomická prognóza porad-

ného orgánu Ministerstva financií Slovenskej republiky, Výboru pre 

daňové prognózy z júna 2024. Prostredníctvom zmeny rozpočtu sa 

pôvodne schválený objem daňových príjmov znižuje takmer 

o 1.916.000,- EUR, to je teda na úroveň júnovej prognózy, no 

skutočný výpadok ku koncu rozpočtového obdobia sa očakáva väčší. 

TSK i napriek tejto neľahkej pozícii zabezpečil k dnešnému dňu 

všetky samosprávne funkcie vyplývajúce z kompetencií vyšších 

územných celkov v zmysle Zákona o samospráve vyšších územných 

celkov a premietol pomerne výrazný výpadok vlastných zdrojov       

v príjmovej časti rozpočtu do úsporných opatrení hlavne na Úrade 

TSK tak, aby nebola ohrozená činnosť organizácií v jeho 

zriaďovateľskej pôsobnosti. Ďalším dôvodom na spracovanie zmeny 

rozpočtu je potreba zabezpečenia dostatočného rozpočtového krytia 

bežných a kapitálových výdavkov pre Nemocnicu s poliklinikou      

v Prievidzi so sídlom v Bojniciach, ktorá sa v minulosti stala 

úspešným žiadateľom o poskytnutie finančných prostriedkov z Plánu 

obnovy a odolnosti. Prišli im zrefundované finančné prostriedky, 

ktoré využili na predchádzajúce investície a do rozpočtu im ich 

opätovne zapájame, aby mohli dokončiť investície, ktoré sú hradené 

z Plánu obnovy a odolnosti. Posledným dôvodom druhej zmeny 

rozpočtu je rozšírenie počtu sociálnych zariadení, ktoré poskytujú 

komplexnú ošetrovateľskú starostlivosť hradenú na základe verej-

ného zdravotného poistenia. S účinnosťou od 1.6. pribudli k tým 

zariadeniam, ktoré už majú zazmluvnenú, alebo poskytujú túto 

komplexnú ošetrovateľskú starostlivosť - zariadenia CSS AVE, CSS 

Lúč a DSS Zemianske Podhradie a v rámci zariadenia CSS Bôrik sa 

rozšíril počet zazmluvnených miest a je aj veľký predpoklad, že     

v tomto druhom polroku príde k podpisu zmluvy v zariadení CSS 

Kolonka. Zmenou rozpočtu sa tieto nedaňové príjmy zvyšujú celkom 

o 205.186,- EUR. Predkladanou zmenou rozpočtu sa teda celkové 

príjmy zvýšia o objem 2.743.321,- EUR, z toho bežné príjmy sa 

znížia o 1.345.739,- EUR, kapitálové príjmy sa zvýšia o 4.089.060,-

EUR. Celkové výdavky sa zvýšia o objem 2.743.321,-EUR, z toho 

bežné výdavky sa znižujú o 902.599,- EUR a kapitálové výdavky sa 

zvýšia o 3.645.920,-. Rozpočet príjmových a výdavkových finančných 

operácií ostáva bezo zmien. V rámci predkladanej zmeny rozpočtu sú 

vo výdavkovej časti bežného a kapitálového rozpočtu jednotlivých 
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oblastí tieto zmeny: Samosprávny kraj - zníženie bežných výdavkov 

v objeme 1.037.785,-  EUR, v rámci kapitálových výdavkov zníženie 

o objem 120.666,-  EUR, Zdravotníctvo - zvýšenie bežných výdavkov 

v objeme 130.000,- EUR, zvýšenie kapitálových výdavkov v objeme 

4.066.586,- EUR, v oblasti Vzdelávania - zníženie kapitálových 

výdavkov v objeme 300.000,-  EUR a v rámci Sociálneho zabezpečenia 

zvýšenie bežných výdavkov v objeme 5.186,-EUR. Návrh na zmenu 

rozpočtu bol podrobne prerokovaný vo všetkých zriadených komisiách 

pri Zastupiteľstve TSK a taktiež bol v súlade s platnými predpismi 

15 dní pred prerokovaním v zastupiteľstve samosprávneho kraja 

verejne sprístupnený, a to vyvesením na úradnej tabuli, ako aj 

zverejnený na internetovej stránke TSK. K predloženému návrhu 

neprišla žiadna pripomienka. Ďakujem za pozornosť.  

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Ďakujem veľmi pekne za uvedenie tohto bodu, otváram diskusiu       

k tomuto bodu a chcel by som ja sa k tomu tiež vyjadriť.  

Panie poslankyne, páni poslanci, som jedenástym rokom trenčianskym 

županom a nikdy sa nám nestalo, že by sme pri zmene rozpočtu, 

ktorú schvaľujú poslanci, znižovali schválený rozpočet na celý 

rok. Teraz je to prvýkrát, kedy predstupujeme pred vás a navrhu-

jeme zníženie príjmovej, ale aj výdavkovej stránky župného 

rozpočtu na tento aktuálny rok o 1,9 milióna eur a po tých 

diskusiách, ktoré sme mali ešte s ministerstvom financií minulý 

týždeň, tak to vyzerá tak, že budeme musieť ešte viazať niektoré 

výdavkové položky okrem tohto zníženia vo výške 1,9 milióna eur 

tento rok. Predstavujeme si to tak, že ak by sme nevychádzali      

s rozpočtom, tak niektoré investičné akcie, ktoré máme tento rok 

zazmluvnené, tak by sme možno tie platby presunuli do budúceho 

roka, a o to vlastne nám sa zníži manévrovací priestor v rozpočte 

na rok 2025. A je to teda prvýkrát, kedy túto zmenu rozpočtu 

robíme smerom dole. Vždy sme robili zmenu rozpočtu smerom hore,     

a myslím si, že aj iné samosprávy možno majú podobné problémy.      

A tu chcem tiež povedať, že budúci rok to nebude teda veľmi ružové 

s rozpočtom Trenčianskej župy. Ak budú prioritné veci, prioritné 

projekty, tak tie pôjdu na kofinancovanie projektov z Fondu 

spravodlivej transformácie, z Plánu obnovy, prípadne z ďalších. 

Viete, že sme tiež prihlásení ako partneri do Európskeho hlavného 

mesta kultúry 2026, ktoré teda, na ktoré máme už vlastne nejaký 

rok alebo 2 roky. Sú to 3 inštitúcie, ktoré tu máme v krajskom 

meste Trenčín, čiže takýmto spôsobom by sme chceli naplánovať 

rozpočet aj na budúci rok. Vravím, je to prvýkrát, kedy znižujeme 

príjmovú aj výdavkovú časť rozpočtu Trenčianskej župy. A vrátim sa 

zasa k tej téme, ktorú sme tu otvárali už dlhšiu dobu, aj tento 

rok, pokiaľ neupraceme niektoré výdavkové veci, tak budeme veľmi 

ťažko môcť investovať, resp. vôbec kofinancovať niektoré 

eurofondové projekty, ktoré máme podané. Nehovorím už o niektorých 

iných kompetenciách, ako sú sociálne veci, atď., kde nám chýba 60 

zamestnancov, takže tu chcem už pri tejto zmene upozorniť na to, 

že s tým rozpočtom to nie je dobré, aj tá konsolidácia, ktorú 

pripravuje ministerstvo financií na budúci rok a tie ďalšie roky 

nám neveští nič dobré. Budú nám klesať daňové príjmy z príjmu 
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fyzických osôb, teda to percento, ktoré sme mali my župy z 30% je 

návrh na 29,5%, to je tiež niekoľko miliónov, o ktoré prídeme. 

Vieme, že sa schválila aj kolektívna zmluva vyššieho stupňa, my 

stále uvažujeme SK8 a myslím si, že aj ZMOS, nepridať sa k tejto 

kolektívnej zmluve vyššieho stupňa, pretože na budúci rok to bude 

pre nás pre župu znamenať naviac náklady vo výške 2,7 milióna eur 

a v tom ďalšom tých 800 EUR jednorazovo a v roku 2026 to bude 

okolo 2.000.000,- EUR, to je to 5-percentné navýšenie miezd      

vo verejnej správe. Takže už teraz vopred upozorňujem, že ten 

rozpočet sa bude robiť naozaj veľmi ťažko na rok 2025 a budeme sa 

musieť pozrieť naozaj na niektoré položky, na niektoré služby,    

na niektoré kompetencie, ktoré financujeme ako Trenčianska župa. 

Čiže toľko z mojej strany na úvod a pán poslanec Janas, nech sa 

páči.  

doc. PhDr. PaedDr. Karol Janas, PhD. (poslanec)  

Vážený pán predseda, vážené kolegyne, kolegovia. Ja vcelku nemám 

problém s touto zmenou rozpočtu, pretože si uvedomujem vážnosť 

finančnej situácie, ktorá je nielen na TSK, ale celkovo           

v samospráve, aj keď do budúcna by som ešte nejaké čierne scenáre 

nedával. Isto to nebude ružové, ale ešte nie je schválený ani 

konsolidačný balíček, kde sa počíta s tým, že sa zmení daňový 

bonus a od toho sa budú potom vyrátavať nanovo príjmy samospráv, 

takže počkajme si ešte. Ale predsa mám jednu takú zásadnú otázku    

a chcel by som uistenie, čo sa tejto zmeny rozpočtu týka. Ja som 

ju podporil aj na finančnej komisii a podporil som aj na Rade 

predsedov, lebo tak som stále ešte dúfal, že vedenie TSK ustúpi     

od toho projektu, ktorý by tu mal sprivatizovať činnosti našich 

nemocníc a myslím, že by sme sa už aj mali prestať hrať            

so slovíčkami, ak niečo z verejných služieb sa stáva súkromnými, 

tak je to privatizácia, tak ako nazvime to pravým menom. Ale keďže 

od minulého týždňa už prebiehajú rokovania s potenciálnym 

investorom, tak ma zaujímajú práve tie investície alebo tie 

zdroje, ktoré majú ísť do prievidzskej nemocnice, keďže my ju 

nechceme, evidentne, a rokujeme s investorom, pani primátorka sa      

v médiách vyjadrila, Prievidze, že ju tiež nechce prevziať, tak ma 

zaujíma, či tie financie, ktoré sú tam dané, nepočkajú už na toho 

investora, aby uhradil, či to hrozí ohrozením zdravotnej 

starostlivosti, alebo je to naša zákonná povinnosť. Ak je to naša 

zákonná povinnosť tak, samozrejme, uhraďme to, ale ja, keď som sa 

pozrel, tak sú tam financie na zníženie energetickej náročnosti, 

sú tam prístroje na OAIM, tzn. prístrojové vybavenie a je tam 

centrálna sterilizácia, do ktorých idú dohromady 4.000.000,-. 

Takže len by som chcel počuť toto uistenie, že naozaj je to naša 

zákonná povinnosť alebo hrozí ohrozenie zdravotnej starostlivosti 

a s radosťou za to zahlasujem, ale ak teda má prísť investor, tak 

je otázka, či to potom nemôže na seba prevziať on tieto financie. 

To je všetko. Ďakujem.  

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Čo sa týka bojnickej nemocnice, Karol, tak to sú peniaze, ktoré 

prišli z Plánu obnovy a sú refundované. Čiže tie peniaze tam 

musíme do bojnickej nemocnice dať, hej? Čiže je to z Plánu obnovy, 
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my sme to financovali a sa vlastne len refundujú tie zdroje, je 

tak?  

Ing. Renáta Ozimová (vedúca Odboru finančného TSK)  

Prišli teraz zrefundované, ktoré uhradili vopred, prišli 

zrefundované, tak ako ich zapájame na príjmovej časti, tak majú 

ich zapojené aj vo výdavkovej časti. To je od minulého roku sa 

takto točia. Ak si pamätáte, aj v decembri sme mali takú zmenu 

rozpočtu.  

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Dobre, stačí takto? Dobre, ďakujem. Pán podpredseda Božik, nech sa 

páči.  

doc. PaedDr. Jozef Božik, PhD. (podpredseda TSK)  

Vážený pán predseda, vážené kolegyne, kolegovia, dámy a páni. Ja  

k tomu, čo tu odznelo a čo povedala aj pani šéfka finančného 

odboru a čo hovoril aj pán predseda TSK, dovoľte mi dodať niekoľko 

vstupných informácií. Ja som meškal preto, lebo bola mimoriadne 

zvolaná Hospodárska a sociálna rada Slovenskej republiky, ktorej 

som súčasťou, kde som ako prvý zo strany zamestnávateľov odmietol 

obidva body konsolidácie. A to poviem, prečo aj. Tá situácia je 

taká, že tých peňazí do konca roka bude nám mestám a obciam, 

zatiaľ to vyzerá tak, chýbať 50.000.000,-. Aktuálne je to ešte 71 

a samosprávnym krajom to bude 20.000.000,-. Čiže to, čo pán 

predseda povedal, je pravda. Ja som absolvoval 3 hodiny trvajúce 

rokovanie s koaličnými ministrami, ktorí boli poverení prípravou 

konsolidačného balíčka. Tá situácia je o to horšia, že konso-

lidovať sa bude nielen tento rok, ale aj budúci a ten ďalší. Malo 

by to byť teda v rozmedzí: každá 1 konsolidácia nad jednu 

miliardu. Pravdou je to, že peniaze nie sú a začína byť nervozita 

aj medzi tými, ktorí to dohadovali, lebo stále niekto niečo otvára 

a dnes minister zdôraznil, že on nemá kde uhnúť preto, lebo, už 

jedna agentúra tu bola a druhá agentúra tu príde a keď nebudeme 

mať dobré ratingy, tak nám reálne hrozí, že naše dlhopisy nepôjdu 

na odbyt a keď nepôjdu dlhopisy na odbyt, tak príde rada 

veriteľov, podobne ako došla do Grécka. Čiže, kde je vinník, to 

ťažko pomenovať, ako každý má na tom svoj podiel viny. Nikoho 

nechcem ostrakizovať, je pravdou, že nikto neublížil samospráve 

tak ako vlády v rokoch 2021 - 2022. Takže 2023 sčasti a hlavne 

2021, 2022. Čiže tu treba povedať, že ten problém máme veľký. My 

budeme musieť konsolidovať v mestách a obciach, čaká to aj 

samosprávny kraj, preto iba chcem potvrdiť slová župana, že 

pravdepodobne dotačné schémy budú veľmi náročné. Mňa hneď 

odchytili novinári, lebo som išiel trošku skôr, lebo som nechcel 

až tak meškať na zastupiteľstvo, takže hneď všetky televízie sa 

pýtali, o čom to bolo. Takže konsolidáciu som za samosprávy 

odmietol, ale pravdou je to, že odmietli sme aj to, čo povedal pán 

predseda, odmietli sme kolektívne vyjednávanie vyššieho stupňa, 

ktorého som sa zúčastnil ako jediný štatutár zo slovenských 

samospráv. Tam treba povedať, že je možné, že celý systém 

sociálnej dohody narúšame, ale istotne som dnes zdôraznil všetky 

prítomným ministrom, že nepodpíšem kolektívne vyjednávanie, pokiaľ 

štát nenájde peniaze na to, aby sme mali z čoho vyplatiť 800,- EUR 
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jednorazové odmeny + odvody. Spolu to robí 1 100  euro. To, čo 

povedal župan, v kraji to robí 2,7 milióna eur v každom meste,     

v každej obci, resp. v mestách to robí státisíce eur, v obciach sú 

to tisícky a desaťtisíce, ktoré dnes nemáme, ani ich mať podľa 

všetkého nebudeme. A povedal som, že pokiaľ nebudú reálne zdroje 

na to, tak to ani nepodpíšeme. Zároveň treba povedať, že vláda si 

vytvára nejakú rezervu, tá rezerva bola dneska rozdefinovaná,     

na čo bude. Ja som veľmi rád, že tam bolo taxatívne povedané, 

Karol, to je dôležitá informácia, tá rezerva tam je aj pre 

materské školy a je tam veľmi slušná rezerva, čo sme vyrokovali, 

to, čo boli niektorí nervózni a malo by to dobre dopadnúť. Ale 

pravdou je to, že peniaze nám budú chýbať na odmeny a na ostatné 

veci, takže preto som povedal, že nemôžem podporiť ani 

konsolidáciu a nemôžem podporiť za samosprávy ani kolektívne 

vyjednávanie vyššieho stupňa. Vtedy som si dovolil trošku viac aj 

za samosprávne kraje, lebo za samosprávne kraje tam chodia 

zamestnanci Trnavskej župy, nechodí tam predseda SK8. Takže        

v tomto duchu len poprosím, hovorím to preto, že my sa fakt musíme 

zamyslieť nad tým, že čo budú priority a opäť súhlasím s tým, čo 

povedal župan, že prednosť bude mať to, čo bude financovateľné     

z Európskej únie. Do veľkých vlastných projektov bude veľmi ťažké 

ísť. Podotýkam, nielen pre rok 2025, ale aj pre rok 2026, aj pre 

rok 2027, ktorý bude volebný, pokiaľ vláda vydrží dovtedy.        

A očakáva sa, že tých 20 miliárd z celej sekery sa bude dlhšie 

splácať. Čiže my s pani Ozimovou rokujeme aj preto, lebo Renátka 

bola nastúpená so svojimi kolegami hodinu po tom, ako som ja 

opustil ministerstvo financií, my sme boli prví, potom išli 

samosprávne kraje, a pravdou je to, že to, čo bolo povedané 

samosprávnym krajom pre kraje, bolo podané nám pre samosprávy, aj 

keď teda je ešte prísľub z tých rokovaní, ktoré som mal v piatok, 

že ešte nejaký holub na streche v prípade miest a obcí by mohol 

byť, ale je to iba holub na streche. Nie je tam žiadny vrabec      

v hrsti. Takže a toto bude ešte dlhodobo trvať, lebo podľa mňa tie 

prognózy sa nenaplnia, lebo tie kolesá tej ekonomiky sa budú 

zadrhávať. Na Fonde pre podporu športu som povedal, to je pekné, 

že idú peniaze do športu, na infraštruktúru, ale pokiaľ mestá      

a obce nebudú financovať deti a mládež, tak tie športoviská budú 

prázdne. Takže toto sú spojené nádoby. Ja len preto, že som 

meškal, ja sa ospravedlňujem, chcem potvrdiť slová pána župana, aj 

šéfky finančného odboru, ktorá sa takisto zúčastňovala rokovaní, 

podobne, ako som sa zúčastňoval predtým ja a tá situácia v štáte 

je vážna. Podľa všetkého tak vážna, ako je dnes, ešte nikdy 

nebola. Na to sa musíme pripraviť, že budeme musieť šetriť všade     

a všetci. Ďakujem pekne.  

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Ďakujem, pán podpredseda, za vystúpenie k tomuto bodu. My určite 

nemaľujeme žiadneho čerta, ktorého by sme sa mali báť, ale treba 

sa naozaj na to pripraviť. Ste tu poslanci, ktorí ste primátori, 

starostovia a poslanci mestských, obecných zastupiteľstiev, tak 

určite budete pripravovať aj vy vaše vlastné rozpočty a nemôžete 

mať na všetko, čiže vždy musíte niekde ukrátiť. A ak chceme 
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poskytovať aj my niektoré tie služby v budúcnosti, tak si musíme 

povedať, ako, za akých možností, či je to financovateľné z roz- 

počtu župného, alebo je to financovateľné inak, za pomoci 

externých zdrojov, súkromných zdrojov a na toto sa treba naozaj 

pripraviť. Prejdeme k bodu potom 9. a tam by som chcel hovoriť 

troška viac k týmto záležitostiam, ktoré nás budú čakať najbližšie 

obdobie a preto sa chcem ešte spýtať, či má niekto k bodu číslo 8. 

Návrh na zmenu rozpočtu TSK, niečo do diskusie. Pán podpredseda 

Trstenský, nech sa páči.  

Ing. Jozef Trstenský (podpredseda TSK)  

Ďakujem, pán predseda, ja len krátko. Každá konsolidácia bolí.      

A nikto nech si nemyslí, že konsolidácia znamená zlepšenie 

životnej úrovne vo všetkých oblastiach života, takže vážené 

kolegyne, kolegovia aj zo samosprávy miestnej, aj vyššej územnej, 

pripravme sa na to, čo tu bolo povedané a začneme robiť 

racionalizačné opatrenia. Sú mestá, ktoré to dokázali v minulosti, 

aj obce a verím, že také mestá a obce sa nájdu aj v budúcnosti, 

ktoré vedia šetriť na svojom poli. Ďakujem.  

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Ďakujem za tieto slová, pán emeritný primátor, dlhoročný primátor 

Nového Mesta nad Váhom. Primátor mesta, ktoré malo vždy najlepšie 

hospodárske výsledky. Ďakujem za tento príspevok a ešte niekto     

do diskusie, prosím vás, k bodu číslo 8.? Ak nikto, uzatváram 

možnosť hlásiť sa do diskusie a budeme hlasovať o návrhu uznesenia 

pod bodom číslo 8., nech sa páči, hlasujeme.  

 

ZA: 37 poslancov, PROTI: 0, ZDRŽALO SA: 0, NEHLASOVALI: 3. 

Uznesenie k bodu číslo 8. sme schválili.  

Ďakujem veľmi pekne aj Renáte Ozimovej za predstavenie obidvoch 

bodov. 

U z n e s e n i e  číslo 362/2024 

(obsah uznesenia viď príloha  

      tejto zápisnice). 

 

 

  9. Návrh na udelenie súhlasu s odoslaním ponuky na prevádzko-

vanie nemocníc v zriaďovateľskej pôsobnosti kraja miestnym  

samosprávam. 

Predkladal: Mgr. Tomáš Baláž – vedúci Odd. právneho, SMaVO 

 

Písomný materiál je prílohou zápisnice. 

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Prejdeme k bodu číslo 9., a to je Návrh na udelenie súhlasu         

s odoslaním ponuky na prevádzkovanie nemocníc v zriaďovateľskej 

pôsobnosti kraja miestnym samosprávam. Tomáš, nech sa páči,         

v krátkosti predložiť tento bod, a potom by som sa prihlásil       

do diskusie.  

Mgr. Tomáš Baláž  

Ďakujem za slovo, pán predseda. Dňa 20. mája 2024 sa uskutočnilo 

XIII. zasadnutie Zastupiteľstva TSK ako mimoriadne monotematické 

zasadnutie k zdravotníctvu v kraji. Na predmetnom zasadnutí 



29 

 
odprezentovali riaditelia nemocníc v zriaďovateľskej pôsobnosti 

TSK ekonomickú situáciu nemocníc. Taktiež bola teda prezentovaná 

Koncepcia rozvoja zdravotníctva TSK do roku 2030 ako strategický 

dokument v oblasti zdravotníctva, ktorý popisuje stav a smerovanie 

zdravotníctva do roku 2030. Taktiež ako vyplynulo z ďalšieho 

priebehu rokovania zastupiteľstva, TSK za 10 rokov investoval       

do rozvoja nemocníc 60.000.000,- EUR, pričom uvedené investície 

mohli byť smerované do iných kompetenčných oblastí kraja, tak ako 

sa to deje v iných samosprávnych krajoch, ktoré sa v minulosti 

vzdali prevádzky krajských nemocníc. Pričom udržateľnosť dostupnej 

zdravotnej starostlivosti pre obyvateľstvo kraja by si vyžadovalo 

ďalšie investície zo zdrojov TSK, čo je v súčasnej ekonomickej 

situácii, ako už bolo aj prezentované na dnešnom zastupiteľstve 

bez ohrozenia udržateľnosti financovania ostatných kompetenčných 

oblastí kraja nemožné. Vzhľadom na uvedené Zastupiteľstvo TSK 

uznesením číslo 306/2024 požiadalo predsedu TSK hľadať optimálny 

model ďalšieho fungovania nemocníc v zriaďovateľskej pôsobnosti 

tak, aby bola garantovaná ich trvalá udržateľnosť a dostupnosť      

v potrebnom rozsahu v systéme zdravotnej starostlivosti,        

pri zabezpečení ich ekonomickej efektívnosti v podmienkach 

Trenčianskeho kraja. Predseda TSK vo vzťahu k prijatému uzneseniu 

verejne deklaroval, že je proti odpredaju krajských nemocníc      

do súkromných rúk a skôr, než by sa teda pristúpilo k hľadaniu 

riešení v zmysle záverov koncepcie, prednostne sa miestnej územnej 

samospráve v spádovej oblasti jednotlivých nemocníc ponúka možnosť 

prevzatia ďalšieho fungovania nemocníc. Zastupiteľstvu sa tak 

teraz predkladá návrh na uznesenie, ktorým by zastupiteľstvo 

odsúhlasilo odoslanie ponuky mestám a obciam nachádzajúcim sa      

v spádovej oblasti nemocníc v zriaďovateľskej pôsobnosti TSK,     

na odovzdanie prevádzky jednotlivých nemocníc do pôsobnosti 

orgánom miestnej územnej samosprávy, a to za sumu vo výške 1,-  

eura, bez možnosti následného odovzdania prevádzky jednotlivých 

nemocníc tretiemu subjektu s výnimkou zriadenej organizácie,       

v ktorej budú mať orgány miestnej územnej samosprávy 100%-tný 

podiel, a to v rámci plnenia požiadavky Zastupiteľstva TSK         

v zmysle uznesenia 306/2024 zo dňa 20. mája 2024. Ďakujem.  

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Ďakujem veľmi pekne za uvedenie tohto materiálu. Vážené panie 

poslankyne, páni poslanci, tento materiál sme pripravili preto, 

aby sme dali možnosť teda prednostne uchádzať sa samosprávam tu     

v Trenčianskom kraji o možno lepšie riadenie, lepšiu správu 

majetku, na ktorom poskytujú naše zdravotnícke zariadenia 

zdravotnú starostlivosť, lepšie teda ako TSK. Ste tu všetko ľudia, 

ktorí máte do činenia alebo nejakým spôsobom ste sa dotkli        

s riadením samosprávy, ste tu primátori, primátorky, starostovia, 

poslanci mestských, obecných zastupiteľstiev a preto si myslím, že 

predtým, než vôbec rozpracujeme tie závery z koncepcie a dôjdeme    

k nejakému výsledku, tak chceme primárne ponúknuť tieto 3 

nemocnice, ktoré má župa v zriaďovateľskej pôsobnosti, za 1,- euro 

samosprávam, čiže nemusí to byť len mesto Považská Bystrica, kde 

sídli nemocnica v Považskej Bystrici. Môžu to byť okolité 
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samosprávy, obce, môže to byť ZMOS, ktorý tam funguje. Môžu to byť 

mestá Ilava, Púchov, Dubnica, Nová Dubnica, to je ten starý 

Považskobystrický okres. Myslím, že u vás v Považskej Bystrici, 

Karol, by to malo aj rácio, pretože aj pán riaditeľ nemocnice, 

Igor Steiner je tvoj viceprimátor, čiže poznáte veľmi dobre, ako 

funguje nemocnica v Považskej Bystrici. Je tu pani podpredsedníčka 

Porubcová, ktorá je poslankyňou mesta Prievidza, druhého 

najväčšieho mesta, ktoré vlastne susedí s bojnickou nemocnicou, 

ktorá je teda situovaná v meste Bojnice, je tu pán primátor 

Smatana, ktorý je tiež poslancom a zároveň primátorom teda mesta 

Bojnice. Jozef Stopka, ktorý je poslancom mesta Handlová. Možno aj 

takýmto spôsobom by sa mohlo aj mesto Handlová pridať k riadeniu   

a získaniu bojnickej nemocnice za euro. A župa nechce za tých 

60.000.000,-, ktoré sme investovali za posledných 10 rokov       

do týchto nemocníc, vrátiť žiadnu túto investíciu. Chceme to teda 

ponúknuť vám, samosprávam. Ak to dokážete lepšie manažovať. 

Najmenšia nemocnica Myjava, je tu pán primátor Ciran z Brezovej, 

Palko Halabrín, bývalý dlhoročný primátor mesta Myjava, koniec 

koncov aj pán podpredseda Božik, ak si to chce teda zopakovať, sa 

môže tiež mesto Partizánske pridať. Možno, máš ešte stále svoju 

nemocnicu, majetok teda je váš, ale je prenajatá. A veľa, veľa 

ďalších. Takže chceme to v prvom rade ponúknuť samosprávam a potom 

vlastne to, čo bude nasledovať, je rozpracovanie tých záverov 

koncepcie. Ako hovoril Karol, je vytvorená pracovná skupina z teda 

poslancov komisie, ktorí tvoria Komisiu sociálnej pomoci          

a zdravotníctva. Sú tam všetko, takmer všetko lekári. Sú tam 

riaditelia 3 našich nemocníc, je tam poradenská spoločnosť, 

advokátska kancelária z Bratislavy, sú tam zamestnanci TSK, je tam 

pán hlavný kontrolór, ktorý bude dohliadať hlavne na to, aby sa 

neurobili také chyby, ako urobili kraje pred, tých 6 samosprávnych 

krajov v minulosti, keď sa prenajímal tento majetok a proste títo 

ľudia sú tam. Vy ako poslanci máte tiež možnosť zúčastňovať sa 

týchto stretnutí, týchto rokovaní tejto pracovnej skupiny, kde 

teda bolo už prvé sedenie. Viete, že v auguste sme dali výzvu, 

verejnú výzvu záujemcov, ktorí sa môžu prihlásiť o to, že by 

chceli teda manažovať, resp. prenajať naše nemocnice. Prihlásili 

sa dvaja, jeden teda odstúpil a v súčasnosti tie priebežné trhové 

konzultácie, to neznamená, že nemocnice skončia v rukách tejto 

spoločnosti, prebiehajú so spoločnosťou AGEL a výsledkom vlastne 

tejto pracovnej skupiny by mali byť jednak, a nehovorím teraz len 

o prenájme týchto nemocníc, ale aj o tých ďalších možnostiach, 

čiže spraviť nejaký holding, holdingovú štruktúru, zlúčiť tie 

nemocnice a tie návrhy, ktoré tam boli, ktoré nám vyšli              

z koncepcie, čiže táto pracovná komisia pracuje aj na týchto 

alternatívach, na týchto možnostiach, čo teda s nemocnicami, aby 

boli udržateľné. Pretože tak, ako je to teraz, tie nemocnice sú 

neudržateľné, dlhodobo sú neudržateľné a musíme s nimi naozaj 

niečo urobiť. A teda hľadáme tie možnosti a záverom, teda 

výsledkom tejto pracovnej komisie, budú tie odporúčania, ktoré 

predložíme vám. Znova to opakujem, nikto nechce predávať 

nemocnice, ani ja, pokiaľ budem županom, nebudem súhlasiť s ich 
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predajom a vyberie sa potom jeden z tých variantov, ktorý teda tá 

koncepcia odporučila. Výsledkom, či to bude taký, alebo taký 

variant, musí byť to, že tie nemocnice budú v tom systéme 

poskytovania zdravotnej starostlivosti trvalo udržateľné a budú 

poskytovať v tých mestách ako Považská Bystrica, Bojnice a Myjava 

adekvátnu zdravotnú starostlivosť ich obyvateľom. Takže nikto 

nehovorí o žiadnom predaji, o žiadnej privatizácii týchto 

nemocníc. Či to bude prevádzkovať niekto iný, alebo to budú 

prevádzkovať samosprávy, ja by som bol veľmi rád, osobne rád, ak 

by sa teda toho chytili jednotlivé samosprávy a tie finančné 

prostriedky, aj tá konsolidácia, ktorá sa chystá, nebude znamenať 

nič iné, len uťahovanie tých finančných prostriedkov a samozrejme 

to bude mať vplyv potom aj na prípravu našich rozpočtov, 

Trenčianskej župy, ale aj vás, ako samospráv. Takže zopakujem to 

ešte raz. Ak niekto hovorí, že ideme predať nemocnice, nie je to 

pravda, klame, zavádza ľudí, zavádza obyvateľov Trenčianskeho 

kraja. Chceme nájsť také riešenie, aby tie nemocnice dlhodobo, 

dlhodobo fungovali, aby nerobili sekeru. Viete, čo chystá vláda, 

súčasná vláda, čo sa týka zdravotníctva, plánuje zmeniť nemocnice, 

ktoré sú v zriaďovateľskej pôsobnosti štátu na akciové 

spoločnosti, aby mohli naozaj fungovať a trošku tú ekonomiku dať 

do poriadku, aby sa nezadlžovali tak, ako sa zadlžujú tieto 

nemocnice. Ministerstvo zdravotníctva má šetriť, možno miliardu 

budúci rok, na financiách, ktoré idú do zdravotníctva. Čiže my sa 

nachádzame možno v podobnej situácii a musíme z toho vykľučkovať 

tak, aby tie nemocnice ostali poskytovať dlhodobo zdravotnú 

starostlivosť v Trenčianskom kraji. O tom to je, nie je to o ničom 

viac, o ničom menej a v rámci tých možností, ktoré máme, tak 

musíme hľadať naozaj to optimálne riešenie. Nemôžeme robiť všetko. 

Vy máte doma rodiny, máte doma rodinné rozpočty, keď nemáte na to, 

tak nemôžete ísť, keď nemáte na nejaký nájom, tak nemôžete ísť    

na dovolenku, atď., atď.. To isté, starostovia, primátori, máte 

nejaké rozpočty, máte nejaké plány a do tých rozpočtov sa musíte 

nejakým spôsobom zmestiť. A čo som 11 rokov županom, so všetkým 

sme pohli, len zdravotníctvom sme nepohli a podľa mňa asi najvyšší 

čas, aby sme s tým zdravotníctvom naozaj niečo urobili. Chceme, 

aby to ďalej fungovalo, to zopakujem znova, aby naďalej sa 

poskytovali adekvátne zdravotnícke služby, zdravotná starostlivosť 

cez tieto 3 nemocnice. Myslím, že pacientovi je asi jedno, kto 

bude zriaďovateľom tej ktorej, toho ktorého zdravotníckeho 

zariadenia a ide hlavne o to, aby ten pacient dostal poskytnutú 

adekvátnu zdravotnú starostlivosť. Je to aj ten finančný rámec, 

ktorý som spomínal, ktorý je veľmi dôležitý a nikto, ani vás, 

panie poslankyne, páni poslanci, ani mňa nemôže obviniť, že sme sa 

vykašľali na zdravotníctvo v Trenčianskom kraji a svedčia o tom 

tie investície, ktoré sme za môjho pôsobenia aj za vášho ako 

poslancov, dali do týchto nemocníc. Je to viac ako 60.000.000,-

euro za 10 rokov, ale tá situácia, ktorá teraz je a ktorá nastane 

najbližšie obdobie, nám nedovolí investovať tieto finančné 

prostriedky. Tak preto hľadáme naozaj možnosti, ako to urobiť, ako 

do tých nemocníc naliať finančné prostriedky, ako stabilizovať aj 
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ten personál, ktorý tam je, a to mal Igor pravdu, že v prvom rade 

je to teda o personáli, ktorý je v týchto nemocniciach, či je to 

zdravotnícky personál, sestry, lekári, ale aj ten nezdravotnícky 

personál a toto všetko musíme spoločne riešiť a pripraviť tak, aby 

to zdravotníctvo mohlo fungovať ďalej v Trenčianskom kraji. Možno 

niektoré veci, niektoré inšpirácie máme z iných krajov, 6 krajov 

už vlastne nemá tieto nemocnice, môžu dávať finančné prostriedky 

inde, do iných kompetencií, ktoré majú tieto kraje. Vravím, 

60.000.000,- mohli tie kraje investovať inde, my sme ich 

investovali do zdravotníctva za posledných 10 rokov, ja som stále 

presvedčený o tom, že to boli dobre investované finančné 

prostriedky, ale takýmto spôsobom to už ďalej nejde a musíme 

hľadať nejaký spôsob, ako zabezpečiť to poskytovanie zdravotnej 

starostlivosti dlhodobo. Nie na rok, na 2, na 3 roky, ale          

na desiatky rokov. Takže preto tu je táto ponuka teraz, aby teda 

mohli samosprávy predtým, než urobíme tie ďalšie kroky reagovať    

na túto ponuku a vravím, je to za euro, keď reagujú, budú reagovať 

samosprávy len kvôli jednej nemocnici, tak to dostanú. Ja som 

ochotný zvolať zastupiteľstvo mimoriadne do pár dní a pripraviť 

uznesenie, kde teda tie nemocnice v takom stave, v akom sú, 

posunieme za euro týmto samosprávam. Nemám teraz žiadne také 

informácie, ktoré by bránili, či už je to Plán obnovy, nejaké 

eurofondy ďalšie, atď., prevziať tieto nemocnice za euro a teda 

prejdite si to na vašich zastupiteľstvách, mestských radách, atď., 

a potom by sme chceli tiež nejaké vyjadrenie. Vravím, ak to 

samosprávy zoberú, tak budeme len veľmi radi a za euro to teda 

posunieme a veľmi rýchlo to vieme sprocesovať behom možno aj 

dvoch, troch týždňov. Tie dáta, údaje sú známe, všetko. Nemocnice, 

aké majú dlhy, aké majú súdne spory, všetko je k dispozícii. Takže 

preto to ponúkame samosprávam a myslím, že je to dobrý krok, preto 

prednostne to ponúknuť samosprávam, ako predtým, než rozpracujeme, 

prídeme k nejakému záveru tých možností, ktoré nám vyplynuli       

z koncepcie a z toho májového zastupiteľstva. Toľko z mojej 

strany. Nech sa páči, otváram diskusiu. Pán poslanec Janas, 

primátor Považskej Bystrice. Nech sa páči, Karol.  

doc. PhDr. PaedDr. Karol Janas, PhD. (poslanec)  

Vážený pán predseda, vážené kolegyne, kolegovia. Dovoľte, aby som 

sa vyjadril k tej téme. Ja som sa už minule k tomu vyjadroval, aby 

som povedal svoj pohľad, ako ja vidím niektoré veci. Jedno je 

pravda, pán predseda Baška sa naozaj najvýznamnejšie a najvýraz-

nejšie presadil a zasadil o to, že naše nemocnice sa za posledné 

roky posunuli a tých 60.000.000,- EUR, ktoré tam sú, tak určite 

boli na prospech zdravotnej starostlivosti. A kade chodím, tade 

vravím, že klobúk dolu pred tým, čo sa za Bašku pri našich 

nemocniciach urobilo. Takže to ti myslím, Jaro, nikto nikdy 

nezoberie a mohol to byť pekný pomník, keby sme sa dneska nechceli 

rozhodnúť, že sa tých nemocníc zbavíme. A ja sa s tým nemôžem 

zmieriť, nemôžem a nechcem sa s tým zmieriť. Mesto veľkosti našej 

Považskej Bystrice, bez nemocnice, to nie je mesto plnohodnotné.    

A povedzme si aj skúsenosti z iných samospráv, kde získali 

nemocnice súkromné subjekty, ako dneska tie nemocnice vyzerajú.    
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Z plnohodnotných nemocníc, ktoré mali oddelenia, ktoré fungovali, 

tak ostali väčšinou dneska len budovy, kde sú ambulancie a kde je 

možno nejaký doliečovák. Ja mám s tým aj vlastnú skúsenosť. Moja 

staršia dcéra sa narodila v Ilave, a dneska keď poviem niekomu, že 

v Ilave bolo plnohodnotné pôrodnícke, detské, chirurgické a nejaké 

iné oddelenie, tak mi nikto neverí. Dneska je to niečo úplne iné    

a ja nechcem, aby nemocnica v Považskej Bystrici dopadla takisto. 

Navyše je to naša kompetencia. Je to kompetencia, ktorú majú 

samosprávne kraje. Že sa toho iní zbavili, to by nemalo byť vzorom 

pre nás. Ja navyše opätovne pripomínam správu Najvyššieho 

kontrolného úradu, ktorý jednoznačne tam konštatuje, že nemocnice 

v správe TSK patria k tým, kde je starostlivosť o verejné zdravie 

zabezpečená najlepšie na Slovensku, na tej úrovni tých nemocníc, 

toho typu, ktorý kraje zabezpečujú. A najhoršie je zabezpečená 

tam, kde sa nemocnice prenajali. Ja neviem, čo viac chceme počuť. 

Ako pre mňa, pre mňa toto úplne stačí. A navyše taktiež mám 

problém s tým, a to ťa chcem aj poprosiť, pán župan, keď odpisujú 

tu ľudia z tvojho sekretariátu, alebo sekretariátu možno nejakých 

iných odborov, pretože mne to potom ľudia preposielajú, keď sa 

pýtajú, prečo sa chce kraj zbaviť nemocníc, tak odpovede idú 

vždycky také: to my nie, to poslanci. Lebo poslanci schválili 

uznesenie, ktorým kraj takto zaviazali. No takto teda nie, ja ako 

poslanec sa nechcem tých nemocníc zbaviť a nechcem, aby prešli     

z rúk kraja. Podľa mňa patria do krajských rúk, patria do rúk TSK 

a naši predkovia, ktorí tie nemocnice postavili, a ani my, ktorí 

sme tam nainvestovali tie milióny, si podľa mňa nevedeli oni 

predstaviť, ani ja si to neviem predstaviť, že dneska to odovzdáme 

do rúk nejakého súkromného investora. Ty si povedal slovo AGEL, ja 

som ho nespomenul. Takže keďže si to povedal ty, asi to neni 

tajné, že sa s ním rokuje. Ja si neviem predstaviť to, že to s čím 

sa chválime, diagnostické centrum, koľko sme o tom mali reportáží, 

ako sme sa s tým pyšnili, tak to diagnostické centrum už nebude 

prevádzkovať naša nemocnica. A ďalšie a ďalšie veci, ktoré 

jednoducho sa vyparia a neviem sa s tým zmieriť, nedokážem sa      

s tým zmieriť, ale preto som aj pripravený rokovať s TSK o tom, 

aby sme skúsili nájsť možnosť, že by sa o to začala starať aj 

miestna samospráva. Ja sa tomu nebránim a mám dokonca aj súhlas 

mestskej rady, aby som takéto rokovanie začal viesť. Samozrejme, 

môže sa stať, že nedôjdeme k výsledku, môže sa stať, že poslanci    

v zastupiteľstvách to neodsúhlasia, či v krajskom, či v mestskom, 

to je už na ich zvážení, ale ja budem presviedčať, aby sme do toho 

išli. Zvládli sme ťažké veci, možnože zvládneme aj túto, teda 

verím, že zvládneme aj túto. Ale preto by som chcel aj ten návrh, 

ktorý tu je, pozmeniť. Mám pozmeňujúci návrh, ktorý reaguje       

na jednoducho aktuálny stav, ktorý máme, pretože ja som to 

nepovedal v tom minulom svojom príhovore len tak. My si nechávame 

síce budovy, ale podľa toho, čo sa zatiaľ rozprávalo na tých 

prvých rokovaniach, tak investície by mala odpisovať župa. To teda 

pre mňa už tým pádom postráda zmysel. Za 25 rokov sa plánuje ten 

prenájom a po 15 rokoch môže prísť k výpovedi, ale to, čo bude 

nainvestované, bude odpísané, bude musieť kraj vrátiť. Také sú 
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predstavy prvých rokovaní. Takže ja by som ti to, Jaro, prial, aj 

nám všetkým, aby sme tu za 15 rokov boli, ale obávam sa, že takú 

politickú životnosť nemá nikto z nás, takže, okrem pána 

Trstenského, ktorý je svetlou výnimkou. Ale myslím, že potom príde 

to zúčtovanie a potom nám všetci poďakujú za to, čo sme urobili, 

pretože potom prídeme pravdepodobne aj o tie budovy.              

A privatizujeme činnosti. Veď ako to je normálna definícia, 

prechod verejného majetku, verejných práv na súkromný sektor sa 

volá privatizácia. Nebojme sa toho slova, však ho povedzme. To 

jednoducho je fakt. A určite súhlasím, že nemôžeme robiť všetko. 

Tá situácia je zlá, je ťažká, je náročná, ani my na mestách, ak by 

sme zobrali nemocnicu, určite budeme musieť možno mnohých vecí 

obmedziť. Ale ja sa tiež potom môžem pýtať, že či musíme robiť 

naozaj všetko, či kraj musí budovať napr. hokejovú akadémiu        

a podobné veci, či toto je tá naša priorita. Ja si myslím, že nie, 

že pre nás má byť priorita práve to zdravotníctvo, ale nechcem sa 

v tom pitvať, lebo to je vec na celé toto poslanecké grémium      

a na vedenie TSK, aby sme našli nejakú cestu. Ja osobne dávam 

zmenu toho uznesenia, návrh na zmenu toho uznesenia, ktoré je 

predložené, kde žiadam, aby tá stredná časť od, je to v štvrtom 

riadku, za bodom samosprávy, aby vypadla. A to sumu vo výške 

1  euro, slovom 1  euro bez možnosti následného odovzdania prevád-

zky jednotlivých nemocníc tretiemu subjektu s výnimkou zriadenej 

organizácie, v ktorej budú mať orgány miestnej územnej samosprávy 

100%-tný podiel. Takže potom by to znelo, mám to aj v písomnej 

podobe, návrh na uznesenie:  

Zastupiteľstvo TSK vo svojom zasadnutí dňa 23. 9. 2024 prerokovalo 

a súhlasí s odoslaním ponuky mestám a obciam nachádzajúcim sa      

v spádovej oblasti nemocníc v zriaďovateľskej pôsobnosti TSK      

na odovzdanie prevádzky jednotlivých nemocníc do pôsobnosti 

orgánov miestnej územnej samosprávy, a to v rámci plnenia požia-

davky zastupiteľstva, (pripomínam, opäť je to na poslancoch 

zastupiteľstva) samosprávneho kraja v zmysle uznesenia Zastupiteľ-

stva TSK číslo 306/2024 zo dňa 20. mája 2024.  

Prečo žiadam vypustiť túto strednú časť? Žiadam ju vypustiť       

z jedného dôvodu: ak TSK tie nemocnice nechce, evidentne ich 

nechce, tak čo sa stará do toho, čo s nimi tie mestá a obce 

spravia, alebo tie mestá, ktoré to urobia? Bude to náš majetok, my 

sa s tým budeme trápiť, my to budeme riešiť a je kľudne možné, že 

sa pokúsime uzavrieť konzorcium aj so súkromným nejakým miestnym 

podnikateľským subjektom, ktorý bude ochotný do toho vstúpiť. Môže 

vzniknúť n.o.-čka. Prečo nás TSK chce obmedzovať? Ja by som chápal 

to obmedzenie, keby si TSK nechal predkupné právo za 1 euro, 

presne ako to prevedie za 1  euro, nech si nechá predkupné právo, 

to je korektné, tak to môže byť. A tú ponuku pošlite s tým jedným 

eurom a môžme o tom diskutovať. Ale navyše, my ako samospráva 

chceme určite ešte aj pozorne sledovať, ako budú prebiehať 

rokovania s AGEL-om a budeme sa dožadovať možno takých podmienok, 

ako kraj ponúkne AGEL-u. My nevieme, čo sa stane s dlhmi.         

V prípade prenájmu tejto súkromnej spoločnosti, predpokladám 

osobne, že kraj to chce dať mestám aj s tými dlhmi. Takže budeme 
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to určite pozorne sledovať, budeme rokovať, ja sa žiadnym 

rokovaniam nebránim a je možné, že to samospráva miestna preberie, 

ale nemôže to byť na základe toho, že tu nám to položí TSK takto 

na stôl: berte alebo nechajte tak. No tak sa to nerobí. Tak 

rokovania nevyzerajú a určite rokovania o takejto vážnej veci 

nemôžu trvať pár dní, alebo pár týždňov. To je vážna vec. Ak mesto 

má zobrať kolos, nemocnicu v Považskej Bystrici s tisíc  

zamestnancami, so záväzkami, s dlhmi, s obrovským majetkom, tak to 

sa nemôže stať za 2 dni, alebo za 3 dni. Ako pošlite ponuku, my 

budeme rokovať, ale neobmedzujte nás, čo máme robiť s majetkom, 

ktorý je pre VÚC-ku de facto nepotrebný, a ktorý nechce. Takže 

toto je môj návrh, aby to bolo takýmto spôsobom zmenené to 

uznesenie, ale ak si TSK budú schvaľovať poslanci, to budeme my 

schvaľovať, to neschváli vedenie mesta Považská, Prievidza, Myjava 

a vedenie kraja, to budú schvaľovať poslanci. Ak si tam dá TSK 

predkupné právo za 1,-  euro, ja to s radosťou v tej chvíli 

podpíšem. Ale obmedzenie do budúcnosti, keď ja možno nájdem 

investora pre prevádzku nejakého oddelenia, ktoré mi nezazmluvní 

poisťovňa. Ak môže niekoho nezazmluvniť poisťovňa a ja nájdem 

investora, ktorý povie, že je ochotný prispievať na to, ale bude 

chcieť mať nejaký podiel, tak prečo by som to neurobil? Prečo by 

som sa mal takejto možnosti zbaviť? Takže toto je z mojej strany     

a ja verím, že nájdeme cestu, ale stále vravím, najlepšia cesta 

je, aby si to TSK nechal. Ďakujem.  

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Karol, ďakujem za tvoj príspevok a som rád, že si to povedal tak, 

ako si to povedal. My keď vypustíme tú sumu vo výške jedného eura, 

hlavne teda bez možnosti následného odovzdania prevádzky 

jednotlivých nemocníc tretiemu subjektu, ty môžeš urobiť to, čo 

my. Čiže to dáme niekomu inému. Ty si vlastne svojimi slovami 

potvrdil to, čo chce urobiť župa, alebo jedna z možností, jedna     

z možností, ktoré chce urobiť župa. Teraz si to povedal. Ako, je 

to tak. Ja som rád, že si to tak povedal. Som rád, že si v tom 

rozumieme, konečne. Tak to neurobí župa, urobí to mesto Považská 

Bystrica. Nech sa páči. Ja teda nesúhlasím s tým vyškrtnutím toho, 

čo si navrhol, si to zoberte bez možnosti ďalšieho odovzdania 

prevádzky iným, tretím subjektom. Lebo na jednej strane hovoríš, 

že my to nemôžeme urobiť, že nerobme to. A ty si teraz povedal, že 

vy to môžete urobiť ako Považská Bystrica. Nerozumiem tomu, 

naozaj. Čiže ja nesúhlasím s tým tvojím znením uznesenia. Ponúkame 

to samosprávam tak, že im to dáme za euro, urobím to aj kľudne 

budúci týždeň, keď to vedia riadiť lepšie ako TSK, budú mať na to 

investície, investičné prostriedky, veľmi radi. Veľmi radi, zvolám 

zastupiteľstvo aj budúci týždeň. A nech sa páči, so všetkým tým, 

ktoré má navešané župa ako zriaďovateľ na týchto troch 

nemocniciach, vám to presunieme jedna k jednej do samosprávy. 

Hovoril si o našich predkoch presne, ktorí budovali tú nemocnicu, 

preto dávame tú možnosť tým samosprávam, aby si tie nemocnice 

prebrali v tom stave, v akom sú, bez toho, aby sme my pýtali 

naspäť tých 60.000.000  EUR, ktoré župa do toho za posledných 10 

rokov nainvestovala. Čiže to uznesenie je pripravené tak, aby ste 
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si to teda prevzali, ale bez toho, aby ste to, preto sme to 

pripravili takto, pretože veľa z vás to kritizuje, nevie si to 

predstaviť, že čo s tým ideme robiť, či to ideme niekde ponúknuť, 

tak dobre, neurobím to, prvýkrát ponúknem to samosprávam. Proste 

si to zoberte tak, ako to je a snažte sa ten majetok, tie 

nemocnice spravovať. Možnože vám to pôjde lepšie, ako nám, ako 

Trenčianskej župe. Ale že, my ti to odovzdáme teraz za euro bez 

tých investícií a ty si to potom prenajmeš, ako si hovoril, nejaké 

oddelenie, ktoré je stratové, dáš nejakému tretiemu subjektu, 

súkromníkovi, atď., tak to je o čom? Teda ty chceš urobiť to isté, 

čo vám možno župa urobí. A tak si to povedal. Proste inak mi to 

nevychádza. A to, že sú tie prvé rokovania, že nejaký návrh niekto 

povedal, že na 25 rokov, atď., to sú priebežné trhové konzultácie, 

Karol. Tie neznamenajú nič, nie je to žiadny záväzok, nič, len si 

vymieňame otázky, odpovede, asi ako kde, kde by sme sa vedeli 

stretnúť. Keď sa nestretneme, sorry, pôjdeme od toho preč, budeme 

sa s tým ďalej trápiť, nebude na ďalšie kompetencie finančných, 

finančných prostriedkov. Proste ponúkame to tým samosprávam teraz 

zobrať si to tak, ako to je, myslím si, že aj tie ďalšie zmluvy, 

čo sú Plán obnovy, Tomáš, vy ste komunikovali s ministerstvom 

zdravotníctva, takže ja tam nevidím žiadny problém, proste to      

za euro posunúť tým samosprávam, ktoré to budú chcieť, ako nemáme 

s tým problém. Ale dať do toho uznesenia to, že vy s tým budete 

môcť to posúvať potom na tretie osoby, atď., to nemá zmysel. Nemá 

zmysel. Dobre, toľko z mojej strany. Karol, nech sa páči, ešte     

s faktickou na mňa.  

doc. PhDr. PaedDr. Karol Janas, PhD. (poslanec)  

Ďakujem. Ja len fakticky a dúfam, že sa nebudeme nejako prekárať. 

Naše vzťahy vždycky boli, sú korektné. Ja si myslím, že každý, čo 

si to vypočuje, tak zistí, že zmysel môjho príhovoru bol úplne, 

ale úplne iný. Ja tu bojujem za to, aby zostalo zdravotníctvo     

vo verejnom záujme a nie, aby prešlo do súkromných rúk. Ale 

nemôžem sa zmieriť s tým, že keď mi to chce dať kraj ako 

prebytočný, zbytočný majetok, tak ja naraz zostanem jeho 

rukojemníkom. Predsa to, čo som povedal, sa kľudne môže stať, môže 

sa stať, že ortopedické nejaké výkony nám prestane preplácať 

poisťovňa, my to robiť vieme a kľudne môže vzniknúť na to 

špeciálne nejaká n.o.-čka, kde bude kľudne aj súkromník, ktorý 

bude na to prispievať, na tom nie je nič zlého. Môže sa stať, že 

sa nám bude dariť tak dobre, že postavíme nový pavilón, kľudne sa 

to môže stať. No nemusí, môže. A čo potom, tie staré budovy si 

máme nechať? Prečo by sme ich nemali prenajať? Prečo by sme nemali 

prenajať, keby vznikali nové ambulancie v meste tie priestory 

ďalej? Však chceme, aby vznikali ďalšie ambulancie, chýbajú nám 

neurológovia, chýbajú nám ďalší špecialisti. Keď sa ich podarí 

získať, možno za pár rokov, keď berieme ten horizont tých 25 rokov 

ako pri tých rokovaniach s tým AGELom, prečo by sme my mali byť 

viazaní tým, že nemôžeme už žiadne činnosti, nič s tým robiť. A to 

sú súkromníci. Veď predsa všetci odborní lekári, špecialisti sú 

súkromníci. Prečo by sme im nemohli prenajať priestory, aby tam 

začali podnikať? Ale ja úplne rešpektujem to, že TSK bude mať     
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na každý takýto krok predkupné právo a môže ho zastaviť. Môže 

kľudne povedať Trenčianska župa - nie, toto nerobte, ideme do toho 

my. Ja v tom nevidím nič nekorektné, ani to určite nie je to, že 

vy teraz rokujete s AGELom, ja zoberiem nemocnicu a v utorok budem 

telefonovať do AGELu, že poďte rokovať so mnou. No tak, to aký by 

malo zmysel? Ja práve bojujem naopak, aby to ostalo ako verejná 

nemocnica, aby sa z toho nestala súkromná nemocnica.  

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Preto verejná nemocnica, preto nechceme, aby tam vstupovali, alebo 

to bolo do nejakých tretích subjektov, tie samosprávy, keď si to 

zoberú. To môžeme urobiť to isté. Pán poslanec Halabrín, nech sa 

páči. Máš faktickú na koho teraz? Na Karola, hej? Takže, nech sa 

páči.  

Ing. Jozef Trstenský (podpredseda TSK)  

Dobre, ďakujem pekne. Sa mi to tak podarilo zapať, tak som rád. 

Opätovne. Ja mám len, nebudem dlhý, faktická má len 2 minúty, 

takže chcem sa opýtať, že samosprávny kraj v súčasnej dobe nemá 

finančné prostriedky ani na to, aby pomaly, aby financoval tie 

základné kompetencie, ktoré sú mu dané zákonom. Naše nemocnice 

vytvárajú po zlepšení 10-miliónovú stratu každý rok a chcem sa 

opýtať, kto bude túto stratu týchto troch nemocníc vykrývať? Aj 

samozrejme, ospravedlňujem sa Elenke, minulý rok pre nich dopadol 

pozitívne 250 ± 1.000  euro, pozitívny výsledok, čo bolo včera, 

nemusí byť, nemusí byť dneska. Takže zhruba 10.000.000,- naše 

nemocnice vytvárajú stratu, pýtam sa vás, kto to bude a pýtam sa 

nás, kto to bude túto stratu financovať? Samosprávny kraj na to, 

to sú bežné výdavky, a samosprávny kraj na to peniaze jednoducho 

mať nebude. Budeme sa spoliehať na to, že štát bude naďalej 

oddlžovať všetky nemocnice na Slovensku? Ak som dneska dobre 

počul, tak sa pripravuje oddlženie nemocníc vo výške 1 miliarda 

euro, čo si myslím, že si naša republika dovoliť už nemôže. 

A jednoducho sa budú musieť nemocnice začať chovať tak, aby 

nevytvárali dlhy. Takže tá otázka je to, ako budeme financovať 

tieto nemocnice? Kto bude platiť tie dlhy týchto nemocníc, keď 

štát raz v rámci konsolidácie povie, že I´m sorry, nemáme peniaze 

na to, aby sme donekonečna oddlžovali naše nemocnice. Ja sa pýtam, 

ako skončia tie nemocnice? Odpoveď je jasná, v konkurze.          

V konkurze ho môže kúpiť tak akurát súkromník. To je všetko, čo 

som vám chcel povedať v tých dvoch minútach. Ďakujem vám pekne, 

ešte mám 6 sekúnd.  

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Ďakujem pekne. Pán poslanec Halabrín, nech sa páči, do diskusie.  

Pavel Halabrín (poslanec)  

Ďakujem. Ja som chcel hovoriť trošku kvetnatejšie, ale odpustím si 

všetky tie politické drísty, ktoré tu budú padať a padajú. Lebo 

vždy som sa k nemocniciam nejako vyjadroval, nejako staval, o tú 

nemocnicu na Myjave sa staráme veľa rokov a poviem asi toľko. 

Úplne ideálne riešenie pre myjavskú nemocnicu je, keby zostala, 

ako je, pod samosprávnym krajom a nemusela nikam ísť. Katastro-

fické riešenie je, keď pôjde pod AGEL, pod kohokoľvek iného, 

pretože skúsenosti týchto malých nemocníc, ktoré takto odišli 
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úplne spod kontroly samospráv, sú dosť zaujímavé a navyše je to 

spoločnosť, ktorá prevádzkuje vedľajšiu nemocnicu, kde z tej našej 

odídu len niektoré činnosti a možno lekári. Chcem len povedať, že 

len sa prevalili tieto rokovania a už minimálne dvaja lekári, 

odborní lekári z myjavskej nemocnice sa chcú odštátniť, chcú ísť 

preč. Nebudú robiť pod AGELom, sú to odborní lekári, ktorí majú 

svoje ambulancie, robia pod nemocnicou. Ako má to veľké následky, 

ale to budeme hovoriť neskoršie. Chcem povedať jedno, že tu už 

padlo rozhodnutie, ja som to pochopil minule tiež na finančnej 

komisii, či ak nie, nebola to finančná komisia, to bol poslanecký 

klub, kde bolo jasne povedané, takto to bude a bodka. A tie 

rokovania vlastne už bežia ďalej. Čiže to už nie je o diskusii, čo   

s tým budeme robiť, tu je rozhodnuté. Aby to rozhodnutie sme 

politicky ustáli a vedeli ho nejako verejnosti zdôvodniť          

a povedať, že čo, však sme už spravili všetky pokusy a ponúkli sme 

to aj starostom a vaši starostovia to nechcú, no ideme dať ponuku. 

Ponuka je koncipovaná tak, že toto nemôže prijať nikto. Nikto si 

nemôže zobrať na krk takéto zariadenie, ktoré poskytuje zdravotné 

služby s tým, že nič s ním nemôže robiť, len sa na to pozerať      

a vykrývať straty, ktoré tam budú vznikať. Sú tu za predsedníckym 

stolom dvaja ľudia, ktorí prevzali kedysi nemocnice a vedia, čo 

všetko museli absolvovať a sami vedia, že keď sa s nikým nespojili 

a nenašli partnerov, neboli schopní tie nemocnice uprevádzkovať, 

napriek tomu ich stále majú pod kontrolou a nemocnice im ako tak 

fungujú. Takže, keď by mala do toho vstúpiť samospráva, nie kvôli 

majetku, nie je zaujímavý, zaujímavá je činnosť, ktorá sa tam 

poskytuje, činnosť ideme privatizovať. Keby do toho mali vstúpiť 

mestá, určite by museli dostať možnosť naozaj tam prijať ďalších 

partnerov, prijať možno veľké firmy, ktoré sú v regióne, ja neviem 

koho, hľadať riešenie, ako zadovážiť tie chýbajúce zdroje. 

Myjavská nemocnica je špecifická vo viacerých veciach. Jedna je, 

že v takom malom regióne, je naboku, musí nejako fungovať, pretože 

zdravotná dostupnosť je veľmi obtiažna a ten región celý má veľa 

špecifík, pretože keď si pozriem, to len ten index starnutia je 

tam 174, Slovensko má 111 úbytok obyvateľa. V obyvateľstve je 14 % 

priemerný, alebo, obyvatelia nad 65 rokov, už je ich tam 22,5 %, 

proste je tam veľa negatív, ktoré sú. Zároveň je to malá 

nemocnica, ktorá sa len náhodou stala krajskou nemocnicou a pri 

všetkých stratifikáciách, transformáciách a neviem akých ...iách, 

ktoré robilo ministerstvo zdravotníctva, vždy o myjavskej 

nemocnici sa hovorí ako o tej, ktorá by nemala byť podporovaná, 

nemala by mať právo čerpať z Plánu obnovy, mala by obmedziť 

činnosť, mala by zrušiť niektoré oddelenia, čiže je na tom v tomto 

veľmi zle a veľmi ťažko. Na druhej strane jej to pomohlo v tom, že 

sa musela naučiť bojovať a dostala sa do pozície, že dneska 

nevytvára stratu, je schopná samostatne fungovať. Je tam ale 

obrovský investičný dlh, pretože hlavne do niektorých činností, 

keď sa neinvestuje, tak tá nemocnica v priebehu roka, dvoch, troch 

začne tú stratu tvoriť, lebo na to, aby získala zdroje na tieto 

investície, ktoré sú tam treba, ktoré my na VÚC-ke odkladáme už 

niekoľko rokov, bude potrebovať veľké peniaze a tie si z bežnej 
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činnosti nedokáže vyprodukovať, ani keby čo robila. Čiže ja som 

vďačný za takúto ponuku pre samosprávy. Zároveň, kto ju konci-

poval, si dal naozaj záležať. Je spravená tak, že starostovia      

na takéto podmienky budú musieť povedať, že bohužiaľ nie a splní 

sa to, prečo sa to robilo, že no vidíte, nikto to nechce, musíme 

to dať niekomu privátnemu do rúk. Ja to takto vnímam, dnes rokuje 

aj zastupiteľstvo na Myjave, ja som informoval minulý týždeň      

na rade, na mestskej, čiže ja keď aj dneska odídem, nebude to 

preto, že som nahnevaný, ale som aj poslancom zastupiteľstva mesta 

Myjava a dnes sa trápime práve s východiskami rozpočtu budúceho 

roku, kde vzhľadom na niektoré investičné akcie, ktoré sú tam 

rozpracované, budeme budúci rok mať obrovský problém a obrovský 

problém by pre Myjavu určite  znamenala aj takáto nemocnica. Nie 

sme naivní, aby sme si mysleli, že do toho pôjdu okolité obce. 

Možno dokážeme už v nejakej spolupráci prizvať mestá, v ktorých 

nemocnica poskytuje služby, má svoje prevádzky, svoje polikliniky, 

alebo ambulancie a niektoré činnosti, ale to sú veľmi malé zdroje, 

pretože ani jedno mesto si dneska nemôže dovoliť povedať, že ok, 

vyčlením v rozpočte 200.000,- EUR na myjavskú nemocnicu, aby sa 

sanoval dlh. Budeme na to musieť hľadať aj iných partnerov.  

A uznesenie, ktoré tu chceme prijímať, to zároveň neguje a nedáva 

túto možnosť. Pretože ktokoľvek by bol ochotný pomôcť, bude 

takisto chcieť mať nejaký vplyv a kontrolu a vedieť, čo sa v tej 

nemocnici deje, a možno tým podnikateľským pohľadom na to aj 

pomôcť to nastaviť, keďže my ako predstavitelia samosprávy nie sme     

na to sami schopní, čoho dôkazom je terajší stav. Takže tí, ktorí 

ste sa tu teraz usmievali, keď Karol Janas hovoril o eure, že no 

jasné, za euro by som to zobral aj ja, vrele vám to odporúčam, 

zoberte si to, a som zvedavý, čo s tým spravíte, pretože to je 

obrovský počet zamestnancov a čo je ešte zložitejšie, obrovský 

počet ľudí, ktorí bez toho, čo tí zamestnanci tam vykonávajú, 

nebudú schopní normálne fungovať a normálne žiť. Takže ja som za 

to, aby zostalo tu VÚC-ke. V prípade, keby sa to malo ponúknuť 

samosprávam, žiadam o korektné rokovanie so samosprávami a nie 

takúto nekorektnú ponuku, aká je tu predložená. Ďakujem.  

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

V čom je to nekorektná ponuka? Však, my nechceme žiadne peniaze, 

ktoré župa do toho investovala. Žiadne milióny a hovoríš, si v tom 

príhovore hovoril veľa o peniazoch, to je pravda, je to o tých 

peniazoch, prečo to robíme? Lebo my sami nemáme na to tie finančné 

prostriedky ako samosprávny kraj. Takže hľadáme riešenie, ako to 

urobiť, aby tie nemocnice fungovali aj v budúcnosti. Či budú 

fungovať pod tým, pod tým, alebo pod tým. A nejakým spôsobom to 

treba zadefinovať. Takže o tom to je. Kebyže sú, nerobia dlhy tie 

nemocnice, kebyže my máme finančné prostriedky na tie ďalšie 

investície, atď., tak by sme to radi, by sme radi v tomto 

fungovali. Ale ani tie finančné prostriedky nemáme na to 

investovanie a nemocnice tiež hospodária tak, ako hospodária. 

Všetko. Nech sa páči, máš slovo.  

Pavel Halabrín (poslanec)  

Vzťah samosprávy k tomu dokumentu je aj to a ty to veľmi dobre 
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vieš, že za posledných 10 rokov miestne samosprávy investovali 

niekoľko stotisíc do tejto nemocnice, hoci to nebol ich majetok, 

hoci to nebola ich povinnosť, ale cítili a berú tú nemocnicu ako 

najdôležitejšiu ustanovizeň v okrese. Preto každý rok sme dokázali 

poskladať 100.000,- a ja neviem koľko, a v spolupráci aj s podni-

kateľskými subjektmi sme postupne do tej nemocnice tie peniaze 

dávali. Jasné, že to nie sú peniaze na operačnú sálu, ale na to, 

aby sme tú nemocnicu pomaly dávali do nejakého technického stavu, 

rekonštruovali oddelenia, vybavovali nové zariadenia jednotlivých 

izieb alebo ambulancií, na to to vždycky stačilo. A toto sme 

schopní robiť. A na to ostatné musíme hľadať aj iných partnerov, 

až by sme to mali robiť a na to by bolo treba, aby to uznesenie 

bolo koncipované inak.  

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Palo, preto nechceme tie nemocnice predať ten majetok, ten majetok 

si chceme ako župa nechať. Majetok si chceme nechať. Karol ešte, 

nech sa páči.  

doc. PhDr. PaedDr. Karol Janas, PhD. (poslanec)  

Ďakujem. Ja fakticky na pána poslanca, dlhoročného primátora 

Halabrína, ktorý presne vystihol, o čom to je. Presne vystihol, 

kde sú tie úskalia a ja sa opakujem, to, čo som povedal najprv     

v tom prvom svojom príhovore a podpisujem to, čo povedal pán 

Halabrín. Táto ponuka nie je korektná, lebo to je ponuka, akože 

odmietnite to, alebo zoberte to s 9 miliónovým dlhom, zoberte to 

so starými budovami a nemôžte s tým urobiť nič, len čakať, kým to 

skrachuje. Lebo potom to skrachuje, keď s tým nič nemôžte urobiť. 

Ale to, čo som navrhol, že vyhoďme z toho uznesenia všetky 

obmedzujúce ustanovenia a poďme rokovať, veď možno sa nedohodneme, 

možno potom prídeme k tomu, že sme sa nedohodli a sa to celé 

uzavrie. Ale poďme rokovať bez podmienok, pretože ja neviem, ja 

som nikde nezaregistroval, stále sa tu hovorí, že nepýtame od vás 

tých 60.000.000,-. Od toho AGELu ich pýtame? Má ten AGEL dať tých 

60.000.000,-? No ja som to nezaregistroval, ani od neho to 

nepýtame, takže to nie je zrovna vec, o ktorú by sme sa mohli 

oprieť. Poďme naozaj rokovať a to, čo povedal pán Halabrín, 

najdôležitejšie, ako najlepšie pre všetky krajské nemocnice by 

bolo, keby zostali pod krajom. To je jednoduché.  

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Prečo to tých 6 krajov teda urobilo, že to dalo preč? Pred 20, 

pred 10 rokmi, niektoré predali, niektoré prenajali, pretože     

od roku 2005, keď sa menili kompetencie a potom, ako vznikli 

samosprávne kraje, ten štát sa toho veľmi rád zbavil a zbavil sa 

preto toho, pretože na to nemal peniaze a dal to samosprávam bez 

peňazí. My sa s tým trápime roky. A tu je korektná ponuka, teda 

ako samosprávy si to zoberte a skúste teda to riadiť lepšie ako 

TSK. To je všetko. A ešte raz hovorím, my tie majetky nikde 

nepredávame. To, čo sme zainvestovali, si župa nechá. Jedine, kde 

to chceme ponúknuť za euro, ste vy, samosprávy. Iným to za euro 

nedáme, my si tie majetky necháme. Pán podpredseda Božik, nech sa 

páči.  
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doc. PaedDr. Jozef Božik, PhD. (podpredseda TSK)  

Vážený pán predseda, ctené kolegyne, kolegovia. Ja som už v minu-

losti reagoval na to, že to, čo momentálne tu prežívam a ten 

dialóg, ktorý je tak najviac akcentujúci medzi tebou a pánom 

primátorom Karolom Janasom súvisí s tým, čo sa tu odohralo pred 

viac ako 20-timi rokmi a ani jeden z vás za to nemôže. Bolo tu 

povedané niečo o 15 rokoch, s Jožkom Trstenským v týchto laviciach 

sedíme 23.-tí rok. Palko Halabrín jedno volebné obdobie vynechal, 

nebol poslancom, ale to prvé volebné obdobie bol. Povedal zásadnú 

informáciu, - náhodou sa Myjava stala krajskou nemocnicou. Povedal 

to tak eufemisticky. Pamätám si, že bol námestníkom predsedu, 

pretože nemohli byť dvaja podpredsedovia, lebo Palkovi Krištofovi 

ako riaditeľovi sa to nepáčilo a naša šéfka odboru bola          

na ministerstve zdravotníctva. Myjavská nemocnica mala byť takou 

istou mestskou nemocnicou ako Bánovce, Partizánske, Handlová       

a podobne. Samozrejme, Palko ako dlhoročný poslanec parlamentu, 

ktorý mal svoje konexie a známosti, vynegocioval dôležitú pozíciu 

a myjavská nemocnica sa stala nemocnicou krajskou. V tom čase to 

bola veľká výhoda. My sme si v tom meste Partizánske, Handlová aj 

Bánovce tým reálne prešli. Nebudem teraz hovoriť, aké to bolo  

náročné. Pravdou je to, že neviem, či to Jožko bol za nebohého 

Rudka Podobu, alebo ešte za jeho predchodcu, kompetencie 

prechádzali 2002 - 2004, ale nemocnica sa potom predávala, myslím, 

za Rudka Podobu, však si bol vtedy poslancom zastupiteľstva        

a predávali takisto Bánovce, Rudka Novotná vtedy nebola 

primátorkou. My sme si nemocnicu nechali a prešli sme veľkými 

tortúrami, prepúšťaním, atď.. A keď som sa stal primátorom, tak 

som zistil, že nemocnica má dlhy a nevie splácať záväzky ani voči 

mestu. Je pravdou, že tiež som bol ostrakizovaný, ale je pravdou, 

že my sme asi pol roka chodili medzi nemocnicou a zastupiteľským 

zborom a bavili sme sa, či si to nechať, tú nemocnicu a budeme ju 

prevádzkovať sami, alebo pôjdeme do nájmu, predať sme ju nechceli. 

Doteraz sme nepredali. Ostatné samosprávy väčšinou predali. 

Dokonca aj krajské samosprávy predali. Je pravdou, že nemocnica    

v Partizánskom od 13. decembra minulého roka nie je všeobecnou 

nemocnicou. Nie preto, že by sme to politicky nevybojovali ako 

ZMOS, my sme vybojovali o rok neskôr optimalizáciu, ale mne moje 

dievčatá na neonatologickom povedali, že končia. Jedna bola veľmi 

mladá, 69, druhá trošku staršia, 71. Tá mladšia, perspektívnejšia 

odišla a je pravdou, že jednoducho s jednou doktorkou + príslužby 

a kombinácia ukrajinsko-ruského zloženia veľa nepomôže. Je 

pravdou, že dlhodobo, keď som sem prišiel, bolo v Trenčianskom 

kraji 10 nemocníc. Prvá zahučala Trenčiansko-Teplická a potom išla 

Púchovská. Pamätám si na predchodcu pani primátorky Púchova, ako 

organizoval petíciu a potom ju bol slávnostne odovzdať na minis- 

terstve zdravotníctva, keď tá nemocnica skončila, aby to minis-

terstvo zdravotníctva riešilo. Potom, ako boli popredané, resp. 

nemocnice tam postupne oddelenia zanikali. Ale čo je zaujímavé, 

Karol, ty si spomínal Ilavu, že ako dopadla Ilava. Len pre tvoju 

informáciu, Ilava nie je súkromná, nie je ani mestská, to je 

štátna neziskovka, podotýkam, štátna neziskovka. A tento štát 
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dopustil to, že z tejto štátnej neziskovky zostala nemocnica       

s jedným oddelením. Čiže my si tu nenahovárajme, že ten je zlý, 

ten je zlý. Keď to Zajac púšťal ďalej, vedel veľmi dobre, že ten 

systém na Slovensku je neudržateľný, on je fakt neudržateľný.  

A neviem, koľko času vy trávite s lekármi, ja v poslednom čase 

veľmi veľa. Dokonca pri podpise memoranda s premiérom za mnou 

prišiel prezident Slovenskej lekárskej komory, ktorý mi povedal, 

že pán predseda, vy rokujete so všeobecnými lekármi, s pediatrami, 

s medicínou urgentnou, medicínou katastrof. Áno, som naspídovaný 

preto, lebo všetci ma kontaktujú, keď je nejaký problém, aj teraz 

v súvislosti s ministerstvom zdravotníctva a komisiou, ktorá 

chystá zmenu zákona o rýchlej zdravotnej pomoci a o lekárskej 

službe počas rýchlej zdravotnej pomoci. A už si tak zvykli, že 

takou tou, tým, kto otvára dvere, je Združenie miest a obcí 

Slovenska. Dámy a páni, či to zostane pod krajom, alebo to bude    

v rukách miest a obcí, ja nechcem byť zlým prorokom, ale môžem vám 

povedať, že ten stav je taký, že tá situácia bude horšia a horšia. 

Ja, Karol, držím ti palce, aby si tú nemocnicu zobral a dobre 

spravoval, ale potom na jednu vec narazíš, vieš, na akú? Na tú 

diskrepanciu, ktorá je v systéme. Že niektoré nemocnice môžu 

tvoriť dlh aj vo vzťahu k sociálnej poisťovni a niektoré nemôžu. 

Bánovecká nemôže, handlovská nemôže, ani tá v Partizánskom nemôže 

tvoriť dlh. Všetky ostatné dlhy tvoriť môžu. A potom do toho 

vstupuje taká vec, ktorá sa veľmi ťažko posúva dopredu, ale je to 

- kanibalizujeme sa. Nechcem hovoriť ako bývalý generálny 

prokurátor, ale náročky som to povedal, viete prečo? Vy môžte mať 

nemocnicu vlastnú. Ale potom príde taký ten, ten vis major 

problém, že ten kardiológ, ktorý tu v trenčianskej fakultnej 

nemocnici slúži 168 hodín, to nie je tá relácia v Českej 

televízii, ale ten kardiológ, ktorý tu slúži 168 hodín, si 

povedal, že nedokáže tých 168 hodín slúžiť každý jeden týždeň, 

lebo potrebuje dve hodiny do týždňa spať. Potom, čo sa deje? Potom 

trenčianska fakultná nemocnica, ktorá môže tvoriť dlh, zavolá 

môjmu kardiológovi, mladému chalanovi, 30-ročnému, ktorému povie, 

že nám stačia 24-ky, keď budete u nás slúžiť a my vám ponúkame 

plat, aký mu nemocnica, ktorá nemôže tvoriť dlh, nevie ponúknuť. 

A toto nám isté urobí nitrianska fakultná nemocnica, ktorá zavolá, 

že chce pediatra. A potom námestník volá mne, námestníčka, Jozef, 

si podpredsedom kraja, si šéfom ZMOS-u, zavolaj tomu tvojmu 

županovi Baškovi, nech tá trenčianska nemocnica dá pokoj nemocnici 

v Partizánskom. A viete čo, ja tomu županovi nevolám. Keby som mu 

zavolal, tak ma pošle preč, lebo ho to nezaujíma, lebo to nie je 

jeho problém, lebo on nebude riešiť Partizánske. Partizánske si 

riešte sami. A takto si to budete riešiť aj vy v Považskej 

Bystrici, keď tú nemocnicu budete mať a keď nebudete môcť tvoriť 

dlh, lebo v tej chvíli nebude môcť otvoriť dlh, to príde skôr či 

neskôr a potom tie väčšie nemocnice, ktoré nemajú lekárov, si budú 

tých lekárov prekupovať. A ja už neviem, ja hoci som šéfom 

dozornej rady a vnímam a rokujem s riaditeľom celej skupiny, 

takisto aj s riaditeľom našej nemocnice, niektoré veci nevie 

zmeniť v tom systéme zdravotníctva. A povedal som to v Trenčíne   
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na vláde, keď tu bol pán premiér, povedal som to v Handlovej ešte 

predtým, ako bol ten atentát. Hovorím to všade a musím povedať, že 

nikto nemá v tomto štáte gule povedať, že ten systém je v kolapse, 

on je fakt v kolapse. A ja vám držím palce, aby to podnikatelia 

zobrali a chceli prevádzkovať každé jedno oddelenie a dotovať to. 

Môj syn bol operovaný v považskobystrickej nemocnici. Ja sa 

priznám, že keď som videl tú nemocnicu z vonkajška, tak pôsobila 

rovnako škaredo ako tá naša v Partizánskom. Prepáčte, že to tak 

hovorím, ale pôsobila rovnako škaredo a zanedbane. Hoci teda tam 

bolo investovaných strašne veľa peňazí. A my si musíme vedieť 

povedať pravdu, že ak nedokáže Nemecká spolková republika dneska 

riešiť systém zdravotníctva a ako bežný občan Nemecka čaká       

na obyčajné CT-čko 10 dní a hovorím to úplne z praxe, tento 

problém dobehne aj nás, dámy a páni. Nám chýba 500 všeobecných 

lekárov a 250 pediatrov. A my dneska prichádzame s nejakými 

variantami, ale tie budú mať svetlo na konci tunela o 5 alebo 10 

rokov. A to nezmení ani Jaroslav Baška, ani táto vládna koalícia, 

ani Zuzka Dolinková, ani nikto. Ten vlak je rozbehnutý, ide 20 

rokov vo svojich koľajach a my tu môžeme mlieť sprava, zľava, mať 

vzťahy, kontakty, byť v poslaneckom zbore kdekoľvek, aj 

individuálne potreby obce vybaviť pre svoje mesto a jednoducho 

toto nevybavíte preto, lebo ten systém, či chceme alebo nechceme, 

bude končiť na nedostatku lekárov a tie fakultné nemocnice budú 

mať vždy navrch nad tými regionálnymi a tie regionálne, či sú 

mestské alebo také veľké ako vy, či chcete alebo nechcete, skôr či 

neskôr budete ťahať za kratší koniec povrazu. My sme do 13. 

decembra garantovali pôrodnicu, už deti nebudú mať v najbližšom 

období, možnože v najbližších 100 rokov napísané, že sa narodili    

v Partizánskom. Ale pravdou je to, že ten počet pôrodov klesol 

neskutočne. Pod 48.000 detí, čo tu nebolo od roku 1919, od exis- 

tencie a vzniku prvej Československej republiky. A ja vám môžem 

povedať, či to bude tak alebo onak, ja som zvedavý, ako vy tu 

budete hlasovať, keď sem príde predseda a bude hovoriť o tom, 

ktoré oddelenia zaniknú v Bojniciach a zostanú v Považskej a ktoré 

zostanú v Považskej, aby neboli v Bojniciach, to sa bude zlučovať. 

Už sa teším na tie rokovania medzi vami a apropo, zabudli ste 

povedať jednu vec, veľmi dôležitú. Nemocnica má síce sídlo        

v Bojniciach, ale názov má prievidzská nemocnica so sídlom         

v Bojniciach. Tzn., že ak sa tam buduje súmestie, tak obidvaja 

primátori majú do toho čo povedať. A teším sa, ako Lacko bude     

na oslavách SNP o rok namiesto môjho príhovoru definovať, koľko 

idú Bojnice investovať do prievidzskej nemocnice so sídlom        

v Bojniciach, najmä potom, čo sa dozvie, koľko peňazí mu bude 

chýbať v rozpočte. Prečo to hovorím? Lebo sme všetci na jednej 

lodi a môžeme sa aj urážať, aj hnevať, aj hovoriť politické frázy, 

aj floskule, aj paradigmy, aj čokoľvek iné, ale dámy a páni, či sa 

vám to páči alebo nepáči, my sme sa dostali niekde na koniec 

nejakej etapy časovej a my sa s týmto problémom musíme nejakým 

spôsobom vyrovnať. Akým spôsobom? Ak sa dohodneme, že budeme dávať 

peniaze do nemocníc a nepôjdu všade, nikde inde, čo bola aj cesta 

Partizánskeho svojho času a bude to väčšinová vôľa, ja to budem 
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plne rešpektovať. Ale ak sa povie, že na niečo nemáme preto, lebo 

objektívne nemáme a vis major tí lekári budú odchádzať, áno,       

z myjavskej, čo povedal Palko, dvaja lekári, ja mám z prievidzskej 

nemocnice hlásené, že keď tam príde nejaký investor, odchádzajú 

ďalší lekári z bojnickej nemocnice. A tak to bude. Lenže ja som, 

prepáč, ale ja som sa opýtal tých, čo mi to telefonovali: ak 90% 

výdavkov sú mzdy a treba tam šetriť peniaze, veď sa dohodnite      

v tej nemocnici, že všetci pôjdete na 50%. Akonáhle pôjdete       

na 50%, tak ten objem výdavkov v nemocnici nebude 90% na mzdy, ale 

bude iba 45% a tá situácia v nemocnici sa radikálne zmení. Dámy     

a páni, nemá to ľahké župan a nemáte to ľahké ani vy v tých 

mestách, kde tie nemocnice pôsobia. Ale verte, že sa vám ďaleko 

lepšie dýchalo posledných 14 rokov, ako napr. mne, ktorý som musel 

permanentne obhajovať kroky, ktoré mesto robilo a stále nesiem 

zodpovednosť za nemocnicu. Tá nemocnica je prenajatá, nájomca 

zobral na seba dlhy, podotýkam dlhy, do roka a do dňa ich vyrovnal 

a platí mestu Partizánske nájomné v istej výške. Áno, niektoré 

činnosti už neprevádzkuje, ako je neonatológia a gynekologicko-

pôrodnícke, a viete prečo? Lebo nemá lekárov. A keď nemá lekárov, 

tak nemá s kým to prevádzkovať. A toto čaká, dámy a páni, skôr či 

neskôr celé Slovensko. Ja s hrôzou zisťujem, že mne volajú občania 

mesta. Keď skončila pani doktorka nemenovaná, meno jej darujem, 

pretože zrazu viac ako 2000 pacientov zostalo bez všeobecného 

lekára a ja ich inštruujem, telefonujte na TSK. Máme tam veľmi 

šikovnú pani vedúcu, ktorá vás vypočuje, ktorá vás navedie, ktorá 

vám poradí a keď budú končiť ďalší lekári, tak to bude narastať     

a viete prečo? Lebo dostať do systému internistov, čo je naj-

jednoduchšie, lebo tí internisti na 90% poznajú problémy 

všeobecných lekárov, trvá u nás pomaly 2 roky. Namiesto toho, aby 

tá reprofilácia trvala 2 alebo 3 mesiace, lebo internisti vedia 

najviac. A tu vám musím povedať, že Slovenská lekárska komora vidí 

v ZMOS-e najväčší potenciál takých tých rozumných nápadov a chceme 

sa s tým popasovať, lebo je možné, že či to bude mesto Považská, 

či to bude mesto Prievidza a Bojnice, či to bude mesto Myjava, 

ktoré tie nemocnice si prenajmú, tak skôr či neskôr na tom trhu 

nejakých pár lekárov bude. Nebude ich veľa, ale podotýkam,       

so zdravotníctvom je to ťažké v Nemeckej spolkovej republike       

a predstavte si, také vyspelé Dánsko nemá vlastných lekárov       

a skupuje lekárov z Nemecka. Čiže tá kanibalizácia, to nie je 

vecou iba Trenčína, Nitry a Partizánskeho, to je vecou celej 

Európy, lebo tých lekárov je málo. A poprosím vás, jedna dôležitá 

informácia z prostredia lekárskych spoločností - dnešní noví mladí 

lekári nemajú ambíciu tráviť toľko času vo svojich ambulanciách, 

ordináciách a v nemocniciach, ako má generácia súčasných 

päťdesiatnikov a šesťdesiatnikov. Oni totižto chcú žiť, oni nechcú 

prežívať, oni nechcú svoj život obetovať práci, ale chcú obetovať 

aj rodine, kamarátom, záľubám, krásnym zážitkom, pretože ako 

spieva Ego v jednej skladbe „Žijeme len raz“. Aj keď my veriaci 

veríme, že po našom odchode z pozemského sveta ešte nejaké 

pokračovanie bude. Aké, to je v záujme toho, ako sa budeme tu 

správať na tomto pozemskom svete. Ja len toľko. Ďakujem           
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za pozornosť.  

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Páni podpredsedovia, môžete si zaspievať, môžete si ísť zaspievať 

von, prosím vás? Áno, debatujeme vážnu tému. Karol, nech sa páči, 

s faktickou na pána podpredsedu.  

doc. PhDr. PaedDr. Karol Janas, PhD. (poslanec)  

Ďakujem. Samozrejme, ja len sa vrátim k tej Ilave, ja som to bral 

ako príklad, lebo tam sa mi narodila dcéra. Nenarodila sa         

v penťáckej nemocnici v Partizánskom ani v agiláckej v Skalici. 

Chcel som povedať ako príklad, ako dopadli nemocnice, ktoré nie sú 

pod krajom. Jednoducho, dneska máme z nich len budovy, kde sú 

ambulancie a kde niečo možno trošku funguje a boli to plno-

hodnotné, veľké nemocnice. Moja žena pochádza z Ladiec, to je 5 km 

od Ilavy, takže normálne ju previezli do pôrodnice tam a vtedy to 

bola plnohodnotná nemocnica, ktorá fungovala a dneska už 

nefunguje. Navyše, ešte keď sa vrátime do tých starých čias, ešte 

bola aj súčasťou ÚNZ Považská Bystrica a tými transformáciami sa 

dostala až k tej dnešnej štátnej neziskovke. Ja súhlasím s tým, čo 

si povedal Jozef. Ako, nie je to jednoduché a ver tomu, že nikoho 

z nás neteší, že takéto rokovanie musíme podstupovať. Ak si niekto 

myslí, že my sme všetci celí nadšení, že musíme tu sedieť a musíme 

robiť teraz nejaké ja neviem vnútorné audity, inventarizácie, ja 

neviem, čo všetko tomu bude predchádzať a hľadať dohodu, ktorú 

možno nenájdeme, tak ako z toho sa nikto neteší. Ale je to 

posledný zúfalý pokus nás ako mesta, aby sme si udržali ten 

charakter, ktorý aj tá nemocnica dotvára taká veľká, aká je a taká 

silná, aká je a samozrejme, aby sme udržali kontrolu nad 

poskytovaním zdravotníckej starostlivosti v našom regióne. Lebo 

keď ju dostane súkromník, tak už ako sme v tej chvíli mimo hru.  

A ja stále ešte verím v jednu vec, ktorá bude možno skoro až takým 

zázrakom. Tuto sedia poslanci TSK, ktorí to môžu zastaviť, ktorí 

môžu v uznesení povedať, že jednoducho s tou transformáciou 

nesúhlasia, a že si tie nemocnice nechajú, to sa stále môže stať. 

Ja neviem, či sa to stane, nestane. Každý tu hlasujeme podľa 

svojho vedomia a svedomia. Ja myslím, že uznáte, za celé tie roky 

tu nikto nikomu príkazy nedával. Každý tu hlasujeme slobodne, ja 

verím, že si to všetci zvážime, čo chceme a ja tajne dúfam, že 

tento projekt sa zastaví. Ak sa nezastaví, budem ho musieť 

rešpektovať, či už s nemocnicou v rukách Považskej Bystrice ako 

samosprávy, alebo nie. Pretože aj to sa môže stať, že keď my 

vyrokujeme dohodu s TSK, tak ju nakoniec opäť poslanci neschvália 

a zastavia a povedia, že nie, napriek tomu, že sme sa dohodli, my 

to dáme AGEL-u. To je všetko o poslancoch.  

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Karol, Prosím ťa, nehádž to teraz na stranu TSK všetko. Ako som 

spomínal, za euro to dáme aj zajtra so všetkým, cákom prásk tak, 

ako to je. A poďte si to, tam už nemám o čom rokovať, proste      

za euro to dostaneš budúci týždeň so všetkým tak, ako to má župa 

ako zriaďovateľ, zmení sa iba zriaďovateľ. Ak to dokážete riadiť 

lepšie, teda ako TSK, máte viac tých investícií, nech sa páči. 

Nemôžem súhlasiť s návrhom tvojho uznesenia preto, lebo nesúhlasí 
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s tým, čo chce robiť kroky župa. A to, čo vlastne vypustíš ty      

z toho uznesenia, chceš robiť ty. Takže potom vieš, nesúhlasíš     

s tým, ako poslanec župný, že čo chceme s tými urobiť a na druhej 

strane teda chceš do toho uznesenia, aby si to mohol, keď to 

zoberieš ty ako zriaďovateľ, aby si to mohol robiť ty. S tým 

nemôžem, s tým nemôžem súhlasiť. Keď to chcete ako samosprávy, 

nech sa páči, zoberte si to tak, ako to je navrhnuté, za euro. 

Starajte sa o to, dokážete to lepšie manažovať ako zriaďovateľ, 

ako nech sa páči, ja sa tomu nebudem brániť a budúci týždeň môžeme 

zvolať zastupiteľstvo a nachystať to uznesenie, nemám s tým vôbec 

problém. Pán poslanec Habánik, nech sa páči.  

doc. Ing. Jozef Habánik, PhD. (poslanec)  

Jozef, chcem zareagovať na teba. Naozaj pomerne podrobná analýza, 

ono nakoniec to, čo si teraz hovoril, sme mali aj na tom ostatnom 

mimoriadnom zastupiteľstve, ktoré sa venovalo problematike 

zdravotníctva. Obrovský modernizačný dlh, nedostatok kvalifiko-

vaného erudovaného personálu, neuhradené sociálne odvody, a ja      

k tomu by som ešte aj pridal - nie vždy výhodné zmluvy so zdravot-

nými poisťovňami. Toto všetko vlastne vytvára to prostredie pre 

to, aby nemocnice, hoc majú možno špičkový manažment, nedokázali 

byť na tom poli, na tom svojom trhu, na tom svojom priestore 

jednoducho úspešné. Naviac tu máme aj isté ďalšie faktory, ktoré 

ovplyvňujú ich život, ich činnosť, a preto si myslím, že jedným    

z tých možných riešení, ako z tejto situácie von, sú práve tie 

prípravné trhové konzultácie, alebo to, čo aktuálne samosprávny 

kraj robí. Z dlhodobého hľadiska po tej analýze, ktorú sme tu mali 

možnosť počuť a prezentovali to aj samotní riaditelia, a tá 

analýza bola veľmi podrobná, vidíme, že v priebehu niekoľkých 

rokov nevieme zabezpečiť samotné fungovanie a činnosť týchto 

nemocníc a týchto zdravotníckych zariadení. A to nie je len o tom, 

že tam prestaneme dávať kapitálové investície. To bude o tom, že 

my nedokážeme udržať celkovú prevádzku týchto nemocníc. Takže ten 

tvoj pohľad je úplne správny, ja sa s tým stotožňujem a myslím si, 

že treba hľadať riešenia, ako z tejto situácie von. Riešením nie 

je dívať sa na súčasnú situáciu, všetko ponechať tak, ako je, TSK 

ako zriaďovateľ, staraj sa, nielen o tie kapitálové investície, 

staraj sa o všetko, čo sa v tých zdravotníckych zariadeniach deje, 

nes plnú zodpovednosť za všetko, čo podarí, ale aj za všetko, čo 

sa nepodarí. A toho, čo sa prestáva dariť, akosi pribúda          

v ostatnom období, preto s tebou súhlasím a myslím si, že tú 

cestu, ktorou sa vybral samosprávny kraj, by sme túto cestu mali 

podporiť a mali by sme hľadať pre tieto zdravotnícke zariadenia 

nejaké nové riešenia. Ďakujem.  

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Pán poslanec Halabrín, nech sa páči.  

Pavel Halabrín (poslanec)  

Ja tiež Jozef toľko, že všetko, čo povedal, mal absolútnu pravdu. 

Len jedna veta k ZMOS-u. Chvalabohu, že sa znovu prebudil a držím 

palce, aby ste znovu tú stavovskú organizáciu dokázali dostať     

do takej pozície, aby bola schopná obhajovať záujmy samosprávy, 

pretože dlhodobo to už nebola schopná. Čo sa týka nemocnice, 



47 

 
súhlasím úplne so všetkým, čo si povedal, aj s tým, aké to je 

trápenie a to moje vystúpenie predtým a to, čo som hovoril 

o nezmyselnosti navrhnutého uznesenia, ktoré pán župan neustále 

obhajuje, je, že okej, dostali ste šancu a potrápili ste sa, došli 

ste do bodu, kedy ste sa nejako rozhodli, ale mali ste tú šancu. 

My si to máme zobrať, bez šance. To je ten veľký rozdiel. A to, 

kto má tu zdravý rozum, môžeme drístať, koľko chceme, na to, aby 

sme si zachovali tvár, lebo sme už čosi komusi sľúbili, to 

uznesenie je navrhované bez šance, čiže áno, keď to bude mať takú 

šancu mesto Myjava, ako malo mesto Partizánske, som ochotný za to 

bojovať, hľadať riešenia, naháňať peniaze, niesť tú zodpovednosť 

za to, že budeme zatvárať oddelenia a nejako to riešiť. Lebo my     

v myjavskej nemocnici, chvalabohu sme určitým spôsobom z hľadiska 

počtu zamestnancov, iných vecí ďaleko pred ostatnými, pretože my 

sme to už robili, nemali sme na výber, ale nie za týchto 

podmienok. To je všetko, čo ja chcem tým povedať. A som si vedomý, 

že keď to zostane takto riadené, ako je teraz pod VÚC-kou a keď 

VÚC-ka do toho nedá ani tie kapitály, tak to skôr či neskôr pôjde 

do hája. Prvá pôjde myjavská. Áno, toho som si tiež vedomý. A ešte 

ponúknem pánovi županovi, až by sa bál, že zbohatneme, tak dajme 

do tej zmluvy, že keď, čo myjavská nemocnica, Myjava zarobí na tej 

nemocnici za 20 rokov, všetko pošleme na VÚC-ku, aj s úrokom, čo 

sa nám zúročí.  

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Ďakujem veľmi pekne. To nám určite, to nám určite pomôže, aj sa 

dočkáme tých finančných prostriedkov. Len trošku, trošku začni 

hovoriť vážne, Palo, hej? Trošku začni hovoriť vážne a vy ste 

práveže nemocnica Myjava, najmenšia nemocnica, ktorá je v pluse, 

vy by ste to mali ako prví zobrať ako mesto a nemáte tam žiadne 

záväzky staré, nemáte tam dlžoby, nie sú tam žiadne súdne spory, 

dokonca, ja to očakávam tiež, akože Mesto Myjava to určite tiež 

zoberie za to euro, nechceme tam žiadne finančné prostriedky, 

starajte sa o to. Ide to dobre v tejto nemocnici, takže ak nájdete 

nejaké finančné prostriedky, nejaké investície, je už len potom   

na vás, naozaj. Pán podpredseda Trstenský.  

Ing. Jozef Trstenský (podpredseda TSK)  

Ďakujem, zase len krátko. My sa tu dneska tu veľa rozprávame, aj 

minulé mesiace sme rozprávali dlho, ale toto je problém, ktorý je 

problém zdravotných poisťovní. Toto je problém, pretože zdravotné 

poisťovne majú platiť toľko za poistenie, alebo štát má platiť    

za poistenca toľko, aby zdravotné poisťovne mali dostatok 

prostriedkov. Zdravotné poisťovne majú zabezpečovať chod, komplex-

ný chod zdravotníctva na Slovensku, či sa jedná o bežné výdavky, 

alebo aj vytvoriť podmienky na kapitálové výdavky. Keďže z rôznych 

dôvodov, na ktorých má svoj vplyv samozrejme aj štát, čo sa týka 

výšky, platby za poistenca a pod., výška nastavených odvodov, 

atď., tak pravdepodobne na Slovensku, v slovenskom zdravotníctve 

pri tomto hospodárení je peňazí málo. A my sa tu, teraz sa tu 

dohadujeme, pomaly si ideme pod kožu, pomaly sa tu podozrievame    

a pritom my sme tento stav nespôsobili. Prechod kompetencií       

na samosprávy vyšších územných celkov v roku 2005, 2004 - 2005 bol 
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účelový zo strany štátu. Bolo to tu povedané, že pán minister 

Zajac vedel, že slovenské zdravotníctvo nebude možné dlhodobo 

financovať tým spôsobom, ako sa financovalo. A zopakujem to, čo 

som tu povedal minule, že za 5 rokov budú na Slovensku len 2 typy 

nemocníc. Jedny budú štátne a druhé budú súkromné. Tento medzikus, 

tak to nazvem, ja som strojár priemyslovácky, tento medzikus musí 

jednoducho zaniknúť. Ja keď som sa pred chvíľou pýtal, že čo bude 

samosprávny kraj robiť, keď budú nemocnice vytvárať dlžoby         

a nebudeme mať peniaze a štát neoddĺži nemocnice, čo budeme sedieť 

potom, čo si tu budeme rozprávať a o čom sa budeme vlastne baviť? 

Zachováme zdravotnú starostlivosť v TSK, keď budú nemocnice        

v konkurze? Keď ich kúpia presne títo žraloci, ktorí dnes ovládajú 

zdravotné poisťovne, hlavne teda Penta, ktorá sa vie v tomto 

prostredí orientovať. Je tu Union, je tu slabá Všeobecná zdravotná 

poisťovňa, ktorá nevie nájsť za 30 rokov jedného normálneho 

riaditeľa, ktorý by sa venoval len svojej práci a odolal tým 

neskutočným tlakom, pretože v zdravotníctve je strašne veľa 

miliárd peňazí a to je veľké lepidlo pre všetkých, ktorým sa 

nechce robiť pre ľudí. Takže pýtajme sa, čo budeme robiť, keď naše 

nemocnice prirodzeným spôsobom skrachujú. A ešte si myslím, že ten 

potenciál v mestách a obciach je o niečo väčší, možno spoločne, 

ale samozrejme, nemôže to mať mesto a dediny sa budú viesť. Náš 

kraj má 580.000 ľudí zhruba, keď vytvoríme 10-miliónový dlh, to 

máme asi tak 18,5 eura na jedného obyvateľa TSK. Ja si myslím, za 

určitých okolností spojiť aj potenciál TSK, aj potenciál miest     

a obcí, ktoré majú ešte iné zdroje financovania ako samosprávny 

kraj okrem jedinej podielovej dane, si myslím, že za určitých 

okolností by sa dalo s tým niečo robiť, minimálne oddialiť.  

A na záver poviem to, čo sa mi teda už väčšina z vás smeje, ktorým 

som to povedal - asi jedna z kompetencií, ktorú má TSK, je 

financovanie prímestskej autobusovej dopravy. Za tento rok nás to 

stálo 35.000.000,-  euro. Tak máme 2 možnosti, povedzme štátu tú 

kompetenciu, ktorú ste nám dali tak, ako ste nám dali aj 

zdravotnícke a nemocnice, zdravotníctvo a nemocnice, zoberte si 

štát naspäť túto kompetenciu, štát by to stálo tak 350.000.000,- 

euro ročne a samosprávnym krajom by sa vytvorili veľké možnosti   

na financovanie a dofinancovanie napríklad aj nemocníc. Ja si 

myslím, že na Slovensku nájsť 350.000.000,- euro v jednom roku 

nemôže byť žiadny problém, pretože keď si pozriete len to, akým 

spôsobom sa niekde míňajú peniaze, ako sa dofinancovávajú niektoré 

veci, ktoré dofinancovať netreba, je to jedna z ciest. Nie som, 

samozrejme, naivný, viem, že v roku, keď je tu konsolidačný 

balíček za 2,7 miliardy eur, že jednoducho s nami asi nikto nebude 

debatovať, ale pokiaľ takúto tému na stôl nedáme, tak nebude o tom 

debatovať nikto nikdy. Kľudne by som sa zaviazal, pokiaľ by štát 

na toto pristúpil, že nemusíme požadovať zvýšenie podielu 

podielových daní v celom tomto volebnom období, pretože 

35.000.000,- do roka by boli krásne peniaze, z ktorých by sme si 

vykryli aj zvýšené bežné výdavky a mali by sme peniaze aj        

na kapitálové výdavky. Musíme teda hľadať nejaké riešenia. My tu 

len stále plačeme, konštatujeme, tí, čo ešte si pamätajú, 
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spomínajú, tí, čo ešte si nemajú čo pamätať, budú spomínať za 10 

rokov. Takže nebol by som rád, neteší ma to všetko, sme tu 

kamaráti, poznáme sa dlhé roky, aby som sa ja vadil kvôli tomu, čo 

nemôžem ovplyvniť? Sa hovorí - múdry, inteligentný človek sa učí 

na chybách, druhý hlupák sa učí na vlastných a ja nechcem byť 

hlupákom v tomto prípade. Ďakujem.  

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Ďakujem, pán podpredseda, za tvoj príspevok. My by sme boli určite 

radi, ak by to štát zobral a možnože by to zobral tak, ako teraz 

samosprávam, keď idú financovať materské školy zo štátneho 

rozpočtu, ako prenesenú kompetenciu a na druhej strane zoberú 

týmto samosprávam finančné prostriedky. Podľa mňa by to skončilo 

takto aj s týmito SAD-kami. Pán poslanec Žďárský, nech sa páči.  

MUDr. Šimon Žďárský (poslanec)  

Ďakujem za slovo, vážený pán predseda, vážení kolegovia, vážení 

hostia. Ešte predtým, než dám nejaký návrh, tak určite treba 

povedať, že na tú biedu slovenského zdravotníctva sú naše 

nemocnice miesto, ktoré funguje ešte relatívne dobre, aj keď teda 

za cenu dlhov. Je to, či už vďaka zdravotníkom, ktorí sú tam 

ochotní pracovať, manažmentu, ale aj odboru nášmu krajskému 

zdravotníctva a sociálnej pomoci, takže týchto pracovníkov určite 

treba vyzdvihnúť. Hovorili ste o tom, že čo všetko by si mohol 

štát zobrať naspäť, tak čo keby si tie nemocnice zobral? Neviem, 

možnože už o tom prebehla nejaká taká debata, ale vidíme, že      

v tomto štáte je možné všeličo. Za krátky časový úsek, máme tu 

poslancov za vládnu koalíciu. Tak či možno takéto riešenie, 

pretože vyzerá to, že takáto transformácia, či už si to zoberú 

samosprávy alebo súkromníci, bude problematická, či už z finan-

čného hľadiska, alebo potom hlavne z toho, čo by to mohlo priniesť 

tým pacientom. Tak len k tomu, ďakujem.  

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Ďakujem veľmi pekne pánovi poslancovi. Myslím, že také uznesenia 

tu už niekedy boli, že vráťme tie nemocnice štátu. Určite 

bojnická, minimálne, nemocnica v minulosti, to bolo ešte predo 

mnou, keď som bol ja županom, a to len na margo toho, čo si 

povedal pán poslanec. Pán poslanec, podpredseda Božik, nech sa 

páči, s faktickou.  

doc. PaedDr. Jozef Božik, PhD. (podpredseda TSK)  

Nie je to faktické, ale viacerí kolegovia sa vyjadrovali smerom ku 

mne, tak mi dovoľte na to iba zareagovať v tom zmysle, že ja 

nechcem tu robiť nejakého rozhodcu, ani sudcu, ale chcem povedať 

toľko, že to, čo povedal v závere Šimon Žďárský, tak my sme to tu 

viackrát schvaľovali, také uznesenia. Tým, že si pamätáme šieste 

volebné obdobie, takže cyklicky sa to opakovalo a ja som ešte 

zabudol doplniť jednu vec, že keď sa robil nový Trenčiansky kraj    

a definovalo sa, že aká nemocnica, kam patrí, tak úplne tá 

myjavská sedela ako "riť na šerbel" na mestskú nemocnicu a taká 

istá veľká, širokospektrálne činnosti má takisto ako Ilava, 

Partizánske, Handlová, Bánovce, a v prípade Bojníc, tam to bola 

koncová nemocnica, tam nám to vychádzalo na štát. Jediná, ktorá 

spĺňala kritériá regionálnej nemocnice, bola považskobystrická. 
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Ale nakoniec to dopadlo, ako to dopadlo. Ja som trošku povedal,    

a je mi to ľúto, lebo na Igora som povedal, Igora si takisto veľmi 

vážim. A tá nemocnica v Považskej Bystrici, hoci z vonkajšku 

vypadá, ako vypadá, tak vo vnútri je to veľmi dobré a ja sa chcem 

poďakovať ako radový občan, som tam bol s mojím synom a pán doktor 

Rác odviedol skvelú prácu. Je to otolaryngológ. Jednalo sa o nosné 

mandle. A musím povedať teda, že veľmi pekne ďakujem, že tá 

nemocnica poskytla to zázemie, pretože však on pôsobí ako súkromný 

lekár v Nemšovej a zároveň vykonáva činnosť v nemocnici v Považ- 

skej Bystrici, kde operuje. To je také štandardné, viete, lebo keď 

si zoberiete tých lekárov, ktorí nám fungujú v nemocniciach, aj       

v tej našej, tak viacerí majú ešte také potom tie privátne praxe, 

atď., a chodia uspávať a chodia aj do iných zariadení, to tak 

býva. Dokonca aj zo štátnych nemocníc. Čiže my tu máme taký 

zvláštny systém, taký hybridný v tom zdravotníctve a nech to 

dopadne akokoľvek, ja si myslím, že Karol, tak, ako to chceš ty, 

ako to chce Pali Halabrín, tak to chce aj Jaroslav Baška, že 

nechce ohroziť dostupnosť zdravotnej služby. Ale tá zdravotná 

služba v tých regiónoch sa nám rozpadá, preto nám chýbajú 

všeobecní lekári a poprosím vás, aj pediatri, toto nie je otázka 

peňazí, aby ste to vedeli. Toto nie je otázka peňazí, pretože máme 

ďaleko menej peňazí v systéme ako Česi a nám chýba 250 pediatrov    

a Čechom chýba 1000, 1000 pediatrov Českej republike. Tzn., že 

keby nám zobrali všetkých pediatrov, ktorých máme na Slovensku, aj 

tak im stačiť nebudú. A nevedia a turbujú si hlavu, že čo vlastne 

s tým. Zároveň je pravdou to, že aj české nemocnice, o ktoré som 

sa ja vždy opieral, prešli takou transformáciou, že viac ako 

polovici nemocníc zobrali gynekologicko-pôrodnícke oddelenia, 

zobrali. Vždy sa na niečo špecializujú. Áno, aj tam funguje 

privátny kapitál, nie je to vždy iba ten jeden, alebo tá druhá 

firma, čo pôsobia na Slovensku, ale pravdou je to, že ani Česi, 

ktorí dávajú do zdravotníctva rádovo viac ako my na Slovensku, si 

nevedia pomôcť s dostatkom lekárov. Podotýkam, že vyučujú lekárov 

nových na Karlovej univerzite, vyučujú na Masarykovej univerzite, 

vyučujú v Olomouci, vyučujú v Hradci Králové a cez to všetko majú 

problém, ešte v Ostrave. Preto som povedal, predstavte si Kolín     

u Prahy, mesto, kde mám veľa priateľov, Kolín u Prahy, podobne ako 

Benešov, tam mi hovoria moji kolegovia, že Jozefe, kdyby tady 

nebyli Slováci, Rusi a Ukrajinci, nám tu nemá kto slúžiť. To mi 

hovoria moji priatelia, z 50  km  okolia Prahy, kde ten život        

a kvalita života je trošku iná ako u nás na Slovensku. Podotýkam, 

problém zdravotníctva nie je iba na Slovensku, je celoeurópsky. 

Ďakujem.  

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Ďakujem, pán podpredseda. Pán poslanec Žďárský, ešte s faktickou.  

MUDr. Šimon Žďárský (poslanec)  

Ďakujem za odpoveď. Áno, nebol som tu vtedy, keď sa to 

schvaľovalo, ale ako hovoril bývalý predseda Národnej rady, tak my 

si tu môžme prijať čokoľvek, aj to, že sa zemeguľa točí naopak. 

Takisto aj ako on to hovoril v Národnej rade, ale platí to aj tu, 

tak naozaj sa pýtam, že či nevyužiť ako keby nejakým spôsobom ten 



51 

 
potenciál. Vieme, že koalícia má krehkú väčšinu, už len keď sa 

pozriem na poslancov, ktorí tu sedia, že povedia, že to tak bude   

a keď to tak nebude, tak nebudú hlasovať, tak nemocnice sú štátne. 

Ja nehovorím, že mám na to patent, len sa zamýšľam nad touto 

možnosťou, nakoľko ako tu počúvam tú debatu, tak akákoľvek iná 

možnosť bude veľmi problematická. Ďakujem.  

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Šimon, my tu nerobíme žiadne politické rozhodnutia tuná na župe, 

robíme racionálne rozhodnutia, aj sme sa snažili robiť racionálne. 

Čiže tú veľkú politiku, to by som nechal niekde inde a naozaj, ak 

by sme nemali tie problémy, ktoré máme ako župa, tak by sme toto 

neriešili. Viem, že toto aj ten nájom alebo predaj ten tu bol už 

niekedy v roku 2008 na spadnutie, bol tu môj predchodca Pavol 

Sedláček a neviem, aký dôvod bol, že sa to vtedy uskutočnilo. Dnes 

my sme to nemuseli riešiť. Vôbec by sme túto otázku nemuseli, 

nemuseli riešiť a raz sa to musí nejakým spôsobom vyriešiť a ja 

pevne verím, že na konci dňa prídeme k nejakému riešeniu, ktoré 

pomôže zachovať tú zdravotnú starostlivosť v Trenčianskom kraji. 

Pani podpredsedníčka Porubcová, nech sa páči.  

PaedDr. Eleonóra Porubcová (podpredsedníčka TSK)  

Ďakujem pekne za slovo. Vážení kolegovia, už sme si tu x-týkrát 

poplakali, ale ani raz to nebolo na správnom hrobe. My nie sme tí, 

ktorí vedia zabezpečiť túto starostlivosť na takej úrovni. A ja by 

som iba to jedno teda chcela, aby sme nazývali veci pravým menom. 

My, keď, či to teda prejde, alebo neprejde, my nezabezpečíme 

zlepšenie zdravotnej starostlivosti a dokonca ani udržanie. Proste 

trend je taký a štát, ktorý sa na toto iba takto bezzubo pozerá, 

to je problém štátu, nie tejto samosprávy. Takýto štát zabaliť     

a hodiť do koša. Lebo celé toto, čo tuto rozprávame, vôbec nie je 

o kvalite zdravotnej starostlivosti. Toto je iba o tom, kto        

na konci povie, o zodpovednosti, že kto bude mať tú zodpovednosť    

a nakoniec povie tým ľuďom, že zdravotnú starostlivosť na dnešnej 

úrovni nedostanú už, lebo ju nedostanú, to je proste neudržateľné, 

že to teda nebudeme my, ale bude to niekto iný. Ja nebudem 

hlasovať za tvoje uznesenie, hoci ja mám veľmi podobný názor ako 

ty, Karol, a vieš prečo? Lebo ja si myslím, že ty si to vôbec 

nezaslúžiš, to si žiadna samospráva nezaslúži, aby toto si zobrala 

teraz do rúk, takýto horúci zemiak a dobre sa iba popálila. To je 

celé, čo s týmto môžeš urobiť. Nedá sa to takto, nedá sa to takto. 

Mne ide iba o to, že aby som teda nehovorila potom, keď hovorím    

s ľuďmi, že urobíme to takto, dáme to niekomu a potom vaša 

starostlivosť bude lepšia. Nie, nebude, a to je podľa mňa dôležité 

a poctivé povedať. A čo je teda posledné, čo som chcela povedať, 

že teda veľmi dúfam, že tí chlapci, ktorých sme tu vyznamenávali   

a rozprávali sme im o tom, ako by sme chceli, aby tu zostali, že 

toto nepočúvajú. Lebo keby to počúvali tak, ako to mnohí počúvajú, 

tak tu nezostanú. Nezostanú tu, lebo proste takto to nie je možné. 

Je pravda, že to veľmi zle funguje aj všade inde, lenže nám sa 

tento problém rozširuje zo zdravotníctva aj do iných segmentov. 

Toto my nie sme schopní zachrániť. Toto je úloha štátu a štát to 

nerobí, lebo to nevie, nemôže, nedokáže a ja by som chcela teda, 
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aby to zaznelo. Všetky tieto plače, ktoré tuto sem patria, jasné, 

ale toto nie je ten správny, nie je ten správny hrob. 

Starostlivosť, aká tu bola doteraz, tak ako to povedal aj Jozef, 

už nebude. Na to nemáme ľudí, peniaze, zdroje, investície, 

techniku. Ústava hovorí úplný nezmysel, že každý človek má právo 

na zdravotnú starostlivosť v zmysle najnovšej najmodernejšej tej 

starostlivosti. Neviem, ako to mám teraz povedať. To nerobíme, 

vlastne, to sme nerobili nikdy, nerobíme to teraz a nebudeme to už 

a nikdy to už ani robiť nebudeme. Tá odvaha na nás by mala byť 

aspoň taká, že teda dokážeme tie veci nazvať pravým menom. Je to    

o tom, kto to tým ľuďom povie, či to budeme my, alebo niekto iný    

a samozrejme to, že koľko sme investovali do zdravotníctva a že 

sme to urobili dobre a že to je zásluha, lebo však ja som tu teda 

bola aj za toho druhého župana 2 volebné obdobia, že to tento 

župan robí úplne inak a dobre, tá je nespochybniteľná a obávam sa, 

že keby tu sedel akýkoľvek župan, akýkoľvek župan a akékoľvek 

zastupiteľstvo, k tomuto by došlo, pretože tá kvalita tej zdra-

votnej starostlivosti sa znižuje. A to je iba začiatok. Ja robím   

s tými mladými ľuďmi, ja to viem a oni nechcú zostať na Slovensku. 

Tí, ktorí idú študovať medicínu, niektorí idú rovno študovať      

do zahraničia. Nech robím, čo robím, verte, že robím na tomto poli 

veľmi veľa, aby zostávali na Slovensku. Nech robíme, čo robíme, 

mnohí to rovno povedia: že síce vyštudujú tu, ale tu nezostanú. Ja 

neviem teda, kam idú a čo tam robia, ale fakt je aj to, že pred 

niekoľkými rokmi z desiatich chlapcov, študentov medicíny, deviati 

chceli robiť, a to je štatistický údaj. Neviem presne, v ktorej 

ročenke som ho čítala, ale bola to seriózna organizácia, 

inštitúcia, ja si na to spomeniem. Deviati chceli robiť 

traumatológiu, chirurgiu a podobné odbory a dneska z tých 

desiatich, deviati chcú sedieť v očnej ambulancii, alebo krčnej 

ambulancii, alebo kožnej, alebo akejkoľvek a o polštvrtej tú 

ambulanciu zavrieť a ísť domov. Takto to je. Časy, kedy môj muž 

nastúpil v piatok ráno do bojnickej nemocnice, o pol štvrtej 

skončil, odviezla ho sanitka slúžiť na infekčné do Pravna, kde bol 

do pondelka rána bez prestania, potom prišla preňho z Bojníc 

sanitka a odviezla ho do bojnickej nemocnice a vrátil sa v ponde- 

lok poobede od piatka rána, sú preč. Toto už dnes nikto nebude 

robiť a koniec koncov možno je to aj správne, ale proste táto 

starostlivosť už nebude a my niečo spraviť musíme. Čo? To ja ešte 

celkom neviem. Tak ako každý z vás sa rozhodujem, prechádza mi to 

hlavou, ale bola by som rada iba, keby sme teda povedali, že 

zdravotnú starostlivosť v žiadnom kraji, a teda ani v Tren-

čianskom, nie je schopná zabezpečiť župa. Nie je to schopný už 

zabezpečiť ani len štát, nie že župa a dôležité je to, že my, aby 

sme boli aspoň poslami tej pravdy, keď už nie riešení. Lebo sú 

veci, ktoré riešenia majú a sú veci, ktoré riešenia nemajú, ale    

v tomto sa proste štát totálne zlyhal a tými rozhodnutiami x rokov 

dozadu, ale teraz je tu nejaký výsledný stav a ten stav je 

žalostný. Asi toľko. Dúfam, že tí chlapci to nepočuli. Ďakujem.  

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Ďakujem, pani podpredsedníčka, pán poslanec Janas s faktickou.  
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doc. PhDr. PaedDr. Karol Janas, PhD. (poslanec)  

Ja len veľmi krátko, Nora, samozrejme ťa nebudem nejako 

presviedčať, alebo tlačiť na teba, tu každý hlasujeme slobodne. Ja 

len niekoľko vecí na také ozrejmenie. Ja sa nemôžem zmieriť s tým, 

že my máme tú odvahu a niekedy aj drzosť povedať nastupujúcej 

generácii, a to je celoeurópsky, to neni naše, to je v celej 

Európskej únii a všade, že budete sa mať horšie, ako sme sa mali 

my, alebo ako vaši otcovia, to predsa nemôžeme dopustiť. Na to tu 

sedím ja, aby sa to nestalo a ja verím, že sa to aj nestane, že 

jednoducho, príde k nejakému zvratu, alebo k niečomu, že 

jednoducho sa niekde začneme posúvať. A to, kde sme od roku 89 

dostali naše zdravotníctvo, to je katastrofa na všetkých 

úrovniach. Ale ja aj tu nie som taký pesimista, ako sa to tu 

rozpráva. Veď si pozrime, ako naše nemocnice vypadali pred 

piatimi, šiestimi rokmi a dneska Myjava je v pluse, počujeme sa? 

Myjava je v pluse. Považská okrem Sociálnej poisťovne nevyrába 

žiadne iné dlhy, aj to nie, že všetko by tam išlo, stále sa tie 

dlhy znižujú a stále sa odpisujú. Áno, Prievidza je obrovský 

problém, tam si to vyžiada naozaj možno manažéra, ako je 

v Považskej, alebo na Myjave, aby s tým urobil nejaký poriadok. 

Ale to nie je o tom, že tu žijeme v nejakej čiernej diere. Veď 

prečo ten AGEL nechcel tie nemocnice pred troma rokmi, štyrmi, 

piatimi? A ja si pamätám aj to, Nora, ako si vravela, alebo pán 

predseda to vravel, že tu bol pokus bývalého župana Sedláčka, 

pardon, bývalého Sedláčka, župana Sedláčka, už mi tiež z tej 

diskusie možno príde slovo, ktoré tam nepatrí, tie nemocnice 

predať. Ale prečo to neprešlo? Lebo sme sa tu všetci, ja som tu 

bol, sme sa tu všetci naprieč celým politickým spektrom dohodli, 

že nie, že mu za to nezahlasujeme a on odišiel z kratšej cesty 

dolu. A to je to isté aj teraz, ak sa tu všetci dohodneme, že nie, 

no tak TSK nemá čo rokovať, ani s AGELom, ani s Pentou, ani       

s bardejovskou nemocnicou, ani s nikým. Jednoducho, v tej chvíli 

to skončí. Veď ja som to nepovedal náhodou, že tu budú rozhodovať 

poslanci. Ja môžem vyjednať so županom skvelú dohodu, ktorú si 

povieme, že pre nás je dobrá, pre župu je dobrá, ale keď poslanci 

povedia nie, tak tá dohoda neplatí. A ja si to pamätám vtedy, keď 

župan Sedláček chodil a presviedčal, že bolo by dobré sa tých 

nemocníc zbaviť, robia dlhy. Všetci sme sa tu vtedy zhodli, že nie 

a tým to skončilo.  

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Pani poslankyňa Novotná, nech sa páči.  

PhDr. PaedDr. Rudolfa Novotná (poslankyňa)  

Vážený pán predseda, ctení kolegovia. Tak ako bolo povedané, my 

sme tento stav nespôsobili, ale jeho následky a dôsledky nesieme 

všetci. Bánovská nemocnica bola opakovane spomínaná ako príklad 

toho negatívneho. Vtedajší poslanci ponúkli túto nemocnicu, ktorá 

bola zadlžená za jednu korunu súkromníkovi, ktorý sa mal snažiť   

o to, aby ju zachránil. Aký je výsledok, taktiež bolo opakovane 

povedané, a nielen o bánovskej, ale aj o všetkých okolitých 

nemocniciach. Otázka teraz je, že máme skúsenosť s predajom 

nemocnice, a tá skúsenosť je negatívna. Máme skúsenosti s kraj-
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skými nemocnicami až na jeden prípad, aj tieto praktiky sú 

negatívne. Zamýšľam sa nad tým, že či skutočne by sme sa nemali 

usilovať o to, čo už povedal kolega Žďársky, že aby sme urobili 

všetko pre to, aby tieto naše krajské nemocnice prevzal štát      

a niesol on zodpovednosť.  

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Ďakujem, pani poslankyňa, pán podpredseda Božik ešte s faktickou     

a potom pani podpredsedníčka Porubcová.  

doc. PaedDr. Jozef Božik, PhD. (podpredseda TSK)  

Ak môžem, ak chceme prijať uznesenie, aby to zobral štát, tak 

myslím si, že sú tu poslanci parlamentu, ktorí na to môžu tlačiť, 

ale čo vytlačia, priznám sa, že pri všetkej úcte aj v minulosti 

boli rôzni poslanci v zastupiteľstve a tlačilo sa a vytlačilo sa. 

Nechcem byť nejaký pejoratívny, ale pravdou je to, že Norika 

vystihla vo svojom príspevku tú podstatu a jedna taká skúsenosť, 

že ako to funguje alebo aké riešenia boli v minulosti. Ja som     

s ministrom Lengvarským strávil niekoľkohodinový ťažký rozhovor   

za účasti štátneho tajomníka Kamila Száza a písal sa rok 2021. 

Bolo to minulé volebné obdobie. A boli sme tam práve preto, lebo 

svetlo sveta uzrel materiál Optimalizácia siete nemocníc a už bolo 

povedané, kto v akej kategórii bude, tak sme sa tam išli vyvadiť. 

A tá zvada bola taká, že som sa potom pýtal štátneho tajomníka 

Kamila Száza, ktorý je mimochodom tiež pediater, že vlastne ako to 

je, tak Slováci robia v Čechách, Česi robia v Nemecku. On mi 

položil otázku, že či viem, že kde robia Nemci. Reku neviem.      

V Dánsku. Že prečo v Dánsku? Lebo tam je málo nemocníc, nemajú kde 

získať vzdelanie, tak kupujú tí Dáni za 1.000.000.-  EUR jedného 

Nemca. 250.000,- v hotovosti, 750.000,- je hodnota nehnuteľnosti. 

A Dáni skupujú lekárov z Nemecka. A ja sa pýtam, čo budeme robiť 

my? A vtedy mala vláda v októbri roku 2021 jeden úžasný plán. 

Viete aký? Oficiálna doktrína, to nám povedal. Pôjdeme do Charkova 

a tam budeme draftovať, draftovať, bolo povedané, podobne ako      

v NHL tretiakov, ktorí sa tu budú učiť po slovensky a v sloven-

ských nemocniciach budú pracovať. Podotýkam, písal sa október roku 

2021. Potom došiel 24. február 2022, a už vieme, čo bolo ďalej.     

V Charkove sa už nevyučuje medicína. Chcem teda povedať toľko, že 

nech prijmeme akékoľvek uznesenie, platí to, čo povedala Norika,     

a to nie je otázka iba tohto štátu, veď ten štát tu mal vždy 

nejaké vedenie. My sme nemocnice prebrali viete kedy? Ja som si to 

náročky pozrel v doktorovi Googlovi. Písal sa rok 2003. 2003, tzn. 

máme to 21 rokov. A v 2003-ťom to bolo niekde na začiatku roka.     

A za ten čas, a to pekne napísala aj správa NKÚ, tá situácia sa 

výrazne zhoršila. Pravdou je to, že tak, ako sa to mení v Európe, 

žiaľbohu, sa to bude meniť aj u nás a bojím sa, dneska bolo 

povedané štátnym tajomníkom na tripartite, viete, koľko dávame 

ročne navyše do zdravotníctva peňazí? Viete koľko? Ja to viem, 

pretože to povedal štátny tajomník. Každoročne sa zvyšuje objem 

peňazí do zdravotníctva o pol miliardy, o 500.000.000,-. I cez to 

všetko peniaze chýbajú, zdravotné poisťovne nevedia platiť, resp. 

sú v strate a je pravdou to, že nedokážeme nájsť systém, ako 

motivovať ľudí, aby sa k nám vrátili, ale pravdou je to, že už 
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poznám lekárov, ktorí sa vrátili napr. zo Zlína sem do Tren-

čianskeho kraja aj z vysokých pozícií zlínskej nemocnice a prišli 

sem vykonávať svoju činnosť do súkromného zariadenia, tu v Tren- 

číne a sú veľmi kvalifikovaní a veľmi zdatní. Meno im darujem, aby 

som neporušil GDPR. Takže iba to chcem povedať, že dejú sa aj 

príklady, že niektorí sa vracajú, ale žiaľ, sú to jednotlivci, nie 

sú to desiatky. Len toľko. Ďakujem.  

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Ďakujem, pani podpredsedníčka Porubcová ešte, nech sa páči.  

PaedDr. Eleonóra Porubcová (podpredsedníčka TSK)  

Ďakujem pekne. Ja som chcela faktickú poznámku na Karola, aj tú 

budem mať a teda, ty si ma tiež, trošku Jožko, inšpiroval, že ja 

na tom nevidím nič zlé, keby sme chodili draftovať ľudí          

do Charkova, keby všetko fungovalo tak, ako má. Na tom by nebolo 

nič zlé, to nie je žiaden problém. Ale tebe som chcela, Karol, 

povedať, že ty si povedal, že kto povie našim deťom, že oni sa 

budú mať horšie ako my? Oni sa nemajú horšie ako my. Oni sa majú 

lepšie, ako sme sa mali my. Iba stále vyplakávame, pretože my sa 

máme stále lepšie, ale to aj tak nestačí. Proste to je pre mňa 

základná, áno, je to základná filozofická otázka, lebo my sa 

chceme mať lepšie nad naše pomery, nad naše schopnosti, nad našu 

výkonnosť. Mladí ľudia chcú pracovať z domu, chcú pracovať stále 

menej za čoraz viac peňazí. A to preto, lebo táto krajina je okrem 

ekonomiky rozvrátená aj morálne. A to je. A to, kto nevidí, a to 

proste vďaka všetkým. My sa nemáme horšie. Môj muž je nefrológ, je 

dialyzačný lekár a ja si pamätám, ako moja teta umrela, lebo mala 

50 rokov a 7 mesiacov a nezaradili ju do dialyzačného programu, 

lebo bola hranica 50 rokov. Dneska má babka 95 a dávame jej úplne 

všetko a každý chce veľmi akože kultúrne a kultivovane žiť a nikto 

nechce kultúrne a kultivovane umrieť, lebo nevie, kedy je ten čas. 

A je mu to úplne jedno, že či to je ešte stále život, alebo je to 

iba sebecké trápenie príbuzných. Ale to nie je pravda, že naše 

deti sa majú horšie, alebo že my sa máme horšie. Však nemáš kde 

zaparkovať! Keď vojdeš do triedy, máme v škole deti, ktorých 

rodičia zarábajú 3.000,-  EUR a máme deti, ktorých rodičia 

zarábajú 300,-  EUR a ty vojdeš do triedy absolútne nemáš šancu 

zistiť, že ktorý to je, lebo všetci majú všetko. Majú. Oveľa viac, 

oveľa viac, ako si zaslúžime. To je ten problém, že máme potreby 

presahujúce našu výkonnosť. O tom som ja teda presvedčená.  

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Ďakujem. To už trošku do tej filozofickej roviny ide, atď.. To by 

sme ešte možno mohli dlho sa o tom rozprávať. Pán doktor Peter 

Daňo, nech sa páči.  

MUDr. Peter Daňo (poslanec)  

Vážený pán predseda, ja by som chcel zareagovať na tie pripomienky 

alebo návrhy, aby naše nemocnice prevzal štát. Ja robím v nemoc-

nici v Ilave od osemdesiateho šiesteho roku, čiže mám 38-ročnú 

prax. Od samého začiatku tá nemocnica je v štátnych rukách        

a od samého začiatku po prechodnom období, teda asi štyroch rokov, 

kde tá nemocnica sa rozvíjala a celkový počet oddelení tam stúpol 

na 12, bolo do 1000 pôrodov v tom čase v ilavskej nemocnici, 
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robili sme 1400, 1500 celkových anestéz len na chirurgii. Tak     

po prechodnom období takého kvázi rozkvetu, tá nemocnica začala 

upadať, začala upadať kvôli tomu, že jednoducho bolo rozhodnuté, 

že necháme existovať nemocnicu v Považskej Bystrici, ktorá je 

20 km od Ilavy a ďalšia najbližšia nemocnica je v Trenčíne, to je 

ďalších 20 km. Za takýchto okolností, jednoducho, v tomto 

prostredí ilavská nemocnica v plnohodnotnom profile nemohla prežiť 

a nebola by prežila, pán primátor, ani keby bola župnou 

nemocnicou. Jednoducho, poisťovne a tlak zo strany poisťovní bol 

taký, že postupne prestala zazmluvňovať traumatologické oddelenie, 

limitovali ostatné oddelenia, až to skončilo tak, že dnes je tam 

doliečovacie oddelenie, je tam jednodňová chirurgia, jednodňová 

gynekológia a to je všetko. Takže nie je pravda to, že štát je 

dobrý vlastník a dobrý prevádzkovateľ a takisto nie je pravda to, 

že ilavská nemocnica, keď už tu bola spomenutá, že by bola 

prežila, keby sa stala župnou nemocnicou, to nie je pravda. 

Ďakujem.  

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Ďakujeme pekne. Ja ešte k ilavskej nemocnici sa vrátim. Ja som tam 

ako dieťa, druhák alebo tretiak na základnej škole bol, som bol 

ako dieťa, ale bol som na dospeláckom oddelení. Ja som asi týždeň 

som tam ležal, taká bola preplnená tá nemocnica vtedy, si pamätám. 

A moje 2 deti sa tiež narodili v Ilave. Moja najstaršia dcéra      

v považskej, aj ja, takže poznáme tieto nemocnice a Peter, máš 

pravdu, asi sa musí urobiť nejaká tá, to zmenšenie alebo, nie 

každá tá nemocnica sa vie udržať. To hovoril aj Jožko Božik, že 10 

nemocníc tu máme. Máme tu ešte aj väzenskú špecializovanú 

nemocnicu tu v Trenčíne, ktorá je teda úplne bokom, je 

špecializovaná, súhlasím s tebou, ale napriek tomu, že je to teda 

štátna n.o.-čka a sú tam asi 2 operačné sály kde sa robí 

jednodňovka. Tam robíte strašne veľa zákrokov, ty osobne, keď sme 

sa o tom bavili, ja som sám o tom nevedel, 1700 operácií spravíte 

tam v Ilave ročne, tak to je naozaj pekné číslo, keď porovnám      

s niektorými našimi nemocnicami, jednodňovku. Takže ja len toľko 

na margo toho, čo si ty hovoril. Pán poslanec Žďárský ešte, nech 

sa páči.  

MUDr. Šimon Žďárský (poslanec)  

Ďakujem za slovo. Ja by som chcel najskôr reagovať na kolegu Daňa. 

Určite sa nechcem sporiť s tvojimi skúsenosťami a s tvojou 

erudíciou, ale ja tam trochu vidím rozdiel, že predsa len tá 

veľkosť tých nemocníc je trošku väčšia, ako to bolo v Ilave, 

nemusí to vždy dopadnúť tak, ani nehovorím, že to je ideálny 

nápad, len vyzerá to, že máme pred sebou proste len zlé riešenia. 

Pán predseda, nemyslím si, že keď sa snažíme tu niečo vyriešiť, že 

to je pre občanov, ktorí nás volili, ktorí sa na nás spoliehajú, 

že to je politikárčenie. Častokrát sa kritizuje to, že niekto má 

viacej funkcií. Veľa z vás, ktorí tu sedíme, má viacero funkcií    

v nejakých verejných inštitúciách, atď., tak to by bol ten 

príklad, keď môžte ukázať, že to dokážete takto využiť, tak len 

toľko k tomu. Určite mi tu nejde o žiadnu lacnú politiku, ani nič 

také. A keďže sa cítim trošku aj mladým lekárom, tak treba 
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povedať, prečo sem tí mladí lekári nechcú ísť, prečo sa nevracajú 

z Čiech? Ja som ten, ktorý sa z Čiech vrátil. Študoval som        

vo Viedni, študoval som v Španielsku, študoval som v Prahe na tých 

najlepších medicínskych školách v Európe a bol som v nemom úžase 

od úplného začiatku, keď som sem prišiel, a nie kvôli pracovisku, 

kde som pracoval, ale kvôli administratívnym a iným problémom, 

ktoré som mal od začiatku. Že som prišiel a nemohol som pracovať, 

pretože som mal titul z Karlovej univerzity, diplom, ktorý bol   

po latinsky, čuduj sa svete, diplom z jednej z najstarších 

univerzít v Európe je po latinsky. A nemohol som pracovať, musel 

som si ho prekladať tak, aby zistilo ministerstvo školstva, či je 

moje vzdelanie na úrovni vzdelania zo Slovenskej zdravotníckej 

univerzity, kde sa tento odbor nevyučuje, ja neviem, 200 rokov, 

ale možno 3 roky, hej, atď. A ďalšia vec je, ja teraz nekritizujem 

tu nikoho v tejto sále, len hovorím, aké sú tie podmienky. Bolo tu 

lekárske memorandum a ešte za tej minulej vlády, kde teda sa 

jednalo o platy, ale jednalo sa tam aj, čo veľa ľudí prehliadalo, 

aj médiá, lebo všetci videli len, že lekári sú nenažraní, poviem 

to takto, že chcú proste viac peňazí, ale úplne sa tam opomínali 

tie podmienky, aké mali. Napr. pre mladých lekárov sú to podmienky 

atestácie. My ako jedna z mála krajín napr. vyžadujeme atestačnú 

prácu. To malo byť dávno zrušené, hej? Keď sa to podpísalo        

s nejakou vládou, ktorá už dávno skončila, tak proste na takéto 

veci praktické treba tlačiť, lebo spýtajte sa tých lekárov, ktorí 

prídu z Čiech. My im tu nevytvárame prostredie, my ich tu nevítame 

s otvorenou náručou, ale hádžeme im polená pod nohy. Takisto, keď 

prídu nejakí zahraniční lekári, hej, že ako sa musia preukazovať 

rôznymi vecami a ja to vidím, ako som sa musel ja preukazovať      

a napr. aj ten Ukrajinec. Ostatné krajiny po ňom určite chňapnú, 

keď je kvalitný a nejakým spôsobom rýchlo to zistia a my mu tu 

robíme prekážky, hej? Stojí na cudzineckej polícii, proste        

od rána, atď., a to sú, či už čo sa týka toho občianskeho života, 

ale aj čo sa týka toho profesného. Atestačné programy, ktoré sú 

zastaralé. Poviem vám jeden príklad, v mojom odbore: rehabili-

tácia. Ja ako budúci rehabilitačný lekár by som mal stráviť      

na chirurgii viac ako ortopéd. Ortopéd, ktorý reže dennodenne, ja 

čo v živote nerežem, mám stráviť viac na chirurgii ako tento 

ortopéd, a podobné absurdity sú v tých programoch. Musíme ich 

absolvovať, atď. a do toho proste tá atestačná práca, ktorá stále 

nie je zrušená. Tak len dávam ako keby tak na vedomie, keď sa tu 

tak bavíme celkovo o tom, ako čo zlepšiť a možno aj ľudia, ktorí 

sú v nejakých funkciách, v Národnej rade a podobne, ktorí majú     

za svojich spolustranníkov ministrov, atď., že akým smerom proste 

ísť. Ďakujem.  

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Ďakujem, pán poslanec. Ja plne rozumiem tomu, čo si povedal, že 

tam je strašne veľmi veľa prekážok v porovnaní s inými lekármi,    

s inými krajinami okolitými, toto by určite malo riešiť samotné 

ministerstvo zdravotníctva, ako to zjednodušiť, atď., to by bol 

veľký prínos zo strany ministerstva zdravotníctva. A určite som 

nemyslel ani to politikárčenie, tak takým spôsobom, skôr som to 
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myslel, že sa tu politikárči, ale skôr nejaké tie veľké politické 

témy nechajme na tú veľkú politiku, na tú vládu, na ten parlament 

a tu naozaj sme sa snažili vždy akože riešiť veci pragmaticky.  

Ak už nikto, ukončujem možnosť prihlásiť sa do diskusie. Vidíte, 

je to len jedno malé uznesenie, ktorým teda ponúkame samosprávam 

tieto nemocnice za euro a akú diskusiu to dokáže vyvolať. To bolo 

vždy, či to je môj predchodca, za mňa, aj za mojich predchodcov, 

vždy proste téma zdravotníctva, každý sa tomu rozumel, atď.. 

Nechcem nikoho znevažovať, ale mali by sme sa trošku pragmaticky 

prakticky preniesť do tých, do tých reálnych vecí, do tých čísel, 

do toho prostredia, v ktorom sme, v ktorom fungujeme a tam 

prijímať tie rozhodnutia a rozhodnutia hlavne tie, ktoré vieme 

ovplyvniť. Takže ďakujem za túto diskusiu. Z diskusie vyplynul 1 

návrh uznesenia, ktorý predložil pán poslanec Janas, budeme 

hlasovať najskôr o tomto návrhu. A ja len teda zopakujem, že 

nesúhlasím s týmto návrhom, pretože na jednej strane Karol je 

proti tým krokom, ktoré my robíme a toto uznesenie, ktoré 

predložil, mu dovolí robiť na meste tieto kroky, ktoré zakazuje 

Trenčianskemu samosprávnemu kraju. Takže nech sa páči, panie 

poslankyne a páni poslanci, hlasujeme najskôr o návrhu uznesenia 

pána poslanca Janasa. Nech sa páči, hlasujeme.  

 

ZA: 11 poslancov, PROTI: 3, ZDRŽALO SA: 21 poslancov, NEHLASOVALI: 

2. Návrh pána poslanca Janasa sme neschválili. 

 

Na základe uvedeného výsledku hlasovania uznesenie nebolo prijaté. 

 

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

A budeme teraz hlasovať o návrhu uznesenia tak, ako bolo 

predložené k tomuto materiálu číslo 9., že to teda chceme 

samosprávam ponúknuť za 1,-  euro, bez možnosti odovzdania 

prevádzky jednotlivých nemocníc tretiemu subjektu. Nech sa páči, 

hlasujeme.  

ZA: 29 poslancov, PROTI: 3, ZDRŽALI SA: 5, NEHLASOVALO: 0 

poslancov. Uznesenie k bodu číslo 9. sme schválili.  

 

U z n e s e n i e  číslo 363/2024 

(obsah uznesenia viď príloha  

       tejto zápisnice). 

 

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Čiže my teraz vlastne ako samosprávny kraj na základe tohto 

uznesenia odošleme tieto ponuky mestám za sumu 1,-  euro, teda tým 

samosprávam, ktoré budú mať o to záujem. A vieme to veľmi rýchlo 

zmanažovať, takže všetky tie majetky, tú zriaďovateľskú pôsobnosť 

prenesieme z Trenčianskej župy na tie samosprávy, ktoré o to 

požiadajú.  

 

10. Návrhy na zabezpečenie realizácie a spolufinancovania projek-

tov v rámci európskych štrukturálnych a investičných fondov.  

 Predkladala: Ing. Martina Lamačková - vedúca Odboru region.rozvoja  
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Písomný materiál je prílohou zápisnice. 

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Ďakujeme veľmi pekne, prejdeme k bodu číslo 10., a to sú 

eurofondové projekty, ktoré predloží, všetky tieto materiály      

v bode číslo 10. Martina Lamačková, vedúca Odboru regionálneho 

rozvoja. Jedná sa o 2 stredné odborné školy, na hornej Nitre. 

Takže nech sa páči, Martina, v krátkosti a ja potom navrhujem 

teda, aby si odôvodnila obidve naraz, diskusia je spojená, aj to 

hlasovanie, aby sme odhlasovali body 10. a) a 10. b) jedným 

hlasovaním, ak teda súhlasíte. Ďakujem veľmi pekne, nech sa páči.  

 

10. 

a) Návrh na zabezpečenie realizácie a spolufinancovania projek-

tu v rámci Programu Slovensko 2021 - 2027 s názvom "Moderni-

zácia odborného vzdelávania na hornej Nitre – SOŠ OaS   

Prievidza".  

b) Návrh na zabezpečenie realizácie a spolufinancovania projek-

tu v rámci Programu Slovensko 2021 - 2027 s názvom "Moderni-

zácia odborného vzdelávania na hornej Nitre – SOŠ Handlová“. 

 

 

Ing. Martina Lamačková (vedúca Odboru region.rozvoja TSK)  

Ďakujem veľmi pekne za slovo, vážený pán predseda, pani podpred-

sedníčka, páni podpredsedovia, panie poslankyne a páni poslanci, 

vážení prítomní. TSK je oprávneným žiadateľom v Programe Slovensko 

v rámci priority 8P1 Fond na spravodlivú transformáciu a pokra- 

čujeme v predkladaní žiadostí o nenávratný finančný príspevok     

na modernizáciu odborného vzdelávania na hornej Nitre. Dovoľte mi 

predložiť vám v bode a.) projekt s názvom Modernizácia odborného 

vzdelávania na hornej Nitre, Stredná odborná škola obchodu        

a služieb Prievidza. Projekt bude realizovaný v Strednej odbornej 

škole obchodu a služieb v Prievidzi. Aktivitami projektu sú 

stavebné úpravy, rekonštrukcia vnútorných priestorov hlavnej 

budovy, prestavba objektu bývalej aranžovne na školské dielne    

pre gastronomické odbory. Predmetom projektu je ďalej nákup 

moderného vybavenia, IKT vybavenie 3D, 3D učebne virtuálnou 

realitou, multimediálna miestnosť a v neposlednom rade aj vzdelá-

vanie 20 pedagogických zamestnancov pre skvalitnenie vyučovacieho 

procesu. Celkové oprávnené náklady projektu, teda celkové 

oprávnené výdavky sú vo výške 4.347.826,09 EUR, z toho paušálna 

sadzba vo výške 7% na pokrytie ostatných výdavkov projektu je 

284.437,22 EUR. Žiadaná výška nenávratného finančného príspevku je 

vo výške 4.000.000,- EUR, čo je zároveň maximálna možná výška 

jednej žiadosti. Spolufinancovanie TSK vo výške 8% predstavuje 

347.826,09 EUR a výdavky nad rámec maximálnej výšky celkových 

oprávnených výdavkov, teda nad rámec maximálnej výšky NFP a 

povinného spolufinancovania predstavuje sumu 542.254,54 EUR. Tieto 

neoprávnené výdavky, pokiaľ budú celkové výdavky projektu znížené, 

procesom verejného obstarávania sa znížia, neubudne nám teda z 

nenávratného finančného príspevku. Projekt bude predstavovať 

výdavky rozpočtu TSK na roky 2025 a 2026. Žiadosť o nenávratný 
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finančný príspevok bola predložená 31. júla a schválená bola 23. 

augusta. Pre uzatvorenie zmluvy o NFP je potrebné schválenie 

Zastupiteľstvom TSK.  

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

To sú obidva body už, hej?  

Ing. Martina Lamačková (vedúca Odboru region.rozvoja TSK)  

To bol jeden, to bol prvý.  

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Tak ale vyzeralo to tak, akože už keby dva hovoríš.  

Ing. Martina Lamačková (vedúca Odboru region.rozvoja TSK)  

Dlho, hej?  

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Dobre, však poslanci videli. Ďakujem veľmi pekne, tú možnosť 

vidieť. Pani poslankyňa Porubcová, otváram diskusiu k tomuto bodu.  

PaedDr. Eleonóra Porubcová (podpredsedníčka TSK)  

Ďakujem pekne za slovo. Vážení kolegovia, len aby ste teda vedeli, 

že toto je ďalšia vec, ktorá ma teda neskutočne pridvihuje, 

pretože my ako gymnázium sme nežiadali preto, lebo nie sme 

adresát, my žiadať nemôžeme. Je to veľmi smutné, lebo 71% 

technickej inteligencie na Slovensku pochádza z gymnázií. Je iná 

vec, koľko detí sa na štúdium, jedna vec je teda, koľko detí sa    

na štúdium prihlási a druhá vec je, koľko detí štúdium na technic- 

kých odboroch ukončí. 71% skončenej technickej inteligencie 

pochádza z gymnázií a do gymnázií neinvestujeme v tomto zmysle ani 

jeden jediný cent. Potom je veľmi ťažké naozaj aj tú inteligenciu, 

ktorá pochádza z týchto škôl a mnohé sú takmer v stave, ako keď 

tam chodili ich rodičia, potom im ťažko povedať, že ľudia, 

zostávajte tu, venujte sa tomu, však jedného dňa sa vybudujú aj 

tieto typy škôl. To je, je to nespravodlivé. Tak ako je to žiadna 

spravodlivá transformácia, to je nespravodlivá transformácia 

hornej Nitry, pretože aj tá vylučuje gymnáziá. Je to veľmi smutné 

a čo je teda oveľa dôležitejšie ako smutné. Je to krátkozraké. 

Ďakujem.  

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Ďakujem veľmi pekne za tento príspevok. Áno, je to pravda. Nemôže 

žiadať ani partizánske, ani prievidzské gymnázium naše, z Fondu 

spravodlivej transformácie, tak vieme to riešiť, však sme pomohli 

gymnáziu z vlastných zdrojov v minulosti, tak budeme hľadať 

finančné prostriedky tiež niekde ide mimo Fondu spravodlivej 

transformácie. Ten je nastavený - len odborné školy. Je to 7 škôl, 

6 je z okresu Prievidza a jedna škola je z okresu Partizánske. Aby 

to zaznelo. Ďakujeme veľmi pekne, ešte niekto do diskusie? Ak 

nikto, ukončujem možnosť hlásiť sa do diskusie a budeme hlasovať   

o návrhu oboch uznesení 10. a) a 10. b) jedným hlasovaním. Takže 

nech sa páči, pani poslankyne, páni poslanci, hlasujeme.  

 

ZA: 24 poslancov, PROTI: 0, ZDRŽALO SA: 0, NEHLASOVALO: 12. 

Uznesenie k bodu číslo 10. a) a 10. b) sme schválili. Ďakujem 

veľmi pekne.  
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U z n e s e n i e  číslo 364/2024 

(obsah uznesenia viď príloha  

 tejto zápisnice). 

 

U z n e s e n i e  číslo 365/2024 

(obsah uznesenia viď príloha  

      tejto zápisnice). 

 

 

11. Návrh na menovanie riaditeľa kultúrneho zariadenia v zriaďo-

vateľskej pôsobnosti Trenčianskeho samosprávneho kraja. 

    Predkladal: Ing. Marek Briestenský – riaditeľ Úradu TSK 

 

Písomný materiál je prílohou zápisnice. 

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Prejdeme k bodu číslo 11., to je Návrh na menovanie riaditeľa 

kultúrneho zariadenia v zriaďovateľskej pôsobnosti Trenčianskeho 

samosprávneho kraja. Má to predložiť Martina Knappová, ale tú som 

pustil, pretože má teplotu. Takže prednesie to pán riaditeľ úradu, 

Marek Briestenský, s tým, že sa jedná o Verejnú knižnicu Michala 

Rešetku tu v Trenčíne. Takže v krátkosti, nech sa páči.  

Ing. Marek Briestenský (riaditeľ Úradu TSK)  

Ďakujem za slovo, pán predseda. Vážený pán predseda, pani 

podpredsedníčka, vážení páni podpredsedovia, pán hlavný kontrolór, 

panie poslankyne, páni poslanci, kolegyne, kolegovia, hostia, 

dovoľte, aby som priniesol na rokovaní Zastupiteľstva TSK bod 

číslo 11. Návrh na menovanie riaditeľa kultúrneho zariadenia       

v zriaďovateľskej pôsobnosti TSK. Jedná sa konkrétne o Verejnú 

knižnicu Michala Rešetku. Na základe splnených kvalifikačných      

a odborných predpokladov, ako aj výsledkov výberového konania, 

predkladáme Zastupiteľstvu TSK Návrh na vymenovanie riaditeľa 

kultúrneho zariadenia - Verejnej knižnice Michala Rešetku, pána 

Petra Martináka s platnosťou a s menovaním od 24. 9. 2024. 

Výberového konania sa zúčastnili traja uchádzači, z toho bol 

úspešný pán riaditeľ, jednohlasne. Komisia pre kultúru, školstvo, 

vzdelávania a šport tiež odsúhlasila dané meno. Ďakujem          

za pozornosť.  

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Ďakujem veľmi pekne za uvedenie tohto personálneho bodu. Otváram 

diskusiu k tomuto bodu. Ak sa chcete, pani poslankyne, páni 

poslanci, spýtať pána Mgr. Petra Martináka niečo, tak je tu        

k dispozícii, je prítomný a je ochotný odpovedať na vaše otázky. 

Je to dlhoročný, Peter, ak by ste sa mohli postaviť vzadu, že je  

dlhoročný zamestnanec práve Verejnej knižnice Michala Rešetku. 

Takže z troch kandidátov vybrala komisia teda jedného súčasného, 

dlhoročného zamestnanca, pána Mgr. Petra Martináka.  

Ak nikto, uzatváram možnosť hlásiť sa do diskusie a budeme 

hlasovať o návrhu uznesenia pod bodom číslo 11.. Samozrejme, pán 

Martinák bude menovaný zastupiteľstvom na dobu určitú na 5 rokov 

tak, ako sme si schválili v minulosti v týchto zásadách. Nech sa 

páči, hlasujeme.  
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ZA: 22 poslancov, PROTI: 0, ZDRŽALO SA: 0, NEHLASOVALO: 14. 

Uznesenie k bodu číslo 11. sme schválili. 

 

U z n e s e n i e  číslo 366/2024 

(obsah uznesenia viď príloha  

      tejto zápisnice). 

 

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Ďakujem veľmi pekne a želám vám, pán novozvolený riaditeľ, všetko 

najlepšie a nech sa Vám darí! Máte ťažký projekt teraz pred sebou  

v rámci EHMK 2026 s knižnicou, takže držím palce, nech sa vám 

darí, ďakujem veľmi pekne.  

 

 

12. Priorizovaný zásobník investičných zámerov Trenčianskeho    

samosprávneho kraja na rok 2025. 

    Predkladala: Mgr. Monika Horváthová-manažér Hodnoty za peniaze  

 

Písomný materiál je prílohou zápisnice. 

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Prejdeme k bodu číslo 12., a to je Priorizovaný zásobník 

investičných zámerov Trenčianskeho samosprávneho kraja na rok 

2025. Predkladá pani Mgr. Horváthová, manažér Value for Money, 

Hodnoty za peniaze. Takže nech sa páči, máte slovo.  

Mgr. Monika Horváthová (manažérka pre Value for Money)  

Dobrý deň prajem všetkým. Vážený pán predseda, vážená pani 

podpredsedníčka, páni podpredsedovia, vážený pán kontrolór, 

poslankyne, poslanci, milí kolegovia a milí hostia, dovoľte mi 

uviesť bod číslo 12. na rokovaní zastupiteľstva, a síce Priori-

zovaný zásobník investičných zámerov Trenčianskeho samosprávneho 

kraja, ktorý je pripravený na rok 2025 a obsahuje investičné 

zámery TSK a všetkých organizácií v zriaďovateľskej pôsobnosti 

TSK. Investičné zámery, ktoré obsahuje tento zásobník, boli 

vyhodnotené Útvarom Hodnoty za peniaze podľa metodiky ÚHP ako 

prínosné, s odporúčaním ich zaradenia do strategického plánovania 

investícií. Základným nástrojom pre hodnotenie je dotazník 

zostavený na základe multikriteriálnej analýzy tak, aby sa medzi 

priorizované zámery dostali len tie, ktoré preukážu čo najefek-

tívnejšie využitie a udržateľnosť projektu. Hodnotiace kritériá    

s najvyššou váhou boli nasledovné:  

- naviazanosť zámeru na strategický cieľ, naliehavosť investície, 

štádium prípravy zámeru, priorita zámeru stanovená OvZP a TSK, 

merateľné ukazovatele skupiny obyvateľov, ktoré budú realizáciou 

projektu pozitívne ovplyvnené.  

Dotazníky boli vyplnené predkladateľmi investičných zámerov a boli 

odkonzultované príslušným odborom Úradu TSK, pod ktorý 

predkladateľ spadá a následne boli vyhodnotené Útvarom Hodnoty    

za peniaze formou bodovania v zmysle metodiky ÚHP. Do zásobníka 

investičných zámerov bolo Útvarom Hodnoty za peniaze v roku 2024 

predložených 693 investičných zámerov TSK a organizácií v zriaďo-

vateľskej pôsobnosti, z ktorých 240 dosiahlo minimálny požadovaný 
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počet bodov a boli do tohto zásobníka zaradené na rok 2025.  

V prvej kategórii od 100.000,- EUR do 3 miliónov bolo vyhodno-

tených 186 zámerov v celkovom objeme 141.000.000,- EUR. V druhej 

kategórii od 3 miliónov do 10 bolo vyhodnotených 23 investičných 

zámerov v celkovom objeme 100.000.000,- EUR a v tretej kategórii 

nad 100.000.000,- boli vyhodnotené 4 investičné zámery v celkovom 

objeme 132.000.000,- EUR. 27 projektov zostalo nekategorizovaných, 

pretože nepoznáme predpokladané odhady investičných nákladov. 

Tento dokument má odporúčací charakter a slúži na podporu 

rozhodovacích procesov a prípravy rozpočtu TSK kraja. Je zároveň 

otvoreným dokumentom, ktorý sa bude každoročne aktualizovať. 

Ďakujem pekne za pozornosť.  

Ing. Jozef Trstenský (podpredseda TSK)  

Ďakujem. Nech sa páči, otváram rozpravu k predloženému materiálu. 

Nikto sa nehlási do rozpravy, budeme hlasovať, poprosím.  

 

ZA: hlasovalo 22 poslancov, PROTI: nebol nikto, nikto: SA NEZDRŽAL 

HLASOVANIA. Konštatujem, že uznesenie nebolo prijaté nadpolovičnou 

väčšinou všetkých poslancov.  
 

U z n e s e n i e  číslo 367/2024 

(obsah uznesenia viď príloha  

      tejto zápisnice). 

 

Ing. Jozef Trstenský (podpredseda TSK)  

Však je nás 44. 22 je 50%. Aha, tak dobre. Ospravedlňujem sa, 

schválili sme. Ďakujem predkladateľovi, Monika, ďakujeme.  

 

 

13. Výročná správa KOCR Trenčín región za rok 2023. 

Predkladal: Ing. Pavol Štefčík – výkonný riaditeľ KOCR  

Trenčín región   

 

Písomný materiál je prílohou zápisnice. 

Ing. Jozef Trstenský (podpredseda TSK)  

Nech sa páči, prejdeme k ďalšiemu bodu. To je tým, že si 

nevyťahujete karty, keď idete preč. Ale, to nech sa rieši potom. 

Ešte by som poprosil o stručné predloženie materiálu. Všetci ste 

ho mali k dispozícii, takže základné veci.  

Dobre, ďakujem. Chcel by som pozvať všetkých poslancov, ktorí sa 

nachádzajú v priestoroch mimo sály, aby sa vrátili do sály, aby 

sme mohli pokračovať v rokovaní Zastupiteľstva TSK, nakoľko 

momentálne nie sme uznášaniaschopní. Ďakujem všetkým za ochotu. 

Monika, vráťte sa, ešte budeme opakovať to hlasovanie.  

Monika, hačajte si, hačajte si, župan to, pán predseda to vyrieši. 

Ja neviem, kto má akú znalosť teda Rokovacieho poriadku, ale ak je 

tu niekto, kto tu má rokovací poriadok, že by to tak mohol aj 

prečítať teda. Ak sa tu nachádza rokovací poriadok. Pán poslanec 

Ďureje, nech sa páči.  

Mgr. Michal Ďureje, PhD. (poslanec)  

Ďakujem za slovo. Ja len pripomínam, že pri hlasovaní musíme byť 
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fyzicky prítomní v sále. Čo síce, keď sme mali zapustené karty     

v hlasovacích zariadeniach, bolo cez 60 %, ale hlasovalo tam, 

myslím si, že len 22 poslancov za. To sa nám nemôže stávať. Ak 

odchádzame z miestnosti, mali by sme si ju vyťahovať z hlaso- 

vacieho zariadenia. To uznesenie je formálne platné, sme ho 

odsúhlasili cez 60 % prítomných poslancov, ale ten počet poslancov 

tu nebol prítomný, nás bolo reálne 22. Je to platné, už ho 

neopakujme, ale pri tomto hlasovaní, pri tejto výročnej správe by 

sme mohli byť prítomní pri hlasovaní všetci, ktorí máme karty      

v hlasovacom zariadení.  

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Presne to sme už, pán poslanec Ďureje, riešili, vy ste to vtedy 

tiež riešil dotazom na nás. Tomáš, môžeš to zopakovať. Proste     

za prítomného sa považuje poslanec, ktorý má vloženú kartu, je to 

tak. Tak a je to tak, Karol asi aj u vás, nie? Takto je to tak, 

Igor, je to aj u vás. Takže, takže ste schválili ten bod 12., hej? 

Dobre, ďakujem veľmi pekne. Takže Paľko Štefčík, nech sa páči, bod 

číslo 13. Výročná správa KOCR Trenčín región za rok 2023. Veľmi, 

veľmi krátko, že je to za rok 2023, čo sa vám podarilo, to je 

všetko.  

Pavol Štefčík (výkonný riaditeľ KOCR Trenčín región)  

Ďakujem za slovo, pán predseda. Vážený pán predseda, pani 

podpredsedníčka a páni podpredsedovia, vážené panie poslankyne, 

páni poslanci, kolegovia, kolegyne, zástupcovia médií, drahí 

hostia. Dovoľte, aby som veľmi stručne prezentoval činnosť KOCR 

Trenčín región prostredníctvom výročnej správy za minulý rok.      

V rámci marketingu sme pokračovali v správe jednotného 

turistického portálu www.trencinregion.sk, ktorý jednak slúži     

na propagáciu atraktivít cestovného ruchu Trenčianskeho kraja, 

zároveň ako analytický nástroj pre nás, aby sme si vedeli 

vyhodnotiť, aké sú preferencie návštevníka a ďalej smerovať naše 

činnosti. Počas minulého roku navštívilo tento jednotný turistický 

portál 54.826 návštevníkov, čo bolo o 22% viac ako v predchá-

dzajúcom ročnom období. Na sociálnych sieťach facebookový profil 

Trenčín región si drží vysokú sledovanosť a dokonca, keď 

porovnávame rok 2022, 2023, stúpla návštevnosť o viac ako 200%. Čo 

sa týka Instagramu, tam sme zvýšili mieru interakcie publika      

o 100%, môžu za to príspevky s väčšou interakciou a teda s viac 

interegujúcimi prvkami. Zároveň sme sa snažili pokračovať vo vydá-

vaní novín Trenčín región, ktorý, žiaľ, v roku 2023 zmenil 

periodicitu na 4 vydania za rok, tento rok, chvalabohu sme sa 

dostali opäť na 6 čísel za rok, za čo vďačíme župe za oveľa lepší 

príspevok a vyšší finančný príspevok. Zároveň sme sa v oblasti 

marketingu a propagácie venovali inzercii a PR článkom. Veľká časť 

bola venovaná relácii S úsmevom po Slovensku. Premiéru tejto 

epizódy, ktorá bola venovaná Trenčianskemu samosprávnemu kraju, 

sledovalo celkovo 182.000 divákov v primetime a potom v repríze 

126.000 divákov. Celková sledovanosť teda epizódy za týždeň 

dosiahla mieru sledovanosti v hodnote 308.000. Taktiež sme 

venovali pozornosť aj printovej inzercii a ďalšej online inzercii 

na podporu letnej turisticko-poznávacej hry, ktorá niesla názov 
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„Po stopách škriatka Trenčanka“, sme natočili aj propagačné video, 

ktoré bolo promované prostredníctvom sociálnych sietí, jednak 

Facebooku, Instagramu, YouTube kanálu a bolo formátované na rôzne 

sociálne siete, a teda rôzne marketingové kanály tak, aby zasiahlo 

čo najširšie publikum. Jedným z dosť silných nástrojov na propa-

gáciu atraktivity cestovného ruchu, ale aj kultúrneho povedomia 

športového, športovej základne nášho kraja je newsletter, ktorý je 

pravidelne každý štvrtok odosielaný a je odosielaný na viac ako 

7000 e-mailových adries, takže je tam veľmi vysoký zásah. Čo sa 

týka podpory a prezentácie Trenčianskeho kraja, jeho atraktivít 

cestovného ruchu, bola to aj účasť na podujatiach, aktívna účasť 

na podujatiach, alebo aj mediálne výstupy, či už v televíznych 

reláciách, rozhlasových reláciách, ale aj spolupráca pri 

organizovaní presstripov a ciest novinárov. Taktiež sme sa 

venovali podpore podujatí, či už finančne alebo materiálnou 

podporou, môžem spomenúť Jilemnického jarnú 25-ku, Trenčiansky 

polmaratón alebo Medzinárodné dni cyklistiky. Čo sa týka podpory 

domáceho cestovného ruchu, venovali sme sa podpore aktivít 

členských oblastných organizácií cestovného ruchu a taktiež 

budovaniu drobnej infraštruktúry pre turistov. Podarilo sa nám 

uzatvoriť projekt siedmich grafických panelov. Posledná táto 

tabuľa, ktorá vyobrazuje akademickú rekonštrukciu hradu Považská 

Bystrica, teda Považského hradu si našla miesto práve pri tomto 

hrade, je to zároveň v blízkosti hradu, zároveň v blízkosti 

novovybudovaného úseku Vážskej cyklomagistrály. Ako som už 

spomínal, organizovali sme letnú hru „Po stopách škriatka 

Trenčanka“, do súťaže sa zapojilo viac ako 1000 návštevníkov, 

neboli to len návštevníci zo Slovenska, ale aj zo zahraničia, teda 

fokusovali sme záujem návštevníkov na menej známe turistické 

lokality a snažili sme sa ich premiešať s tými notoricky známymi. 

Venovali sme sa aj podpore domáceho cestovného ruchu, a to aj 

formou podpory alebo uznania ocenení Top v cestovnom ruchu         

v Trenčianskom kraji, opäť v rôznych kategóriách, a to pre 

ubytovacie zariadenia, Top inovácia v cestovnom ruchu, osobnosť, 

Top gastro, Top turistický produkt a aj zariadenie prístupné aj 

pre ťažko zdravotne postihnutých. Podarilo sa nám aj rozšíriť.  

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Ešte máte, koľko toho ešte máte?  

Pavol Štefčík (výkonný riaditeľ KOCR Trenčín región)  

Pár sekúnd. Alebo sa dostanem ku štatistikám.  

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Štatistiky, to vás určite zaujímajú, štatistiky.  

Pavol Štefčík (výkonný riaditeľ KOCR Trenčín región)  

Budem stručný. Rozšírili sme aplikáciu.  

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Bolo to na komisii, že? Regionálneho rozvoja, poslanci to dostali, 

je to zverejnené, boli k tomu nejaké pripomienky?  

Pavol Štefčík (výkonný riaditeľ KOCR Trenčín región)  

Nie.  

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Takže ďakujeme veľmi pekne, otváram diskusiu k tomuto bodu. Nech 
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sa páči, pán poslanec Žďárský, nech sa páči.  

MUDr. Šimon Žďárský (poslanec)  

Ďakujem pekne za slovo. Ďakujem teda aj za kratšiu prezentáciu. 

Chcem sa spýtať, ja teda Vás vnímam oveľa viac ako tie oblastné 

organizácie, možno je to tým, že sme tuto na kraji. Aká je 

spolupráca s tými oblastnými organizáciami? Čo by podľa vás 

pomohlo cestovnému ruchu v našom kraji? Len tak stručne a čo by 

ste možnože vy, ako by ste vy mohli prispieť. Ďakujem do budúcna.  

Pavol Štefčík (výkonný riaditeľ KOCR Trenčín región)  

Našou úlohou je podporovať našich členov, máme celkovo 4 oblastné 

organizácie cestovného ruchu, každá zastupuje dajme tomu teda ten 

prirodzený región cestovného ruchu v našom kraji - horná Nitra, 

horné Považie, Trenčín a okolie a potom kúpeľné mesto Trenčianske 

Teplice. Tvoríme a teda snažíme sa podporovať ich aktivity v našej 

miere, alebo v našich možnostiach. Podmienky sú také, aké sú, 

často tie oblastné organizácie sú poddimezované personálne, snažia 

sa v rámci svojich možnosti tvoriť produkt a my už teda ten 

produkt sa snažíme dávať do ucelenej formy a predávať ho teda 

návštevníkovi v rámci možností, alebo potom už na vyššiu úroveň    

a prezentovať ho na národnej úrovni.  

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Pán poslanec, ešte doplňujúca otázka? Nech sa páči.  

MUDr. Šimon Žďárský (poslanec)  

OK, to je to, čo robíte. Neviem, že ako dobre funguje tá 

spolupráca, na to som nedostal odpoveď. A čo by teda pomohlo podľa 

vás najviac? Zopár riešení pre turistický ruch v našom kraji? 

Ďakujem.  

Pavol Štefčík (výkonný riaditeľ KOCR Trenčín región)  

Otvárajú sa teraz nové možnosti, teda novovzniknuté ministerstvo 

cestovného ruchu a športu, vznikajú nové možnosti financovania. 

Uvidíme, že či budú tieto možnosti schválené, či prejdú. Teda 

financie sú asi hlavne to, čo hýbe, takže počkáme si na to. Budú 

to nové príležitosti, ako vytvárať produkty. Tá komunikácia       

s oblastnými organizáciami, našimi oblastnými organizáciami je, 

myslím si, dobre nastavená a môže to byť, samozrejme, lepšie. 

Budeme sa snažiť a vždycky sa snažíme robiť maximum pre podporu 

domáceho cestovného ruchu.  

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Ja mám jednu otázku, ktorá vznikla z tohto, ten Fond na podporu 

cestovného ruchu, ktorý schvaľujeme v parlamente, teraz že má 

vzniknúť, tak vy budete môcť čerpať z tohto Fondu na podporu 

cestovného ruchu, alebo nie? Ako KOCR-ka.  

Pavol Štefčík (výkonný riaditeľ KOCR Trenčín región)  

Mali by sme, mali by sme mať príležitosť, ale taktiež by som dal 

ešte do povedomia, že otvára sa ešte ďalšia možnosť financovania. 

Jednak môžeme čerpať dotáciu z ministerstva cestovného ruchu       

a športu ako každý rok, ale teraz sa nám ešte otvára ďalšia 

možnosť, z nášho nároku výšky čerpania dotácií môžeme ešte podávať 

projekt na 50% z tohto nároku, takže to budú ďalšie financie, 

ktoré budeme môcť využiť, ak to teda prejde a bude to schválené.  
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Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

V rámci toho Fondu na podporu cestovného ruchu, tam KOCR-ky budú 

aj v tej správnej rade, v tom borde zastúpené, alebo ako?  

Pavol Štefčík (výkonný riaditeľ KOCR Trenčín región)  

Tam KOCR-ky nie sú zastúpené, tam je zastúpená asociácia, myslím 

si a potom ešte Zväzy hotelov a reštaurácií, ale KOCR-ky nie.  

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Dobre, ďakujem. Pán poslanec Žďárský, ešte raz.  

MUDr. Šimon Žďárský (poslanec)  

Chcem sa spýtať, neviem, asi to tu niekde je, ale koľko teda máte 

na vašu činnosť ročný rozpočet a koľko z toho ide z kraja? 

Ďakujem.  

Pavol Štefčík (výkonný riaditeľ KOCR Trenčín región)  

Tak výška členského príspevku, ak si teraz dobre pamätám, TSK, 

bolo to 350.000,-. Teraz po novom sme žiadali o zvýšenie, aby sme 

dokázali pokryť ďalšie 2 čísla novín magazínu Trenčín región, 

takže výška 450.000,-, no a potom tie členské príspevky oblastných 

organizácií, tam sa pohybujeme okolo 20.000,-. Takže toto je      

z hľadiska členských príspevkov. Potom máme nárok na dotáciu       

z ministerstva cestovného ruchu a športu, ktorá v budúcom roku 

bude predstavovať čiastku 97.000,-, ak sa nemýlim.  

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK) 

Ďakujeme pekne. Čiže vidíte, pán poslanec, že väčšinou to ťahá 

Trenčiansky samosprávny kraj zo svojho rozpočtu, KOCR-ku. Nech sa 

páči. Už poslednýkrát podľa rokováku.  

MUDr. Šimon Žďárský (poslanec)  

Jasné, v poriadku. Z tých zdrojov, ktoré máte, viete pokryť dobre 

vašu činnosť? Alebo samozrejme, viem, že vždycky je treba peňazí 

viac, ale ako ste spokojní s týmito peniazmi? Ďakujem.  

Pavol Štefčík (výkonný riaditeľ KOCR Trenčín región)  

No ako som povedal, vždycky sa dá lepšie. Samozrejme, musíme 

vychádzať z toho, čo máme k dispozícii, situácia je ťažká. Ako sme 

aj na tomto zastupiteľstve mohli počuť, v podstate snažíme sa 

vychádzať, robiť aktivity v rámci našich možností a finančných 

možností. Hlavne takto.  

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Dobre, ďakujem veľmi pekne, ešte niekto do diskusie? Ak nikto, 

uzatváram možnosť hlásiť sa do diskusie a budeme pani poslankyne, 

páni poslanci, hlasovať o návrhu uznesenia pod bodom číslo 13. 

Výročná správa KOCR Trenčín región za rok 2023. Nech sa páči, 

hlasujeme.  

ZA: 24 poslancov, PROTI: 0, ZDRŽALO SA: 0, NEHLASOVALO: 11. 

Uznesenie k bodu číslo 13. a Výročnú správu KOCR Trenčín región   

za rok 2023 sme schválili. Ďakujem veľmi pekne pánovi Štefčíkovi.  

 

U z n e s e n i e  číslo 368/2024 

(obsah uznesenia viď príloha  

      tejto zápisnice). 
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Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Prejdeme k bodu číslo 14., a to je Diskusia - Rôzne. Nech sa páči, 

panie poslankyne, páni poslanci. Karol, nech sa páči. 

 

 

14. Diskusia – Rôzne. 
 

doc. PhDr. PaedDr. Karol Janas, PhD. (poslanec)  

Ďakujem. Ja budem len veľmi krátky, lebo to nechcem naťahovať. 

Chcem sa poďakovať všetkým za korektnú diskusiu k tomu bodu, ktorý 

sme tu mali ohľadne zdravotníctva. Hlasovanie ukázalo, kam sa to 

asi s našimi nemocnicami poberie. Napriek tomu, my si počkáme     

na tú ponuku, ktorá príde. Len jednu vec sa chcem dôrazne, ale 

naozaj dôrazne ohradiť. Pán predseda, vyprosím si, aby niekto 

hovoril, že ja som chcel robiť to, čo robíte vy. Ani Považská 

Bystrica, ani Myjava, ani Prievidza s AGELom nerokuje. Jediný, kto 

tu rokuje s AGELom, je TSK. Napriek tomu, že ešte ani verejná 

súťaž nie je. Takže ja si vyprosím, aby sa tu rozprávalo, že my 

chceme robiť to isté. Moje uznesenie, povedal to aj pán poslanec 

Halabrín, malo trochu uvoľniť ruky samosprávam, pretože tak, ako 

ste to pripravili, to je pripravené tak, aby to samosprávy museli 

odmietnuť a aby ste vy povedali - no čo máme robiť? Ponúkli sme to 

tým samosprávam, oni to odmietli. A ak príde taká ponuka aj, tak 

ja len navrhujem, keď budú vianočné odmeny, právny odbor si 

zaslúži naozaj mimoriadne vysoké.  

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Karol doteraz, keď to župa financovala, bolo všetko v poriadku, 

60.000.000,- keď sme dávali. Tak ste to mohli zobrať skôr. Ako 

samospráva ste to mohli zobrať ako skôr. Áno, lebo sa vám uvoľňujú 

ruky ako samospráve. A potom si s tým môžete robiť, čo chcete. 

Takže tak. Nech sa páči, pán poslanec Žďárský.  

MUDr. Šimon Žďárský (poslanec)  

Ďakujem za slovo. Ja by som chcel otvoriť inú tému, ale tiež 

závažnú. Médiá miestne obletela správa, že vy, pán predseda, ste 

odmietli vymenovať novozvolenú riaditeľku Gymnázia Ľudovíta Štúra 

v Trenčíne a s odôvodnením, ktorá teda bola riadne zvolená Radou 

školy s odôvodnením, že nezapadá do vašej koncepcie. Tak by som 

vás poprosil, aby ste to možno trošku dovysvetlili a najmä        

v kontexte toho, že mali sme tu počas leta voľbu riaditeľa 

športovej školy, kedy riaditeľka bola taktiež zvolená Radou školy 

a tú ste vymenovali. A keď hovoríte, že toto Vám nezapadalo      

do koncepcie, tak ja Vám poviem niekoľko bodov, ktoré by mne 

nezapadali do koncepcie, ak by som bol na vašom mieste. Kde začať? 

Od nástupu pani riaditeľky odišlo kvantum skúsených odborníkov     

v oblasti športu, trénerov, a pod. v podstate tých, ktorí mali 

najlepšie výsledky. Ja s tým nechcem túto kolegov zaťažovať, ale 

keď chceme zvrátiť ten trend, ktorým je znižovanie aj našej 

športovej úrovne, vieme, že na olympiáde sme mali najmenej 

účastníkov, najmenej medailí a ešte aj tá jedna medaila, bola 

samozrejme skvelá, ale nebola to medaila v atletike, alebo         

v cyklistike, tzn. menej konkurenčný šport, tak my musíme ako keby 
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sa deťom alebo mladistvým v tomto veku venovať, pretože to je 

najväčší problém slovenského športu, že my vlastne už o profesio-

nálnych športovcov sa vieme postarať, ale nevieme sa postarať až 

tak dobre oproti iným štátom o tých násťročných a o tých ľudí, 

ktorí sú v puberte. No a od začiatku, keď nastúpila pani 

riaditeľka, sa na základe toho bačovania tam začali veľké spory   

na škole. Odišli niektorí zamestnanci, niektorí sa s ňou aj súdili 

a dva tieto súdne spory škola prehrala. Tzn., že za rozhodnutie 

pani riaditeľky bude niesť finančnú zodpovednosť inštitúcia, tak 

to je jeden bod. Druhý bod je zníženie športových výsledkov. Ja 

keď som bol na tom vypočúvaní, dobre som sa na to pripravil, tak 

kedysi tá škola mala okolo, myslím, 90 medailí, čo sa týka 

majstrovstiev Slovenska, teraz ich nemá ani, ani 10. Športovú 

úroveň si škola dokazuje tak, že žiaci školy chodia pretekať     

so žiakmi nešportových škôl a na takýchto školách a na takýchto 

súťažiach potom oni vyhrávajú. Tzn., že predstavte si vaše deti, 

ktoré normálne chodia do školy a proti nim bude behať nejaký 

trénovaný športovec, ktorý trénuje, ja neviem, 8× do týždňa.      

A toto je tá úroveň, ktorá je. Znižujú sa jednotky pre športovú 

prípravu. Je tam kopec a kopec ďalších vecí a ja by som to, 

zoberme si to, koľko športov tam vlastne zostalo, zostali tie 

kolektívne športy, ale tie individuálne športy, s ktorými 

mimochodom táto škola začínala, ako je atletika, cyklistika, 

kanoistika a plávanie, sú dosť zdecimované. Táto škola nemá už ani 

jedného plavca. Neviem, či je nejaký jeden kanoista, atletika pár 

ľudí a cyklistika pár ľudí, kedy tam neustále musí bojovať ten 

tréner s pani riaditeľkou a auto, a dôkazom toho je, že auto, 

ktoré dala župa, aby ho tí športovci využívali, je doteraz 

zaparkované v garáži. Mne tu nejde o pani riaditeľku, o pána 

trénera cyklistiky, za ktorého btw. nie je náhrada. Mne tu ide     

o tie deti, ktorým by som rád doprial to, čo som tam zažíval ja     

na tej škole, keď som tam chodil, pretože v roku, keď som 

maturoval, som bol zvolený za žiaka školy vďaka mojim výborným 

študijným a športovým výsledkom a myslím si, že táto škola má čo 

dať mladistvým a dospievajúcim ako po športovej stránke, tak      

po akademickej stránke. Ale z môjho pohľadu sa to nedá robiť      

s niekým, kto robí takéto fatálne chyby, kto absolútne nerozumie 

profesionálnemu športu. A môžme sa baviť o tých konkrétnych 

veciach, hej. Že povie, že je v poriadku, že na tréning chodí 

jeden tréner a na preteky ide druhý tréner. Že keď ide tréner      

s deckami na sústredenie, čo je bežná časť výkonu práce, tak si 

musí brať dovolenku. A podobné veci. Proste opísal by som to 

slovami juniorského majstra sveta, seniorského majstra sveta, 

bývalého trénera nórskej kanoistickej reprezentácie, súčasného 

trénera slovenskej kanoistickej reprezentácie Rastislava Kužela, 

ktorý povedal, že táto osoba robí veci nie v prospech športu, ale 

proti športu a proti tejto príprave. Minimálne je to cítiť       

na týchto športoch, v tých ostatných sa nevyznám. Toto nie sú pre 

vás, pán predseda, nejakým spôsobom nové informácie. Viem, že sme 

sa už o tom aj rozprávali. Chcem to dať možno na vedomie aj 

kolegom. Úprimne, mne je úplne jedno, kto tú školu bude riadiť. Ja 
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nemám žiadneho preferovaného kandidáta, ale vidím tam toľko 

zlyhaní, od šikany zamestnancov, šikany žiakov, ktoré sú proste 

zdokumentované, prehratých súdnych sporov a zhoršovaní vlastne 

športovej prípravy pre našich športovcov. Ja si myslím, že naozaj 

v tom stave, za každých okolností by to nebolo dobré, ale v tom 

stave, v akom je slovenský šport, si nemyslím, že znižovať nároky, 

rušiť športy a robiť niečo proste proti tomu pomáha. A ja to len 

dávam ako keby do kontextu toho, že teda inú riaditeľku, lebo sa 

vám nepáčila tá prezentácia, ste nevymenovali a toto ste 

vymenovali. Takže by som vás poprosil, aby ste to mne aj mojim 

kolegom ozrejmili. Ďakujem pekne.  

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Ďakujem veľmi pekne, pán poslanec, za túto tému. Čo sa týka 

Gymnázia Ľudovíta Štúra, tak pani riaditeľka, ktorá bola v druhom 

kole teda zvolená, teda Radou školy za riaditeľku Gymnázia 

Ľudovíta Štúra, tak mi bolo odporučené, aby som ju nevymenoval.  

A to z dôvodu, že sa v tej koncepcii venovala súčasnej práci, iba 

to, čo urobila a nehovorila o tom, čo bude s Gymnáziom Ľudovíta 

Štúra ďalej v budúcnosti. Tak som ju nevymenoval, vypísal som nové 

výberové konanie. Kľudne sa môže znova prihlásiť, neviem, kedy je 

presne termín tohto výberového konania, ak teda doplní tú svoju 

koncepciu a zasa ja o tom nerozhodujem, budú o tom rozhodovať 

členovia Rady školy, vrátane poslancov Zastupiteľstva TSK, tak 

bude menovaná. Čiže ten dôvod bol taký, že pani riaditeľka, ktorá 

bola v druhom kole zvolená Radou školy, nepredložila tú budúcnosť 

Gymnázia Ľudovíta Štúra. Čiže beží ten proces, že je vypísané nové 

výberové konanie. Ak sa prihlási, doplní tú koncepciu a poslanci    

a celá Rada školy ju zvolí, teda minimálne 8 zo 14 členov Rady 

školy, tak ju, samozrejme, potom vymenujem. Čo sa týka samotnej 

Strednej športovej školy. Škoda, že tu nie je pani riaditeľka, tá 

by asi sa dokázala brániť a možno nejakým spôsobom reagovať       

na vás. Ak je to možné, tak ja si ju kľudne zavolám aj na ďalšie 

zastupiteľstvo a teda nech sa s vami konfrontuje, porozprávajte 

sa, povedzte, nech príde vysvetliť ona teda pred poslancami, ako 

funguje Stredná športová škola. Viem, že strašne veľmi veľa 

urobila teraz aj pri tej Regionálnej hokejovej akadémii, možno je 

tam teraz viac kolektívnych športov, ako je tých individuálnych 

športov, čo teda vidím aj ja a proste tá Rada školy by mala tiež 

povedať čo do toho, aké smerovanie určiť tejto školy, či bude viac 

kolektívnych športov, alebo budú takéto kolektívne športy, alebo 

bude viac individuálnych športov a v rámci tých individuálnych 

športov toto utlmíme, tento individuálny šport budeme ďalej 

rozvíjať. Čiže k tomu ja sa neviem teraz takýmto spôsobom 

vyjadriť, ale možno je dobré, ak by pani riaditeľka prišla povedať 

teda o fungovaní Strednej športovej školy aj na zastupiteľstvo, 

prípadne na Komisiu školstva. Nech sa páči, pán poslanec.  

MUDr. Šimon Žďárský (poslanec)  

Ja som túto debatu na vypočutí s pani riaditeľkou absolvoval. 

Prišiel som kvôli tomu na otočku z Chorvátska, takže asi by sa 

dalo povedať, že mi na tom celkom záleží. A ja sa budem veľmi rád 

mýliť, pán predseda, veľmi rád, keď škola bude mať výsledky, keď 
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žiaci budú spokojní a nebudú šikanovaní, keď nebudú odchádzať 

zamestnanci a keď škola nebude doplácať na rozhodnutia tejto 

osoby. A to vy viete, že prehrala 2 súdne spory, a že to auto 

proste, ktoré ste dali v dobrej viere ako fanúšik cyklistiky, tam 

stojí a tí cyklisti ho nemôžu používať a tí cyklisti z toho trpia 

najviac. A neviem, či my očakávame, že získame olympijskú medailu 

z volejbalu. Ja by som tipoval, že asi nie. Skôr sa nájde nejaký 

šikovný človek, ktorý v nejakom individuálnom športe takéto niečo 

dokáže aj napriek tým podmienkam, ktoré tu máme. Takže ja som už 

túto debatu s pani riaditeľkou absolvoval a musím povedať, že to 

bolo veľmi zaujímavé, že toľko demagógie už som dlho nepočul. Ak 

ma chce niekto obviňovať z toho, ja som bol obviňovaný, že či 

nemám rád školu a pod. a takéto hlúposti. To je to politikárčenie, 

o ktorom ste mi hovorili, to sú tie proste naratívy, ktoré toto    

a ja ešte raz hovorím, v tomto prípade ja budem ten prvý, kto sa 

bude strašne rád mýliť, strašne rád. V tomto sa chcem sto-

percentne mýliť, a atď.. Takže tam boli dôvody, na základe 

ktorých, veď proste to bolo nie, že niekto v prezentácii, koho 

zvolí Rada školy, s kým asi sú tí zamestnanci, rodičia a niekto 

spokojní, tam niečo nespomenie v prezentácii. Ale tu reálne 

prichádza škola o peniaze kvôli rozhodnutiam tejto osoby.  

A za ďalšie, ja nemám problém s tým, keď sa povie, že koncepcia 

je, zrušiť individuálne športy, venovať sa iba kolektívnym, naozaj 

s tým nemám problém, len to proste treba povedať. A tam sa dialo 

kopec, kopec ďalších vecí. Skúste sa spýtať nejakých zamestnancov, 

ktorí odišli, nejakých trénerov, ktorí odišli, alebo tých, ktorí 

tam nejako zubami-nechtami proste ešte zostávajú. Ja si to 

pamätám, túto školu ako, ako dobré miesto, miesto, kde bolo tých 

športov viacej. Teraz tie športy, s ktorými táto škola začínala, 

sú zdecimované. Takže ak toto nie je dostatočný dôvod, verzus to, 

že niekto nespomenie v prezentácii budúcnosť, tak tomu ja 

nerozumiem, ale možno je to len tým, že som nechápavý. Ďakujem.  

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Možno stratégia Strednej športovej školy je naozaj podporovať viac 

kolektívnych športov ako individuálnych. To ja vám neviem povedať 

teraz. Neviem čo máte proti kolektívnym športom? Sme prvýkrát 

tuším dostali Slovensko na Majstrovstvá sveta vo volejbale, ak si 

to dobre pamätám. Nejdem teraz polemizovať s vami, kľudne 

navrhnite odvolanie pani riaditeľky Strednej športovej školy, nech 

sa príde ona sem brániť, alebo cez komisiu, alebo tu na zastupi-

teľstve. Prejdite si to celé a potom sa rozhodne. Podľa 

rokovacieho poriadku nemôžete, ale môžete.  

MUDr. Šimon Žďárský (poslanec)  

Ok, ďakujem. Neviem, kde som teda v mojom príspevku povedal, že ja 

som proti kolektívnym športom. Kľudne mi to nájdite. Ak to tam 

nájdete, tak ja sa ospravedlním, určite nie som proti kolektívnym 

športom a fandím im, fandím im proste v tej koncepcii, atď.. Ja 

len budem proste rád za tie výsledky. A keď to auto, ktoré tam 

stojí v garáži, bude slúžiť cyklistom, a keď tá škola nebude 

prehrávať žaloby svojich bývalých zamestnancov, to je celé. 

Ďakujem.  
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Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Ďakujem, pán poslanec. Chcem sa spýtať ešte, prosím vás, niekto   

do Diskusie a Rôzne? Pán poslanec Mičega, nech sa páči.  

Ing. Miloš Mičega (poslanec)  

Ďakujem, pán predseda, kolegovia, kolegyne. Šimon, nechcem ťa ani 

upravovať, ani nijako dopĺňať. Keď si dal tú otázku, dnes si to 

povedal, možno si neštandardne alebo nevhodne naformuloval, 

povedal si, načo je nám volejbal, keď lepšie je možno individuálny 

šport a tam sa skôr objaví nejaký talent. V takomto zmysle to 

povedal. Ale ešte raz, ja nechcem o tom polemizovať, ale ja osobne 

si myslím, že morálno-vôľové vlastnosti sa budujú nielen v indi-

viduálnych, ale aj kolektívnych športoch. Ale to je úplne 

filozofické, o niečom inom. Ja sa priznám, že nemám vedomosti      

o týchto veciach, čo hovoríš, ďakujem, že to povedal. Tiež si 

niektoré veci budem zistiť, ale keďže nemáme vedomosti, ja si 

myslím, že je to úplne, nechcem povedať, zbytočné, ale ďalej 

rozťahovať, keď si myslím, že pán predseda povedal, že možno buď 

na komisii, alebo niekde inde sa to povie. Ja sa budem tiež pýtať. 

Zároveň by som to všetko možno ešte aj doplnil. Máme za sebou 

obdobie, kedy šport ako taký všeobecne sa lámal na rôznych 

problémoch od covidu, atď., takže asi takto by som to. Ďakujem.  

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Ďakujem. Ešte niekto, prosím vás, do diskusie? Ak nikto, uzatváram 

tento bod číslo 14.. Pán poslanec, no nech sa páči, ešte raz.  

MUDr. Šimon Žďárský (poslanec)  

To boli faktické. Toto je riadny príspevok, tak neviem, ako to 

úplne to je, čo sa týka...  

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Príspevok je iba jeden.  

MUDr. Šimon Žďárský (poslanec)  

Ja som nemal, ja som, dobre.  

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Čo to bolo?  

MUDr. Šimon Žďárský (poslanec)  

Som sa hlásil do faktickej, aj ostatní hovorili vo faktických      

v minulom bode dlhšie a ste ich neprerušovali. Takže x, x krát za 

sebou kolegovia, ktorí tam sedia, takže. Ja len chcem opraviť, aby 

sa tu naozaj nešírila táto vec. Ja som len povedal, že ja som za 

každý šport, ktorý človek robí a nemyslím si, že na to, aby niekto 

mohol robiť akýkoľvek šport, ktorý ho baví, napr. aj kolektívny, 

sa musí zrušiť nejaký individuálny, to je celé. A len som povedal, 

že šanca získať olympijskú medailu je vyššia v individuálnom 

športe ako vo volejbale. Ďakujem.  

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Niekedy je to tak, že nemôžete robiť všetky športy a nemôžete 

robiť všetko. Niekedy ten šport nejde, zrušíte ho a zameníte ho    

za niečo iné, veď to je normálne, to je bežiaci živý mechanizmus 

aj na tých stredných športových školách. Ja teraz neviem povedať 

tu z miesta, že teda, či sa pani riaditeľka rozhodla správne, keď 

z zrušila jeden individuálny šport, nahradila ho druhým 

individuálnym športom, alebo inými individuálnym športami, resp. 
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kolektívnym športom. Si normálne prejdite si to na Rade školy, 

nech Vám povie smerovanie celej Strednej športovej školy, povedzte 

si za, proti a normálne si to celé prejdite, vybavené. Ja s tým 

nemám vôbec, ja s tým vôbec nemám problém. Ďakujem veľmi pekne.  

 

 

15. Interpelácie poslancov Zastupiteľstva TSK. 

 

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Ak nikto do diskusie už, tak prejdeme k bodu číslo 15. 

Interpelácie poslancov Zastupiteľstva TSK. Nech sa páči, ak máte 

niekto návrh na interpeláciu, interpelácia teda musí byť podaná aj 

písomne. Nech sa páči, pán poslanec Filo.  

Bc. Eduard Filo (poslanec)  

Ďakujem za slovo, pán predseda. My chceme podať za náš pravicový 

klub jednu interpeláciu, ktorú sme tak avizovali v podstate už aj 

na Rade predsedov s pani vicežupankou. Jedná sa o podporu 

organizácie IPčko, ktoré sa teda venuje dlhodobo deťom a mládeži   

v rámci duševného zdravia. Ja ju teda len prečítam, potom možno 

s prípadným komentárom. Teda ako Pravicový klub prosíme o finančnú 

podporu zo strany TSK v sume 10.000,- EUR na fungovanie 

intervenčného psychologického poradenstva organizácie IPčko.  

V dobe veľkého nárastu duševných ťažkostí u mladých ľudí a detí je 

táto organizácia jednou z kľúčových s presahom na školy a pôso-

benie v celej krajine, včetne nášho kraja. A teda vieme, že robia 

dobrú robotu, že strádajú tieto finančné zdroje a táto suma je 

teda z interných potrieb. Vieme, že tieto, teda je to konkrétna 

suma, ktorú potrebujú na plnohodnotné fungovanie ešte v rámci 

tohto roka, tak podávame túto interpeláciu.  

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

Ďakujem. Ďakujem veľmi pekne za túto interpeláciu. Pani 

podpredsedníčka Porubcová.  

PaedDr. Eleonóra Porubcová (podpredsedníčka TSK)  

Ďakujem pekne. Veľmi rýchlo. Ja sa len chcem prihovoriť za, ak je 

to možné, kladné vyhovenie tejto, tejto interpelácie. IPčko je 

najlepšia profesionálna organizácia, ktorá je kedykoľvek k dispo-

zícii. Im telefonujú deti, ktoré stoja na koľajniciach,          

na mostoch. Ja som to zažila z praxe a nedovolali sa nikam inam, 

iba do IPčka. Tí ľudia sú kedykoľvek ochotní sadnúť, prísť, tie 

deti prijímajú. Stav mentálneho zdravia detí je alarmujúci. A toto 

je jedna z organizácií, ktorá zásadným podielom prispieva k ich, 

teda k riešeniu týchto problémov. Ďakujem. Je to smutné, že tuto 

musíme zase, zase raz zastupovať štát, pretože oni sanujú to, čo 

by mal robiť štát. Ďakujem.  

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK)  

My sme sa, na margo IPčka, my sme sa s pánom Madrom stretli aj     

v rámci SK8, keď sme mali výjazdové rokovanie SK osmičky v Starej 

Ľubovni, v Prešovskom kraji, kde teda predstavil svoju 

organizáciu, fungovanie tejto organizácie a tiež, že majú pobočky 

v jednotlivých krajoch a neviem, nie je tu Martina Knappová, kázal 

som sa stretnúť aj tuná na úrade s nimi, s pánom Madrom, tak on 
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pochádza tu odtiaľto, z Častkoviec je, Dušan, že? Takže poznáme 

ho, vieme o ňom, len teraz otázne je, kde teda tie finančné 

prostriedky nájsť, lebo veľa finančných prostriedkov dávame aj     

na psychológov, na psychologické poradne, ako našu originálnu 

kompetenciu, tam financujeme veľa z rozpočtu Trenčianskej župy. 

Takže my nad tým porozmýšľame. Uvidíme, dobre? Boli sme s ním, 

komunikovali sme s ním na tej SK8, takže vieme o koho sa jedná, 

vieme, kto to je. Ďakujeme pekne. Ešte niekto do interpelácií? 

Dušan, to je interpelácia. Máš teda nejakú interpeláciu? Tak my 

vieme, že si, vieme, že si starosta Častkoviec, vieme, nemusíš mať 

interpeláciu takéhoto charakteru, že, čo by si dal otázku, že 

viete, kto je starosta Častkoviec? Alebo čo si myslíš? Dobre, tak 

už nechceš, hej? Dobre, ďakujem veľmi pekne.  

 

 

 

16. Záver. 

 

Ing. Jaroslav Baška (predseda TSK) 

Ešte niekto v interpelácii? Ak nikto, ukončujem bod číslo 15. 

Interpelácie poslancov Zastupiteľstva TSK a dovoľte mi na záver 

poďakovať za dnešnú účasť na dnešnom zastupiteľstve. Som veľmi 

rád, že sme prešli všetky body, aj schválili tieto body a chcem 

vám len pripomenúť, že plánované zastupiteľstvo najbližšie je      

v novembri podľa schváleného Plánu činností zasadnutí na 25. 

novembra. Predtým vlastne budú prebiehať komisie začiatkom 

novembra - štvrtého, resp. šiesteho, záleží na predsedoch 

jednotlivých komisií, ako budú tieto komisie prebiehať a či budú    

v týchto dňoch 4. a 6. novembra a Rada predsedov by mala byť      

v pondelok 11. novembra 2024. Chcem vás ešte predtým, než sa 

rozlúčime a ukončíme dnešné rokovanie, pozvať na deviaty ročník 

Dňa otvorených dverí TSK, ktorý sa uskutoční v pondelok 7. 

októbra, so začiatkom o ôsmej hodine. Predpoklad, že by sme mali 

skončiť alebo predpokladaný dátum, hodina skončenia je okolo 

štrnástej hodiny. Je pripravený zaujímavý program, chceme zavolať 

aj paralympionikov, aby sa s nami podelili o ich výsledky. Viete, 

že robíme na viac ako 30 školách projekt debarierizácie týchto 

stredných škôl, čiže jedna z tých tém okrem Zelenej župy bude aj 

spolupráca s paralympijským výborom, s našimi paralympionikmi      

a to, čo vlastne robíme pre hendikepovaných ľudí v Trenčianskom 

kraji. A potom budú tam ešte ďalšie zaujímavé témy. Chceme to 

ladiť trošku viac do toho jarmočna, keď to tak poviem, čiže tie 

rôzne staré profesie chceme, aby sa tu prezentovali aj cez naše 

stredné školy. Takže dovoľte mi ešte raz vás pozvať na ten deviaty 

ročník v pondelok 7. októbra so začiatkom o 8:00. Ešte raz, vážené 

panie  poslankyne,  páni  poslanci,  ďakujem  veľmi  pekne za účasť  
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na dnešnom rokovaní zastupiteľstva, prajem peknú cestu a hlavne 

bezpečnú domov.  
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